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کارنامه قبولی فولاد مبارکه در پایان خرداد

با تحقق اهداف و رشد تولید انجام شد؛

اطلاعیه

برنامــه حضور مدیران در رادیو فولاد
یف د یــرر مد ســمت  و  م  نــا

ــات ارتباط ــات و  ــاوری اطلاع ــر فن وجنی،مدی ــپاهی بر ــک س باب

آهن ســازی وژه هــای  اجــرای پر کیمیایــی، مدیــر  رضــا خــادم 

نــورد ســرد وژه هــای  اجــرای پر واره، مدیــر  ز محســن اختــری 

ســید مصطفــی فقــری، مدیــر اســتخراج مــواد معدنــی

یــخ ر تا
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یادداشت مدیر مسئول

صنعت برق، صنعتی پایه و ضرورتی حیاتی برای توسـعه کسـب وکارها، 
رونـق تولیـد و پیشـرفت تلقـی می شـود. زیربنـای رشـد اقتصـادی کشـورها 
وابسـته بـه انـرژی بـرق اسـت و کمبـود بـرق در سـال های گذشـته در فصـل 
تابسـتان، یکـی از چالش هـای اساسـی صنایـع و به ویـژه صنعـت فـولاد بوده 
تأمیـن  و  بـرق  صنعـت  توسـعه  نیازمنـد  آن  رفـع  کـه  موضوعـی  اسـت؛ 
زیرسـاخت های آن بـرای تأمیـن نیاز شـبکه به صـورت پایـدار و دائمی اسـت. 
بی تردیـد دولـت به تنهایـی امـکان حـل ایـن بحـران را نـدارد و نقش آفرینـی 
صنایع در سـرمایه گذاری و صرفه جویی در این حوزه، راهکار فعلی حل این 

چالش تلقی می شود.
چالـش قطع بـرق صنایع فـولادی دغدغـه اصلـی این صنعـت در فصل تابسـتان 
اسـت. تخصیص برق صنایع در تابسـتان به مصارف خانگی و عدم تأمین پایدار 
نیـاز صنایـع موضوعـی اسـت کـه بـه ادعـای کارشناسـان، عـاوه بـر توقـف تولیـد و 
ایجاد بحران های متعـدد و بروز بیکاری و تورم، خسـارتی چند میلیـارد دلاری به 

صنعت فـولاد کشـور به عنـوان موتـور پیشـران اقتصـاد وارد می کند.
دست یابی به تولید 55 میلیون تن فولاد برنامه توسعه این صنعت در افق سال 
1404 است که دو چالش کمبود گاز در زمستان و برق در تابستان، موانع بزرگی برای 
دست یابی به این هدف تلقی می شود. حل مشکل تأمین برق نیازمند توسعه 5 
هزار مگاواتی شبکه برق کشور است و با توجه به محدودیت های دولت در تأمین 
منابع مالی، به نظر می رسد به انتظار نشستن صنایع بزرگ و بنگاه های تولیدی 
و اقتصادی برای توسعه زیرساخت های این بخش، آن ها را به نتیجه مطلوب و 
موردنظر نمی رساند و احتمال اینکه کمبود برق، آنان را با چالش های گسترده تر 
کامی در دست یابی به اهداف مواجه کند زیاد است. در نهایت  و در نهایت نا
صنایع فولادی راهی جز سرمایه گذاری در احداث نیروگاه های برق ندارند و البته 
این موضوع نیازمند ایجاد مشوق های سرمایه گذاری برای شرکت های فولادی 

از سوی دولت محترم و وزارت نیرو است.

شـرکت فـولاد مبارکـه بـرای حـل ایـن چالـش، دو راهـکار کاهـش مصـرف بـرق و 
سـرمایه گذاری در طرح هـای توسـعه صنعت بـرق را با توجه بـه نیازهای شـرکت و 

نیازهـای ملـی در اولویـت قـرار داده اسـت.
با توجه به محدودیت های شـبکه سراسری در تابسـتان، ضمن صرفه جویی در 
کثر توان خود، 35 درصد  مصرف انرژی، نیروگاه داخلی شـرکت با به کارگیری حدا
نیـاز ایـن شـرکت را تأمیـن می کنـد؛ امـا در نهایـت بـا توجـه بـه اینکـه بـرق موردنیـاز 
فولاد مبارکه از شبکه سراسری تأمین نشده، این شـرکت ناچار گردیده در فرایند 

تولید بـرق سـرمایه گذاری کند.
در حـال حاضـر شـرکت فـولاد مبارکـه بـا سـرمایه گذاری در صنعـت بـرق بـا هـدف 
تأمین نیاز شـرکت و نیاز ملـی، دو پـروژه بـزرگ نیروگاهی را در دسـت احـداث دارد 
که یکی از آن هـا احـداث نیروگاه سـیکل ترکیبی بـا ظرفیـت 914 مگاوات اسـت که 
 در سـال جـاری واحـد اول و دوم آن در مـدار تولیـد قـرار می گیـرد و امیدواریـم تـا

 15 درصـد انـرژی  موردنیـاز در تابسـتان از ایـن نیـروگاه تأمیـن شـود. همچنیـن 
تاش می شـود تا سـال 1404 هر 3 واحد این نیروگاه در مدار تولید قـرار گیرد و 750 
مگاوات انـرژی موردنیاز شـرکت از این طریق تأمین شـود. یکی دیگـر از  اقدامات 
فولاد مبارکه احداث یک نیروگاه خورشیدی 600 مگاواتی در شرق اصفهان است 
ک و دوستدار محیط زیست  که در حال اجراست و با توجه به اینکه این نیروگاه پا
اسـت، اجـرای آن  عاوه بـر در تأمیـن انـرژی موردنیـاز، فصـل جدیـدی در توسـعه 

صنعت پایـدار فـولاد و توجه به محیط زیسـت خواهد گشـود.
احـداث نیروگاه هـای بـرق بـه میـزان 1500 مـگاوات از سـوی شـرکت فـولاد مبارکه، 
عـاوه بـر آنکـه موجـب ادامـه رونـد مسـتمر تولیـد می شـود، خدمتـی دیگـر از این 
شـرکت در راسـتای منافـع ملـی و عمـل بـه مسـئولیت های ملـی و اجتماعـی ایـن 
شـرکت به شـمار می آیـد. امیـد اسـت بـا اجـرای ایـن پروژه هـا بتـوان ناتـرازی تولید 
و مصرف بـرق را با حفـظ پایداری شـبکه جبـران کرد و عـاوه بر رفـع موانـع تولید و 

مهار تـورم، شـاهد رشـد و شـکوفایی بیشـتر اقتصـاد میهـن اسـامی بود.

سرمایه گذاری و صرفه جویی؛ راهکارهای فولاد مبارکه برای جبران کمبود برق در تابستان

انتصاب

طی حکمی از سوی دکتر محمد یاسر طیب نیا مدیر عامل فولاد مبارکه، عباس فتحی به سمت مشاور 
مدیرعامل در امور بازرگانی، عضو و مدیر  کمیسیون معاملات منصوب شد. در متن این حکم آمده است:

به موجب این حکم به سمت مشاور مدیرعامل در امور بازرگانی، عضو و مدیر  کمیسیون معامات منصوب می گردید تا 
با حفظ ارزش های اسامی، احترام به کرامت انسانی، ایجاد نظم و انضباط اجتماعی و رعایت وجدان کاری که از اصول 

مدیریت در فولاد مبارکه است، انجام وظیفه نمایید.
گفتنی است عباس فتحی دارای مدرک کارشناسی ارشد مدیریت بازرگانی است و پیش از این در پست های مشاور 
مدیرعامل فولاد مبارکه در امور بازرگانی ،  مشاور معاونت خرید  و مشاور معاونت امور معادن فولاد مبارکه مشغول به 

فعالیت بوده است.
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عید قربان
 عید رهایی از اسارت نفس 

مبارک باد
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برنامه توسعه ۵ عنصر حیاتی و راهبردی
ایمیدرو در راستای توسعه ۱۶عنصر حیاتی و راهبردی، برنامه ریزی برای توسعه پنج عنصر لیتیوم، بیتومین، نیکل، تیتانیوم و کبالت را در 

سال جاری هدف گذاری کرده است.

قابلیت دست یابی به صادرات ۳ میلیارد دلاری به ارمنستان
سفیر جدید ایران در ایروان در نشست با فعالان اقتصادی و مدیران استان زنجان به اشاره به هدف گذاری ۳ میلیارد دلاری برای صادرات ایران به 

کید کرد. ارمنستان این رقم را قابل  دست یابی دانست و بر ضرورت نقش زنجان در این مسیر تأ

ونق پیدا کند باید  گر بخواهیم اقتصاد داخلی ر ا
صادراتِ خوب داشته باشیم، وارداتِ به مورد داشته 
باشیم، ارتباطات اقتصادی داشته باشیم؛ در این تردیدی 
نیست. سرمایه گذاری خارجی ها در داخل باشد؛ بنده 
مخالف نیستم بااینکه خارجی ها بیایند سرمایه گذاری 
کنند، منتها تدبیر کار و سررشتۀ کار باید دست مدیران 
داخلی باشد، این ها بایستی تصمیم بگیرند، این ها باید 
گر کار دست  اراده کنند؛ کار سپرده نشود دست بیگانه ها. ا
بیگانه ها سپرده شد، سررشتۀ کار از دست مدیران کشور 
ج خواهد شد. حوادث عبرت انگیزی در این زمینه  خار

اتفاق افتاده است.
در همین تهران، رئیس یکی از کشورهای معروف منطقه 
-که دیگر نمی خواهم اسم بیاورم؛ یکی از کشورهای بالنسبه 
پیشرفتۀ آسیا که واقعاً پیشرفت های اقتصادی خیلی خوبی 
داشت و رشد بالای اقتصادی داشت- حدود دوازده سال، 
سیزده سال قبل از این، اینجا آمد و با بنده ماقات کرد؛ 
آن وقتی بود که آن زلزلۀ اقتصادی بزرگ در کشورهای شرق 
آسیا به وجود آمده بود؛ این ]فرد[ رئیس یکی از همان کشورها 
بود. آمد پهلوی من؛ وارد اتاق که شد، جزو اولین کلماتش 
این بود که گفت »ما در یک شب گدا شدیم«. اقتصاد وقتی 
وابستۀ به سرمایه و ارادۀ یک سرمایه دار یهودی و غربی 
و آمریکایی است، این جوری می شود. یک کشورِ سرِپای 
بانشاط اقتصادی و دارای رشد اقتصادی بالا، رئیسش به من 
می گوید که ما در یک شب گدا شدیم! اتکا به خارج این است. 
ما خودمان اتکا به خارجی ها را در قضیۀ برجام مشاهده 
کرات هسته ای اعتماد کردیم به این ها  کردیم؛ در قضیۀ مذا

و از اعتمادمان سودی نبردیم.
1396/11/29
بیانات در دیدار مردم آذربایجان شرقی

گر واقعا تولید را بتوانید  جهش تولید اهمیت دارد چون ا
کشور  جهش بدهید، همۀ شاخص های اقتصادی مهم 
تغییر پیدا می کند، تحول پیدا می کند؛ تولید این جوری 
است؛ یعنی اشتغال پایدار به وجود می آید، بیکاری کاهش 
پیدا می کند، صادرات رونق پیدا می کند، درآمد ارزی برای 
خ تورم کاهش پیدا می کند؛ عاوۀ  کشور فراهم می شود، نر
بر این ها استقال اقتصادی در کشور به وجود می آید و این 
کشورها با استقال اقتصادی،  موجب عزت ملی است -
و  می کنند  افتخار  داخلی شان  اقتصاد  توانایی های  با 
سربلند می شوند- عزت و امنیت ملی را تأمین می کند، 
اعتمادبه نفس ملی را بالا می برد و اقتصاد کشور را در مقابل 
تکانه هایی که از بیرون تحمیل می شود یا در داخل به وجود 
می آید حراست می کند و حفظ می کند، که البته در سیاست 
اقتصاد مقاومتی که اعان شد، همۀ این ها در نظر گرفته شده 

و گفته شده.
1400/11/10
بیانات در دیدار تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی

درمحضر ولایت

خبر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

 اقتصاد 
باید خوداتکا باشد

در ادامه روند موفقیت های سال 1401، فولاد مبارکه 
در سه ماهه اول سال جاری نیز در واحدهای احیا 
مستقیم با رشد 2.88 درصدی، در تولید فولاد خام 
با رشد 2.7 درصدی، در خط نورد گرم با تحقق 107 درصدی برنامه 
و در خطوط تاندم نورد سرد نیز با رشد 9.3 درصدی، کارنامه قابل 
قبولی از خود برجای گذاشت و در پایان خردادماه نمره قبولی گرفت.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، با اعام این خبر تصریح 
کرد: استراتژی کان فولاد مبارکه طی دو سال اخیر بر پنج اصل استفاده 
کثری از ظرفیت های موجود، توسعه سرمایه های انسانی، تمرکز بر  حدا
نوآوری و فناوری های نوین، توسعه کمّی و کیفی متوازن و حرکت در مسیر 
صنعت سبز استوار گردیده است و ثبت بالاترین رکوردها و افزایش تنوع 
محصولات خاص در بازه زمانی یادشده و در نهایت حفظ و تداوم این 
روند غرورآفرین در سه ماه ابتدایی سال جاری مؤید این است که نه تنها 
فولاد مبارکه، بلکه سایر شرکت های زیرمجموعه نیز به درستی در مسیر 

تعریف شده در حال حرکت هستند.
طیب نیا با بیان مطلب فوق  افزود: در پایان سه ماهه اول سال جاری 
خوشبختانه با همت مدیران، کارکنان پرتوان و پیمانکاران شرکت 
توانستیم کارنامه قابل قبولی در خردادماه از خود برجای گذاریم. 
به نحوی که در واحدهای احیا مستقیم، فولادسازی و ریخته گری مداوم، 
نورد گرم و خطوط تاندم نورد سرد ضمن تحقق اهداف برنامه ریزی شده 
به رشد تولید قابل توجهی نسبت به مدت مشابه سال 1401 که از 

درخشان ترین سال های بهره برداری بوده است، دست یابیم.
وی کسـب موفقیت هـا در فـولاد مبارکـه و تـداوم ایـن رونـد را حاصـل 
شناخت کافی از چالش های فراروی صنعت فولاد کشور و برنامه ریزی 
و سرمایه گذاری هدفمند برای حل یا عبور از این چالش ها، شناخت 
دقیق از ظرفیت های درون سازمانی، اعتقاد راسخ مدیران و کارکنان 
به اهداف و تعالی سـازمانی، تـاش همه جانبه برای رشـد اقتصادی و 
سربلندی کشور، ریسک پذیری و اعتماد به سرمایه ها و ظرفیت های 

دانشی و تخصصی داخلی کشـور دانست.
کید براهمیت اصل انتخاب استراتژی صحیح برای   طیب نیا با تأ
سازمان ها و نقش آن در موفقیت بنگاه های اقتصادی گفت: بنا بر آنچه 
گر هدف خلق استراتژی را  پیشگامان حوزه استراتژی مطرح می کنند، ا
»تحول« بدانیم، نمی توانیم نسبت به کیفیت اجرای آن بی تفاوت باشیم 
کم شده و با  و این همان اصلی است که از دو سال اخیر بر فولاد مبارکه حا
تمرکز بر نوآوری و فناوری های نوین و سرمایه گذاری در این حوزه طراحی 

و عملیاتی شده است.
بنابر اظهارات مدیرعامل فولاد مبارکه، یکی از نقاط قوت بارز این شرکت 
به فرهنگ سازمانی کارکنان مربوط می شود؛ کارکنانی که همواره از ابتدا 
تا انتهای هر سال در چارچوب اهداف شرکت تمام تاش خود را همسو 
کثری  با راهبردهای کان سازمان برای عبور از چالش ها و استفاده حدا
، باید گفت کارکنان فولاد  از ظرفیت ها به کار می گیرند و به عبارت بهتر
مبارکه به اهداف کان شرکت ایمان دارند و برای تحقق آن از هیچ کوششی 
مضایقه نمی کنند. به همین دلیل است که علی رغم محدودیت های 
آب و برق و گاز در فصول مختلف، شاهد تحقق اهداف و خلق رکوردها 
و ارزش های جدید در شرکت هستیم. ازاین رو باید اذعان داشت خلق 
ارزش واقعی به درستی در فرایند عملکرد فولاد مبارکه حاصل شده و 
نه فقط در خروجی نهایی شرکت. این فرهنگ باارزش سازمانی امروز در 

درون فولاد مبارکه نهادینه شده است.
مدیریت و کارکنان از آغاز سال، عزم خود را برای تحقق 

شعار سال جزم کردند
در همین زمینه، غامرضا سلیمی، معاون بهره برداری فولاد مبارکه نیز به 
تشریح موفقیت های اخیر شرکت طی سه ماه اول سال پرداخت و گفت: 
خوشبختانه از همان آغاز سال، مدیریت و کارکنان عزم خود را برای تحقق 

شعار سال، یعنی »مهار تورم و رشد تولید« جزم کردند.
وی از رشد 2.88 درصد تولید آهن اسفنجی در واحدهای احیا مستقیم 
فولاد مبارکه نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد و گفت: واحدهای 

احیا مستقیم 1 و 2 فولاد مبارکه درمجموع با تحقق 106 درصدی برنامه 
توانستند 2 میلیون و 252 هزار تن آهن اسفنجی تولید کنند.

سلیمی افزود: در بخش فولاد خام با تولید 2 میلیون و 236 هزار تن فولاد 
خام و تحقق 107  درصدی برنامه،  شاهد رشد 2.7 درصدی تولید فولاد 

خام در فولاد مبارکه نسبت به مدت مشابه سال 1401 هستیم.
وی گفت: در نورد گرم فولاد مبارکه طی سه ماه نخست سال جاری 
یک میلیون و 483 هزار تن کاف گرم تولید شد که این میزان تولید تحقق 

108 درصدی برنامه را نشان می دهد.
وی گفت: درمجموع خطوط تاندم دو و پنج قفسه ای نورد سرد فولاد 
مبارکه نیز  طی سه ماه نخست سال جاری شاهد تولید بیش از 417 
هزار تن محصول بودیم که این میزان تولید، رشد 9.3 درصدی تولید 
محصولات سرد در فولاد مبارکه نسبت به مدت مشابه سال قبل را 

نشان می دهد.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه، ضمن قدردانی از تاش همه کارکنان 
فولاد مبارکه در بخش های مختلف گفت: در سه ماهه اول سال جاری 
که با محدودیت های کمتری در حوزه انرژی مواجه بودیم، توانستیم 
بخش قابل قبولی از اهداف سالانه شرکت را محقق کنیم و در ادامه راه نیز 
با توجه به تجارب سال های گذشته، به گونه ای برنامه ریزی کرده ایم که 
در زمان های محدودیت انرژی، بخش قابل توجهی از تعمیرات خطوط 
را انجام دهیم و بخش تولید را برای زمان های نرمال چابک سازی کنیم.

کید بر اینکه با نقش آفرینی فولاد مبارکه همچنان ایران درجایگاه  وی  با تأ
دهم رتبه بندی تولیدکنندگان جهانی فولاد قرار داردخاطرنشان 
کرد: از ابتدای سال رویکرد فولاد مبارکه در کنار توجه به افزایش کمّی 
محصولات بر افزایش کیفیت و تنوع محصولات کیفی متمرکز شده است. 
خوشبختانه پس از تولید 14 محصول جدید در سال 1401، از ابتدای سال 
جاری نیز تولید چندین محصول جدید در دستور کار قرار گرفت و به 
توفیقات خوبی در این زمینه دست یافته ایم که به زودی اخبار آن منتشر 

و اطاع رسانی می گردد.

کارنامه قبولی فولاد مبارکه در پایان خرداد
با تحقق اهداف و رشد تولید انجام شد؛

غلامرضا سلیمی
 معاون بهره برداری

محمدیاسر طیب نیا
مدیرعامل

برگزاری جلسه کمیته ایثار 
در مجتمع فولاد سبا

با حضور معاون سرمایه های انسانی شرکت فولاد مبارکه 
و جمعی از فرزندان شاهد شاغل و ایثارگران مجتمع فولاد سبا 
جلسه کمیته ایثار این مجتمع روز یکشنبه 28 خردادماه در 

سالن آموزش فولاد سبا برگزار شد.
در این جلسه مهدی کفایت، معاون سرمایه های انسانی فولاد 
مبارکه، مدیر امور اداری و مدیر مجتمع فولاد سبا ضمن استماع 

دیدگاه های حاضران به سؤالات ایشان پاسخ دادند.
گفتنی است در مجتمع فولاد سبا تعداد 45 نفر از فرزندان شهدا و 

ایثارگران  عزیز مشغول فعالیت هستند.

رئیس کنترل کیفی ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه:

میزان تختال های مطابق با سفارش فولاد مبارکه به 99.1 درصد افزایش یافت
ناحیه  در  سفارش  با  مطابق  تختال های  میزان 
فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه در 

خردادماه سال 1402 به 99.1 درصد افزایش یافت.
سید محمدمهدی مرندی، رئیس کنترل کیفی ناحیه فولادسازی و 
ریخته گری مداوم فولاد مبارکه، ضمن اعام این خبر گفت: سازمان های 
سرآمد همواره در کنار توجه به تولید و افزایش ظرفیت های تولید، به 
ارتقای کیفیت محصولات خود نیز می اندیشند و به خوبی می دانند که 
یکی از مهم ترین شروط بقای سازمان ها افزایش کیفیت و بالطبع، افزایش 

رضایتمندی مشتریان است.
وی با بیان اینکه ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم نیز پس از 
رکوردشکنی های غرورآفرین تولید تختال در دو ماه ابتدای سال، بهبود 
پارامترهای کیفی را نیز برای خود هدف گذاری کرده است، ادامه داد: 
تمامی مدیران و مسئولان ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد 

مبارکه به این امر مهم اهتمام دارند.
مرندی افزود: با توجه به شروع فصل گرما و اعمال پاره ای از محدودیت ها 
که سبب کاهش تولید در این موقع از سال می شود، از ابتدای خردادماه، 
مسائل کیفی به شکل پررنگ تری در کل ناحیه پیگیری شد و مورد توجه 

ویژه تمام قسمت ها قرار گرفت.
 رئیس کنترل کیفی ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه 
اظهار داشت: در خردادماه تعداد ذوب های نزول کیفیت شده به دلیل 

مغایرت آنالیز شیمیایی به کمتر از 10 ذوب کاهش یافت که در این بین، 
واحد کوره های قوس الکتریکی بدون داشتن حتی یک ذوب نزول 

کیفیت شده، سرآمد واحدهای تولیدی است.
وی با اشاره به اینکه در زمینه تختال های مخلوط غیرهم گروه نیز 
برنامه ریزی خوبی انجام گرفته و واحد برنامه ریزی تولید )PPC( نقش 
بسزایی در کاهش تولید این گونه تختال ها داشته است، تصریح کرد: 
با کنترل های انجام شده در واحد ریخته گری مداوم و مساعدت سایر 
واحدها، تعداد دفعات بروز شرایط غیرنرمال در ماشین های ریخته گری 

مداوم به میزان قابل توجهی کاهش یافت.
 NC مرندی ادامه داد: مجموع عوامل فوق درنهایت سبب کاهش درصد
ناحیه به 0.9 درصد و در نتیجه افزایش درصد تولید محصولات منطبق با 

سفارش به بیش از 99 درصد شد.
به گفته مرندی عوامل ذیل در ناحیه فولادسازی سبب تولید تختال های 

نامنطبق با سفارش می شوند:
1-تختال های تولیدی از ذوب هایی که به دلیل عدم تطابق یک یا چند 
عنصر با آنالیز شیمیایی آن عناصر در کارت ساخت گرید مربوطه در 
نهایت با نظر واحد MPT، توسط واحد کنترل کیفی فولادسازی از گرید 

اصلی جدا و به گرید دیگری نزول کیفیت )دایورت یا دانگرید( می شوند.
2-تختال های مخلوط )میکس( که از در هم آمیخته شدن دو گرید 
غیرهم گروه با آنالیزهای شیمیایی کاملاً متفاوت در درون تاندیش 

به وجود می آید و در نتیجه آنالیز شیمیایی تختال  تولیدشده با آنالیز 
هیچ کدام از دو گرید مخلوط شده در تاندیش تطابق ندارد و در نتیجه به 

تولید گرید سوم منجر می شود که منطبق با سفارش نیست.
3-تختال هایی که به دلیل بروز شرایط غیرطبیعی در ریخته گری 
)Abnormal Conditions( در حین فرایند تولید در ریخته گری مداوم 
ایجاد و مطابق دستورالعمل های کنترل کیفی از گرید اصلی جدا و به گرید 

پایین تر نزول کیفیت )دایورت یا دانگرید( می شود.
درمجمـوع تختال هـای نـزول کیفیت شـده بـه دلایـل فـوق، چنانچـه 
آنالیـز شـیمیایی نزدیـک بـه یـک گریـد داخلـی دیگـر را داشـته باشـند، 
بـه آن گریـد تغییـر کیفیـت داده  می شـوند و درصورتی کـه قابل تبدیـل 
بـه هیـچ گریـد داخلـی دیگـری نباشـند، مطابـق دسـتورالعمل های 
کنترل کیفی، به تختال هـای گروه هـای 7000 یا 9000 نـزول کیفیت داده 
می شـوند تـا بـا نظـر واحدهـای فـروش و برنامه ریـزی تولیـد در نهایـت 
بـه سـفارش دیگـری بـا حساسـیت کمتـر و کاربـرد سـاده تر تخصیـص 

داده شـوند.
رئیس کنترل کیفی ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه 
در پی کسـب این موفقیـت از حمایت هـای مدیر کنترل کیفـی و  مدیر 
و کارکنـان پرتاش ناحیـه فولادسـازی و ریخته گری مداوم که در مسـیر 
تحقق راهبـرد فـولاد مبارکه مبنی بـر تولیـد محصولات کیفی مشـارکت 

کردند قدردانـی کرد. 

سید محمدمهدی مرندی
رئیس کنترل کیفی ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم

اصلاح لوله های فلاکسیبل 8 اینچی انتقال آب ناحیه فولادسازی
با اجرای پروژه ای در تعمیرگاه مرکزی فولاد مبارکه، 
ناحیه  آب  انتقال  8اینچی  کسیبل  فلا لوله های 
فولادسازی اصلاح و به طول های کوتاه تر تبدیل شد.
روح اله قیصری ها، سرپرست برنامه ریزی کارگاه مکانیک تعمیرگاه 
کسیبل 8  مرکزی، ضمن اعام این خبر گفت: تعداد 72 عدد لوله فا
اینچی انتقال آب با طول 6 متر مربوط به ناحیه فولادسازی به دلیل 
تغییر در طرح های توسعه ای، در انبارهای فولاد مبارکه بدون استفاده 
مانده بود که با برنامه ریزی های انجام شده، اصاح و کوتاه کردن آن به 
طول های مورداستفاده و کاربردی در ناحیه در دستور کار قرار گرفت و 

با موفقیت انجام شد.
مسعود آزاد، کارشناس تعمیرات هیدرولیک، رول ها و جوش تعمیرگاه 
کسیبل ارسالی به شرکت  مرکزی در این باره افزود: از تعداد 72 عدد فا
کسیبل با طول 1 متر و تعداد 86 عدد  ، تعداد 56 عدد فا پیمانکار
کسیبل با طول 3 متر )در مجموع 142 عدد( به فولاد مبارکه تحویل  فا

گردیده و مابقی در حال انجام است. فعالیت های انجام شده شامل 
برشکاری، جوشکاری تسمه، نصب فلنچ های دو سر و تست فشار 
کسیبل ها با فشار 12 بار جهت اطمینان از نداشتن نشتی  سیال فا

انجام گرفت.
در همین زمینه حبیب اله قربانی، تکنسین آماده ساز کارگاه هیدرولیک 
تعمیرگاه مرکزی با بیان اینکه تمامی امور مربوط به آماده سازی تجهیز 
نظیر تأمین قطعات و هماهنگی بین واحد خرید اضطراری، ناحیه 
فولادسازی و تعمیرگاه مرکزی در سریع ترین زمان ممکن انجام گرفت، 
کسیبل  کسیبل ها به ازای هر عدد فا اظهار داشت: هزینه اصاح فا
حدود 4 میلیون تومان برآورد گردید که در صورت سفارش خرید این 

کسیبل، هزینه زیادی به شرکت تحمیل می کرد. تعداد فا
سرپرست برنامه ریزی کارگاه مکانیک تعمیرگاه مرکزی فولاد مبارکه 
در پایان از زحمات کارکنان کارگاه هیدرولیک تعمیرگاه مرکزی، ناحیه 
فولادسازی، واحد خرید اضطراری و شرکت پیمانکار تقدیر و تشکر کرد.
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صادرات ایران به هند افزایش یافت
وزارت بازرگانی و صنعت هند از رشد ۶  درصدی صادرات ایران به این کشور در چهارماهه نخست ۲۰۲۳ خبر داد و کل تجارت دو کشور در 

این دوره را حدود ۷۰۰ میلیون دلار اعلام کرد.

۵۰۰ هزار تن رسو   ب کالا    در گمرکات داریم
وزیر اقتصاد رسوب کالا در گمرکات ایران را ۵۰۰ هزار تن اعلام کرد و گفت:    این میزان در مقایسه با ۱۶۰میلیون تن حجم صادرات و وارداتی که در 

گمرکات انجام می شود رقم بسیار کمی است.

 خـبــــــــــــــــــر      

ضرورت سرمایه گذاری هدفمند شرکت های بزرگ در کنار دولت برای تکمیل زیرساخت ها
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه روز 
سه شنبه سی ام خردادماه در مجمع عمومی عادی 
سالانه فولاد هرمزگان حاضر شد  و پس از مجمع، به 

سؤالات خبرنگاران این چنین پاسخ داد:
در شرایط فعلی راهبرد فولاد مبارکه در حوزه تولید چگونه 

است؟
همان گونه که بارها اشاره شده است، سیاست کلی و راهبرد شرکت مادر و 
کثری از ظرفیت های  سایر شرکت های زیرمجموعه همواره استفاده حدا
موجود بوده است. این راهبرد به فولاد مبارکه و شرکت های زیرمجموعه 
محدود نیست، بلکه بر این باوریم هرجا ظرفیت مناسب وجود دارد، 
فولاد مبارکه می تواند در تأمین مواد اولیه و ارتقای دانش فنی آن مجموعه 
نقش آفرینی کند. هرجا کشور دچار کمبود است و یا در آن حوزه به واردات 
نیازمندیم، فولاد مبارکه آمادگی دارد به تمامی شرکت ها و زنجیره های آن 

یاری برساند تا این ظرفیت ها تا سرحد امکان مورد استفاده قرار گیرند.
کثری از ظرفیت های موجود در فولاد  خوشبختانه شاهد استفاده حدا
مبارکه هستیم. با تاش همکاران و با برنامه ریزی های هدفمند، در 
ماه هایی که با محدودیت مصرف انرژی مواجه نبوده ایم، شاهد استفاده 

بیش از ظرفیت نامی واحدها بوده ایم.
سیاست فولاد مبارکه در بخش توسعه ها و تأمین انرژی 

چگونه است؟
در گروه فولاد مبارکه در کنار تولید و رکوردهایی که در فروردین و 
اردیبهشت سال جاری به بار نشست، موضوع توسعه ها با جدیت 
گر فقط به فکر  دنبال شده است. به خوبی می دانیم در شرایط فعلی، ا
اجرای توسعه در زنجیره باشیم و از تکمیل زیرساخت های موردنیاز در 
حوزه های انرژی، حمل ونقل، آب و برق و مواد اولیه غافل شویم و در 
آن ها سرمایه گذاری نکنیم، قطعاً نمی توان شاهد تداوم تولید و استفاده 
کثری از این ظرفیت ها بود؛ بنابراین بر این باوریم که شرکت های  حدا
بزرگ باید با سرمایه گذاری حساب شده و هدفمند در کنار دولت به این 
حوزه ها وارد شوند و در تسهیل و تکمیل این زیرساخت ها نقش آفرینی 

کنند.
گرفته ایم،  نظر  در  مبارکه  فولاد  گروه  برای  که  جامعی  برنامه  در 
پیش بینی های لازم برای پر کردن خلأهای موجود در حوزه های 
حمل ونقل، آب، برق و گاز تدارک دیده شده است. با تولید 2 هزار مگاوات 
برق در افق چشم انداز، خواهیم توانست نیاز گروه فولاد مبارکه را به صورت 
خودگردان در حوزه برق برطرف کنیم. در حوزه گاز نیز در میادین گازی 
موردنظر که مجوز آن را اخذ کرده ایم، ان شاءالله به نقطه ای خواهیم رسید 
که بتوانیم نیاز گاز گروه فولاد مبارکه را با تفاهم نامه هایی که با شرکت ملی 
گاز و وزارت نفت در دست اقدام داریم برطرف کنیم. همچنین در همه 
زیرمجموعه های فولاد مبارکه در اقصا نقاط کشور، به ویژه در فولاد مبارکه، 
استان چهارمحال و بختیاری، منطقه سنگان و هرمزگان در جنوب کشور، 
سرمایه گذاری های جدی در حوزه جمع آوری پساب، تصفیه و بازچرخانی 
آن ها در خطوط تولید انجام گرفته است. به طورکلی، تاش خواهیم کرد 
که نیاز آبی گروه فولاد مبارکه را نیز در همه بخش های زیرمجموعه تأمین 

کنیم. این در حالی است که فولاد مبارکه با ورود و سرمایه گذاری در ابَرپروژه 
انتقال آب از دریای عمان به فات مرکزی، نه تنها برای رفع مشکل خود، 

بلکه برای حل مشکل صنعت استان نیز گام بلندی برداشته است.
همان گونه که می دانید صادرات در آینده نزدیک بدون 
تولید سبز برای فولادسازان امکان پذیر نیست. در این خصوص 

چه تمهیداتی در نظر گرفته شده است؟
فولاد مبارکه در مسیر فولاد سبز به سرعت در حال حرکت است. در 
این راستا پروژه هایی را در حوزه های برق و انرژی در دست اجرا دارد. 
طبق تعهدی که گروه فولاد مبارکه در زمینه حفظ محیط زیست، خود 
کنون در حال احداث نیروگاه خورشیدی  را ملزم به آن می داند، هم ا
600 مگاواتی در شرق اصفهان و تولید انرژی های تجدیدپذیر هستیم. 
همچنین با احداث نیروگاه 914 مگاواتی با کاس f و راندمان بالا 
به گونه ای برنامه ریزی کرده ایم که در بهبود فرایندهای زیست محیطی 
استانی نیز گام های ارزشمندی برداشته باشیم. نکته حائز اهمیت 
این است که همین رویکرد در سایر شرکت های تابعه نیز در حال 
پیاده سازی است. به طورقطع فولادی که در آینده در گروه فولاد مبارکه 
و از طریق استفاده از انرژی های تجدیدپذیر تولید خواهد شد، فولاد 
سبز خواهد بود و نه تنها اجازه خواهد داشت در حوزه صادرات به اقصا 
نقاط دنیا وارد شود، بلکه می تواند از بسیاری از معافیت های معروف 
در این حوزه نیز بهره مند گردد. این راهبرد در نگاه کان فولاد مبارکه 
و اجرای طرح های توسعه این گروه وجود دارد؛ ازاین رو به عنوان یک 
شرکت و بنگاه اقتصادی پیشرو که تبدیل شدن به صنعت سبز را یکی 
از راهبردهای پنج گانه خود در نظر گرفته است، تحقق این راهبرد را با 

جدیت دنبال می کند.
سیاست فولاد مبارکه در حوزه صادرات چیست؟

رویکرد فولاد مبارکه در تولید محصول نهایی و صادرات آن افزایش تولید 
گرچه این شرکت  کثری نیاز بازار داخل است. ا با اولویت تأمین حدا
کثر محصول را دارد و شرایط برای ورود به حوزه  امکان صادرات حدا
صادرات بیش از همیشه امکان پذیر است، اما در حوزه محصول نهایی 
کید شد، حداقل  سیاست و راهبرد کلی فولاد مبارکه، همان طور که تأ
طی یکی دو سال آینده و تا زمان به بار نشستن پروژه های نورد گرم 2، نورد 
سرد و توسعه های فولاد هرمزگان، تأمین نیاز بازار داخلی است. در حوزه 
محصولات نیمه نهایی، برای افزایش تولید و استفاده از ظرفیت ها در 
زمینه صادرات و افزایش میزان آن برنامه ریزی کرده ایم. خوشبختانه در 
حوزه تولید و صادرات برنامه های سه ماهه ابتدایی سال جاری شرکت و 

گروه فولاد مبارکه تحقق یافته است.
با توجه به راهبرد و شعار سال که »رشد تولید و مهار تورم« 
در نظر گرفته شده است، کدام یک در اولویت فولاد مبارکه است: 

تولید یا سودآوری؟ 
به طورکلی تولید، توسعه، افزایش صادرات و در نهایت سودآوری مجموعه 
مؤلفه هایی است که در یک بنگاه اقتصادی بزرگ باید به صورت هدفمند 
و متوازن با هم دیده شوند. به عبارت دیگر، توسعه و افزایش تولیدی که 
در آن سودآوری دیده نشده باشد نمی تواند تولیدی هوشمندانه باشد. از 

گر جایی از افزایش تولید صحبت می کند  این جهت است که فولاد مبارکه ا
به همان نسبت حرکت به سمت تولید محصولات با ارزش افزوده بالا را در 
دستور کار خود قرار داده است که سودآوری بیشتری برای ذی نفعان و 
کشور به همراه داشته باشد. فولاد مبارکه به عنوان شرکتی که در صنعت 
کشور پیشرو است همه این مؤلفه ها را با هم و به صورت متوازن در نظر 

گرفته است.
سهم فولاد مبارکه در افق بلندمدت تولید فولاد کشور 

چگونه است؟
در افق 1404 کشور رسیدن به تولید 55 میلیون تن فولاد هدف گذاری 
شده است و به همین نسبت، در گروه فولاد مبارکه برنامه های توسعه 
برای حفظ سهم گروه فولاد مبارکه در این میزان تولید فولاد کشور 
به صورت هدفمند تعریف شده و در حال اجراست. فولاد مبارکه بر 
این باور است که باید از هرگونه توسعه غیرهوشمند جلوگیری شود؛ به 
همین دلیل است که در سال جاری، عاوه بر تمرکز بر رشد تولید، حرکت 
به سمت تولید گروه های بیشتری از فولادهای خاص ازجمله ورق های 
API که در تولید لوله های انتقال نفت و گازترش کاربرد دارد و عمدتاً 
وارداتی است و گروه های دیگری از انواع فولادهای زنگ نزن و ورق های 
الکتریکی که ارزش افزوده بیشتری به همراه دارند، در دستور کار گروه 
قرار داده شده است. به طورکلی، جهت گیری فولاد مبارکه افزایش تولید 
همراه با افزایش سودآوری با تولید محصولات با ارزش افزوده بیشتر، توأم 
با توسعه های هدفمند و هوشمندانه است. مطمئناً با چنین نگاهی، 
گر سایر تولیدکنندگان و سرمایه گذاران نیز به حوزه تولید ورق های  ا
معمولی ورود کنند، مسلماً فولاد مبارکه استقبال خواهد کرد. بر این 
باوریم که این دسته از تولیدکنندگان بازار خود و محصولات خاص 
نیز مشتریان خود را خواهد داشت. در نگاه کان همه این تولیدات 

می تواند منجر به رونق اقتصادی و توسعه صنعتی کشور شود.
برنامه های فولاد مبارکه برای توسعه های فولاد هرمزگان 

چیست؟
واقعیت امر این است که توسعه صنعت فولاد کشور در منطقه هرمزگان 
باید خیلی زودتر اتفاق می افتاد؛ زیرا ظرفیت های بسیار خوبی در منطقه 
جنوب کشور و در استان هرمزگان وجود دارد، ازجمله نزدیک بودن به 
آب های آزاد و نزدیک بودن به منابع مواد اولیه و حتی امکان تأمین مواد 
اولیه از محل واردات که در داخل کشور در تأمین آن با مشکل مواجهیم؛ 
کید داریم.  بنابراین بر توسعه صنعت فولاد کشور در جنوب تا کشور تأ
مسلماً توسعه های آتی فولاد مبارکه به ویژه توسعه کمّی در منطقه 
هرمزگان، ازجمله فولاد هرمزگان، ستاره سیمین و سایر شرکت های 
زیرمجموعه گروه فولاد مبارکه دیده شده است. در فولاد هرمزگان افزایش 
ظرفیت از 1.5 به 3 میلیون تن و همچنین احداث یک واحد نورد گرم 
1.5 میلیون تنی در نظر گرفته شده است و پیش بینی می شود در کمتر 
از دو سال آینده شاهد بهره برداری از این واحد باشیم. ضمن اینکه در 
بخش ستاره سیمین احداث مگامدول 1.7 میلیون تنی با پیشرفت 
خوبی در حال اجراست و پیش بینی می شود کمتر از دو سال آینده وارد 

فاز بهره برداری شود.
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 افزایش 40 درصدی صادرات محصولات فولادی در 

دوماهه نخست امسال

کی از به صفر رسیدن  آمار انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران حا
واردات آهن اسفنجی و فولاد میانی است؛ این دستاورد در 
حالی حاصل شده که صادرات انواع محصولات تخت و 
طویل، فولاد میانی و آهن اسفنجی در دوماهه امسال در 

مقایسه با مدت مشابه پارسال افزایش مثبت داشته است.
 به گزارش دنیای معدن، انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران آمار 
صادرات و واردات فولاد کشور را در دوماهه نخست سال 1402 
منتشر کرده و گزارشی از وضعیت صدور و ورود انواع محصولات 

فولادی، فولاد میانی و آهن اسفنجی ارائه داده است.
صادرات فولاد میانی در فروردین و اردیبهشت 33 درصد بیشتر 
از ماه های مشابه پارسال بوده است. این افزایش حجم صادرات 
در اسلب بسیار زیاد بوده و صادرات این محصول در دوماهه 
نخست امسال 125.4 درصد بیشتر از دوماهه نخست پارسال 
بوده است. همچنین صادرات بیلت و بلوم نیز امسال 7.4 درصد 
در مقایسه با پارسال افزایش داشت. با وجود جهش 125 درصدی 
در افزایش صادرات اسلب، حجم صادرات بیلت و بلوم در هر دو 
سال بیشتر از اسلب بوده است و فولادسازان ایرانی در دوماهه 
نخست امسال 900 هزار تن بیلت و بلوم و 514 هزار تن اسلب صادر 
کی از آن  کردند.همچنین آمار انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران حا
است که در دوماهه نخست امسال و سال قبل تقریباً هیچ فولاد 
میانی به ایران وارد نشده و تمام نیاز فولادسازان به اسلب، بیلت 

و بلوم از واحدهای داخل کشور تأمین می شود. 
گفتنی است که در فروردین سال گذشته وزارت صمت بر صادرات 
محصولات فولادی عوارض وضع کرد و این اتفاق به کاهش 
چشمگیر حجم صادرات در دو ماه نخست سال 1401 انجامید. 
در نتیجه آمار صادرات محصولات فولادی در دوماهه نخست 
امسال افزایش زیادی در مقایسه با مدت مشابه پارسال دارد. این 

عوارض در آخرین روزهای اردیبهشت لغو شد.
آمار مذکور همچنین نشانگر این است که صادرات محصولات 
فولادی، چه محصولات تخت و چه محصولات طویل، در 
دوماهه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه پار افزایش 

40.3 درصدی داشته است.
در مقاطع طویل، صادرات انواع محصولات که شامل تیرآهن، 
میلگرد و نبشی، ناودانی و سایر مقاطع می شوند، افزایش مثبت 
داشت و مجموع افزایش صادرات آن ها در فروردین و اردیبهشت 
امسال 35.2 درصد بیشتر از مدت مشابه پارسال بود. در میان 
این محصولات صادرات تیرآهن افزایش بیشتر از 108 درصدی را 
تجربه کرد.در مورد محصولات تخت نیز هر چند حجم صادرات 
فروردین و اردیبهشت امسال نسبت به پارسال 67.9 درصد بیشتر 
شده بود، اما این افزایش تنها شامل ورق های گرم شد و ورق های 
سرد و پوشش دار در سال جاری به ترتیب حدود 83 درصد و 41 

درصد کمتر از سال گذشته صادر شدند.
از بررسی داده های انجمن تولیدکنندگان فولاد درباره واردات 
محصولات فولادی در دوماهه نخست امسال و پارسال نیز این 
روایت حاصل می شود که در میان محصولات طویل واردات 
نبشی، ناودانی و سایر مقاطع از 4 هزار تن به 6 هزار تن افزایش 

کرد، اما واردات میلگرد و تیرآهن افزایش منفی داشت.
در میان محصولات تخت نیز تنها واردات ورق های سرد در 
دوماهه امسال 236.8 درصد بیشتر از دوماهه پارسال بود و 

واردات ورق های گرم و پوششدار سیر منفی داشتند.
آمار همچنین گویای آن است که ایران در دوماهه نخست سال 
1401 آهن اسفنجی صادر نکرد، اما در مدت مشابه سال 1402، 204 
هزار تن از این محصول از مبدأ ایران صادر شد، بنابراین حجم 
صادرات آن امسال افزایش 204 درصدی را نشان می دهد. در 
مقابل حجم واردات آهن اسفنجی به ایران همانند اسلب، بیلت 

و بلوم هم در سال گذشته و هم امسال تقریباً صفر بوده است.

عدد خبر

درصد
مدیرعامل فولاد مبارکه در حاشیه برگزاری مجمع عمومی فولاد هرمزگان در جمع خبرنگاران مطرح کرد:

رضا کرمی، رئیس مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت 
فنی و بهداشت کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

محمدیاسر طیب نیا
مدیرعامل

رضا کرمی، رئیس مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت 
فنی و بهداشت کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
به همراه رئیس مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت 
فنی استان اصفهان، رئیس بازرسی کار استان و رئیس اداره تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی شهرستان مبارکه از فولاد مبارکه بازدید کرد.
وی پس از بازدید از خطوط تولید فولاد مبارکه، در مصاحبه با خبرنگار 
فولاد گفت: باعث افتخار است که در این مجتمع حضور یافتیم و 
جلوه های باشکوهی از به بار نشستن توانمندی و باور ملی را از نزدیک 

مشاهده کردیم.
کرمی با بیان اینکه فولاد مبارکه یکی از بنگاه های اقتصادی تأثیرگذار و 
کز امیدآفرین برای کشور است، افزود: توانمندی های کشور در این  مرا
مجموعه به دست توانمند مدیران و کارکنان این شرکت عینیت یافته 
است و اینکه در همه بخش های فولاد مبارکه ازجمله تولید، توسعه 
و فناوری شاهد رشد و شکوفایی هستیم و در شرایط سخت تحریم 
و فشارهای دشمن دستاوردهای ارزشمند یکی پس از دیگری به بار 

نشسته است باعث افتخار است.
کید  وی بابیان اینکه رهبری معظم انقاب همواره بر رشد تولید تأ
داشته اند، ادامه داد: رشد تولید در برجسته ترین شکل خود در 
حوزه های اقتصادی بروز و ظهور می یابد و فولاد مبارکه یکی از جبهه های 
اصلی و کارآمد صنعت کشور است. مدیران و کارکنان این شرکت همواره 
نشان داده اند تمامی ظرفیت ها و توانایی های خود را به کار گرفته اند و 
با تمام وجود با تولید انواع محصولات فولادی برای ایجاد ارزش افزوده 

اقتصادی تاش می کنند.
رئیس مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار خاطرنشان 
کرد: یکی از اهداف ما این است که با استفاده از زبان تخصصی هر 

مجموعه بتوانیم مسائل و اهداف اقتصادی کشور را پیش ببریم و در 
حوزه وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی، به عنوان یک مرجع قانون گذار و 
کمیتی، برای حمایت های لازم بسترسازی کنیم. معتقدیم  یک مرجع حا
این اقدامات باید به دست کارشناسان توانمند داخلیِ کارخانه ها پیش 
کریم که در مجموعه هایی مانند فولاد مبارکه، در همه  رود و خداوند را شا
بخش ها ازجمله تولید، تعمیرات و همچنین در مدیریت HSE، مدیران و 

کارکنان می توانند امور مربوطه را به بهترین شکل رهبری کنند.
کرمی در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: یکی از مهم ترین 
مسائل مدنظر در این زمینه آن است که در امر تحقیق و تعلیمات 
، زنجیره کاملی از ارزش ایجاد کنیم. بدون شک در  ایمنی کار کشور

کارخانه هایی نظیر فولاد مبارکه باید از ظرفیت های متخصصان و 
مجاهدان حاضر در ستاد و میدان عمل تولید بهره گرفته شود. باید 
این ظرفیت ها و سایر توانمندی مجموعه های صنعتی کشور را به 
هم متصل کنیم. تاش خواهیم کرد در کل کشور به خصوص در حوزه 
، یک زنجیره ارزش آفرین ایجاد  ایمنی و حفاظت فنی بهداشت کار
نماییم. بر این باوریم هرچقدر این هم افزایی ها و همکاری ها بیشتر 
باشد، درنهایت نظام مقدس جمهوری اسامی سربلندتر خواهد بود و 
افرادی که در این زنجیره به عنوان سربازان جبهه اقتصادی و نیروهای 
مولد در حال فعالیت هستند، در فضای ایمن تری می توانند به فعالیت 

خود ادامه دهند.

در همه بخش های فولاد مبارکه ازجمله تولید، توسعه و فناوری شاهد رشد و شکوفایی هستیم
: رئیس مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار

2
افزایش 2 درصدی تولید گندله آهن شرکت های 

بزرگ در اردیبهشت 1402

تولید گندله سنگ آهن شرکت های بزرگ کشور در اردیبهشت 
امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال بیش از 2 درصد 

افزایش یافت.
به گزارش ایمیدرو، 9 شرکت تولیدکننده گندله سنگ آهن در 
اردیبهشت امسال سه میلیون و 954 هزار و 463 تن محصول 
تولید کردند. این رقم در مدت مشابه سال گذشته، 3 میلیون و 

861 هزار و 243 تن بود.

درصد
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یادداشت

عمر صنعت، به اندازه عمر بشریت است؛ صنعتی که در 
ابتدا محصولات آن با دستان خالی ساخته می شد و آرام آرام با 
ساخت ابزارهای اولیه کار خود را ادامه داد. این ابزارها هر روز 
در حال پیشرفت هستند و امروز دنیا، استفاده از تجهیزات، 
دستگاه ها و نرم افزارهای مختلف را در قالب ربات ها، هوش 

مصنوعی و... تجربه می کند.
سرعت پیشرفت این فناوری ها به حدی است که هر روز اخبار 
زیادی از رقابت جدی صنایع بزرگ دنیا برای رسیدن به اهداف 
متعالی در رسانه ها منتشر می شود؛ اهدافی که شاید مهم ترین 

آن سودآوری باشد.
تولید در بنگاه های موفق؛ بر مدار فناوری

فناوری،  حوزه های  در  سرمایه گذاری  با  موفق  بنگاه های 
محصولاتی جدید، با طراحی به روز و با ارزش افزوده بالا را در تیراژ 
کثری تولید می کنند، ولی هنوز هم کارخانه های سنتی،  حدا
نیازهای جاری بازار را با محصولات قدیمی و سنتی در تیراژی 

پایین تأمین می کنند.
در صنایع مختلف تولید محصولات جدید مبتنی بر فناوری و 
دانش به خاطر پیشرفته بودن در طراحی، از ارزش افزوده زیادی 
برخوردار است و افزایش تیراژ آن باعث رسیدن سود دوچندان به 

ذی نفعان یک بنگاه تولیدی و رشد آن صنعت می شود.
در صنعت فولاد نیز با توجه به توسعه مداوم صنایع پایین دستی و 
تحول دائمی در نیازها، تولید گریدهای جدید در محصولات تخت 
و طویل موردنیاز است. شرکت های فولادی تاش می کنند این 
نیازها را بنابر درخواست صنعت تأمین کنند؛ به طور مثال، فولاد 
مبارکه به عنوان بزرگ ترین تولیدکننده فولاد در غرب آسیا و شمال 
آفریقا، همواره در تاش بوده تا نیازهای متنوع کشور را در صنایع 

مادر و صنایع پایین دستی تأمین کند.
این شرکت در چند سال گذشته، عاوه بر دست یابی به اهداف 
خود در تأمین نیاز صنایع داخلی، پا را فراتر از تولید فولادهای 
تجاری گذاشته و به دنبال تولید محصولاتی با ارزش افزوده بالا 
است. تولید گریدهای متنوع برای خودروسازان، گریدهای 
موردنیاز سرویس های ترش، مورداستفاده در انتقال نفت و گاز، 
فولاد کورتن و فولاد الکتریکی ازجمله این دستاوردها طی حدود 

دو سال اخیر بوده است.
آخرین دستاورد بزرگ این شرکت، تولید فولاد زنگ نزن بوده است 
که تحول بزرگی در صنعت کشور به ثمر رسانده است. این محصول 
در تمام دنیا با استفاده از خطوط مستقل مجهز و مخصوصی 
تولید می شود، اما در شرکت فولاد مبارکه با استفاده از ظرفیت های 
موجود و بدون اضافه کردن تجهیزات جدید طراحی و به تولید 
رسید و این موضوع نشان از تاش همه جانبه کارکنان این شرکت 

برای سودآوری برای همه ذی نفعان است.
افزایش ۸ درصدی تولید محصولات با ارزش افزوده 

بالا در فولاد مبارکه
مجموع این تاش ها تنها در سال گذشته با تولید 14 محصول 
جدید به بار نشسته است که با افزایش 8 درصدی در این زمینه 
همراه بوده و امسال نیز با طراحی محصولاتی متنوع، عرضه آن ها 
به بازار ادامه خواهد داشت. قطعاً تولید این محصولات می تواند 
عاوه بر رفع نیاز داخل، اشتغال زایی و سرعت بخشیدن به رشد 
اقتصاد و استقال صنعت کشور، از خروج میزان قابل توجهی ارز 

جلوگیری کند.
 340YC، S250GD، S235JR ،CK45 ،DC01 ا-RAD گریدهای
،ورق گرم و تختال  X52MS- 50K، M450 ، SILICON، APIX56
 ،WSTE500 ،DP600 ،CORTEN-A، FB60 ،CK22 زنگ نزن
S409 ،S304 و 34CrMo4ازجمله محصولات دیگری است که 
کنون از خارج کشور وارد  در صنایع کشور بسیار پرکاربرد بوده و تا

می شده است.     
همه این دستاوردها می تواند سودآوری قابل توجهی برای اقتصاد 
کشور ایجاد کند و با توجه به تأثیر مثبت محصولات این شرکت 
در صنایع پایین دستی، امیدآفرینی، توسعه و ثروت آفرینی را 
برای همه مردم ایران در سال »مهار تورم، رشد تولید« در پی 

خواهد داشت.
    منبع: ایراسین

تولید محصولات با ارزش افزوده بالا

 رکن مهم سودآوری بنگاه های موفق

میزان ظرفیت نصب فولاد سبا با میزان تولید آن در مرز استانداردهای جهانی

مجتمع فولاد ســبا در 28 خــرداد 1385 به هلدینگ  
فولاد مبارکه اضافه شــد و تجربه هــای مجتمع فولاد 
مبارکــه در تولیــد محصولات تخــت باعث شــد روند 
تولید مجتمع فولاد سبا افزایش یابد و سریع به ظرفیت اسمی برسد. 
در حال حاضر، فولاد سبا با یک مگامدول، دو کوره 150 تنی و دو خط 
ریخته گری C.S.P و خط نورد گرم پیوسته سهم قابل توجهی از تولید 

10 میلیون تنی فولاد مبارکه را به عهده دارد.
محمود محمدی فشارکی، مدیر مجتمع فولاد سبا، در برنامه رادیوفولاد 

به سؤالات مجری این رسانه چنین پاسخ داد:
مجتمع فولاد ســبا در ســال ۱۳۸۵ چه تعداد نیــرو و چقدر 

ظرفیت تولیدی دارد؟
در ســال 1376 عملیات کلنگ زنی مجتمع فولاد ســبا کــه زیرمجموعه 
ذوب آهن اصفهان بــود آغــاز گردید. ســال 1382 عملیات تولیــد در این 
مجتمع با ظرفیت 700 هــزار تن وارد فــاز اجرا گردید و در ســال 1385 این 
مجتمع به هلدینگ فــولاد مبارکه اضافه شــد. در ســال 1391 عملیات 
نصب مگامــدول این بخش کامــل گردید و بــه خط تولید اضافه شــد تا 

بتواند آهن اسفنجی موردنیاز دو کوره قوس 150 تنی را تأمین کند. بعد از 
اتمام عملیات مگامدول، فاز توسعه سبا از 700 هزار تن به 1 میلیون و 600 
هزار تن شــروع و آخرین بخش عملیات نصب و راه اندازی فاز توسعه در 
تیرماه 1400 تکمیل شد تا اینکه در سال 1400 تولید یک میلیون و 440 تن 
کاف گرم در این مجتمع محقق گردید. مجتمع فولاد سبا یکی از معدود 
خطوط تولید فولاد کشور است که میزان ظرفیت نصب و میزان ظرفیت 
تولید آن در مرز استانداردهای جهانی است. با تعریف برخی پروژه ها در 
تاشیم تا از 100 درصد ظرفیت نصب استفاده کنیم. در این مجتمع، در 
حال حاضر، حــدود 3000 نفر نیروی امانــی و پیمانکار فولاد مبارکــه را در 

دست یابی به اهداف گروه یاری می کنند.
با توجه به شعار »مهار تورم و رشد تولید« برنامه های مجتمع 

فولاد سبا برای سال جاری چیست؟
مهار تورم با افزایش تولید میسر است. با عرضه محصولات بیشتر، میزان 
تقاضا و عرضه به تعادل می رسد و در نتیجه از تورم جلوگیری می شود. در 
مجتمع فولاد سبا دو سیاست کلی تعریف شده اســت و ما در آن جهت 
حرکت می کنیم: یکی اینکه به ظرفیت امسال یعنی 1 میلیون و 600 هزار 
تن برســیم و دیگر اینکه محصولات با ارزش افزوده بیشــتر تولید کنیم و 
سودآوری خوبی برای ذی نفعان و اقتصاد کشور داشته باشیم. تحقق 
این راهبردها مستلزم داشتن نیروهای دانشی و مهارتی و حمایت های 
مدیریت ارشــد گروه فــولاد مبارکه اســت که خوشــبختانه هــر دو عامل 

مهیاست.
در مورد تولید محصــولات ویژه توضیح دهید. امســال در 

فولاد سبا شاهد تولید چه محصولات ویژه ای خواهیم بود؟
خوشبختانه سال گذشته توانســتیم فولاد زنگ نزن سری 400 را تولید 
کنیم؛ فولادی کــه در نیروگاه ها و دودکش های حرارتــی کاربرد دارد. در 
حال حاضر مقرر است طبق قراردادهایی که فولاد مبارکه با شرکت مپنا 
منعقد کرده، این قبیل محصولات را به تولید انبوه برسانیم. در دوماهه 
ابتدای ســال جاری هم فولادهایی را تولید کرده ایم کــه در مخازن گاز 
خودرو کاربرد دارد. این محصول را به صورت آزمایشی برای کارخانه های 

گر  تولید ســیلندرهای گازی فرســتاده ایم تا از آن ها بازخــورد بگیریم و ا
مسئله ای دارد برطرف کنیم و به سمت تولید انبوه آن برویم. برای سال 
جدید متعهد شده ایم همان محصولات ســال قبل را به صورت تولید 
انبوه و تجاری به بازار عرضه کنیم. گام بعدی تولید گریدهای مختلف 
فولادهای الکتریکی شامل جهت دار و غیرجهت دار است. از طرف دیگر 
مصممیم گرید جدید فولاد زنگ نزن یعنی گرید 316 را تولید کنیم که در 

لوازم خانگی کاربرد دارد.
در مــورد رونــد تولیــد فولادهای خــاص ماننــد فولادهای 

الکتریکی و دوفازی توضیح دهید.
اولین پارامتر دست یابی به چنین موفقیت هایی نیروی انسانی است. با 
جذب نیرویی که در سال های گذشته در مجموعه فولاد مبارکه صورت 
گرفته و بخشــی از آن هم به فولاد ســبا اختصــاص دارد، افراد متخصص 
و جــوان از دانشــگاه های معتبــر ایــران اســتخدام شــده اند. بر اســاس 
توانایی های افراد و همکاری شرکت های دانش بنیان، گروه هایی تشکیل 
داده ایم تا سبد محصولات سبا را توسعه دهیم و در مسیر تولید فولاد ناب 
قدم برداریم. در حوزه فولادهای دوفازی هم که در صنعت خودروسازی 
کاربرد دارد، از گریدهای D.P تولید انبوه آغاز شــده است. در حال حاضر 
تقریباً 20 درصد از فولادهای دوفازی در خودروها استفاده می شود. یکی 
از برنامه های ســال جاری، تولید گریــد 800 این نوع فولادهــا و حرکت به 

سمت تولید فولاد دوفازی 1000 در سال های آتی است.
ســال ۱4۰۱ مصــرف گاز و بــرق در مجتمــع ســبا کاهــش 
قابل توجهی داشــت. با توجه به آغاز محدودیت های انرژی در 

فصل جدید شما چه برنامه هایی برای تداوم تولید دارید؟
محدودیت های انرژی متأسفانه سال هاســت که ادامه دارد. برنامه  ما 
این اســت که شــات دان ها و توقفات ســالانه را در فصول محدودیت ها 
انجام  دهیم. همچنین ســعی کرده ایم با تعریف برخــی پروژه ها مصرف 
انرژی را به ازای هر تن تولید کاهش دهیم. پروژه های کان دیگری مانند 
احداث نیروگاه خورشیدی و حرارتی نیز که سهمی از آن شامل حال سبا 
می شود در حال اجراست. در خصوص آب هم با تأسیسات بازچرخانی 

آب سعی کرده ایم نیاز به آب خام را کاهش دهیم. کوشیده ایم با بهره گیری 
از تعدادی لانس های هوا، انرژی موردنیاز برای تبدیل فاز جامد به مذاب 
در فولاد را از انرژی الکتریکی به ســمت انرژی شــیمیایی ببریــم و این امر 
حدود 10 درصد کاهش مصرف انرژی را به دنبال داشته است. پروژه های 
دیگری هم در دست اقدام است که در صورت به نتیجه رسیدن، مصرف 
انرژی را 5 درصد کاهش خواهد داد؛ اما چون خط ما خط CSB اســت و 
نســبت به خطوط دیگر 20 درصد کاهش مصرف دارد، کمک می کند با 

انرژی کمتری تولید کنیم.
مجتمع فولاد سبا در حوزه مســئولیت های اجتماعی چه 

اقداماتی انجام می دهد؟
بــا توجــه بــه هم جــواری فــولاد ســبا بــا شــهرهای اطــراف، الزامــات 
زیســت محیطی را بــا جدیــت دنبــال و اجرایــی می کنیــم. بــا تعامــات 
گســترده ای که با مســئولان محیط زیست اســتان و شهرســتان لنجان 
داشــته ایم، در حال آماده کردن طرح جامعــی در حوزه هــای آب، هوا و 
ک هســتیم. همچنین با اجرای پروژه هایی نظیــر غبارگیر و مه پاش  خا
در زمــان خالی کــردن بــار کامیون هــا از انتشــار ذرات به هوا پیشــگیری 
شده است. به طورکلی، طبق رویکرد کان فولاد مبارکه، در حال حرکت 
در مســیر فولاد ســبز هســتیم. همچنین پروژه هایی در جهت توســعه 
کثری از ظرفیت ریلی کشــور به جای خطــوط جاده ای  و اســتفاده حدا

تعریف شده است.
در راســتای عمل بــه مســئولیت های اجتماعــی نیز تعامــات خوبی با 
مسئولان شهرستان لنجان داریم و تاش کرده ایم در چارچوب ضوابط 

شرکت، همانند شهروند-شرکتی مسئولیت پذیر، در کنار مردم باشیم.
کام پایانی؟

هر دســتاوردی که در فولاد سبا حاصل شده نتیجه کار گروهی کارکنان 
سبا و حمایت های مدیریت فولاد مبارکه بوده است. تاش می کنیم سبد 
محصولات گروه فولاد مبارکه را توسعه دهیم. در خاتمه از حمایت های 
یادشده و تاش کارکنان فولاد سبا که با کارِ گروهی رکوردهای کمی و کیفی 

زیادی ثبت کردند، تشکر می کنم.

محمود محمدی فشارکی
 مدیر مجتمع فولاد سبا

مدیر مجتمع فولاد سبا مطرح کرد:

رئیس مجمع عمومی عادی سالانه شرکت فولاد متیل مطرح کرد؛

سودسازی قابل قبول فولاد متیل در سال مالی گذشته
مجمع عمومی عادی سالانه شرکت فولاد متیل 
)سهامی خاص( برای دوره منتهی به 29 اسفند 1401 
روز دوشنبه 29 خردادماه در محل شرکت فولاد متیل 
و با حضور اعضای هیئت مدیره، مدیرعامل، 100 درصد سهام داران 
گان جنوب، سرمایه گذاری  از شرکت های فولاد مبارکه، فولاد هرمز
توکافولاد، صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان، فلز تدارک فولاد 

مبارکه و شرکت بین المللی مهندسی ایران )ایریتک( برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی هلدینگ فولاد متیل، در این مجمع، عباس 
کبری محمدی، معاون سرمایه گذاری و امور شرکت های فولاد مبارکه  ا
به عنوان رئیس مجمع اظهار کرد: هلدینگ فولاد متیل به عنوان یکی از 
زیرمجموعه های گروه فولاد مبارکه که در زمینه توزیع و فروش محصولات 
گذشت توانست سودسازی  که  فولادی فعالیت دارد، طی سالی 
قابل قبولی برای گروه محقق کند. این امر نشان از روند رو به رشد این 

هلدینگ و تغییر رویکرد مدیریتی فولاد متیل در سال 1401 دارد.
کید بر اینکه باید از تمامی ظرفیت های موجود در شرکت های  وی با تأ
زیرمجموعه هلدینگ فولاد متیل در فرایند تولید و ارزش افزوده استفاده 
کرد، گفت: این شرکت ها بخشی از سرمایه موجود در گروه هستند و لازم 
است در مسیر کسب وکار اصلی شرکت ها قرار گیرند. ازاین رو امیدواریم این 

اقدامات در سال آینده در دستور کار شرکت ها قرار گیرد.
معاون سرمایه گذاری و امور شرکت های فولاد مبارکه، ضمن تشکر از 
هلدینگ فولاد متیل به دلیل سودسازی صورت گرفته، ضمن تصویب 
صورت های مالی شرکت و تقسیم سود 10 درصدی در میان سهام داران، 
درخصوص ادامه روند روبه رشد فولاد متیل در جهت تحقق اهداف و 
مأموریت تعریف شده از سوی فولاد مبارکه در سال 1402 ابراز امیدواری 

کرد.

مدیرعامل فولاد متیل:
15 طرح توسعه ای در زمینه کسب وکارهای جدید در دستور 

کار هلدینگ متیل

رضا حیدری، مدیرعامل شرکت فولاد متیل و سرپرست معاونت فروش 
و بازاریابی فولاد مبارکه در این مجمع درباره طرح های توسعه ای فولاد 
کنون 15 طرح توسعه ای در زمینه کسب وکار جدید و  متیل گفت: هم ا
حوزه فعالیت فعلی شرکت ها در بخش فروش و توزیع محصولات فولادی 

در دستور کار داریم.
وی تصریح کرد: پشتیبانی مؤثر از زنجیره ارزش گروه فولاد مبارکه و 
ارزش افزایی برای سایر ذی نفعان از طریق تأمین مواد اولیه موردنیاز 
گروه، تولید محصولات پایین دست صنعت فولاد و بازاریابی و فروش 
محصولات فولادی به صنایع پایین دست را مأموریت شرکت فولاد 

متیل می دانیم.
وی با بیان اینکه چشم انداز هلدینگ فولاد متیل تحقق درآمدزایی 
عملیاتی به میزان 70 هزار میلیارد تومان و تبدیل شدن به یکی از 90 شرکت 
کز خدماتی  برتر کشور تا سال 1405 است، تصریح کرد: ضرورت دارد مرا
هلدینگ فولاد، عاوه بر ارائه خدمات و فروش محصولات فولاد مبارکه، به 
کز خدماتی  کنون نیز در برخی مرا تعریف فعالیت های تازه متعهد شوند. تا
ک  نظیر شرکت آهن و فولاد توس و همچنین شرکت فولاد درخشان ارا
چنین اقداماتی صورت گرفته و افزایش سود عملیاتی را نسبت به دیگر 

کز خدماتی به ارمغان آورده است. مرا
حرکت قوی و مستحکم فولاد متیل در مسیر رشد و توسعه

مدیرعامل هلدینگ فولاد متیل افـزود: در دوره جدید مدیریت فولاد 

مبارکه و فولاد متیل، دو اصل مهم شـفافیت و توسعه به عنوان عناصر 
کلیـدی دنبـال می شـوند. خوشـبختانه بـا اعتمـاد مدیرعامـل شـرکت 
فـولاد مبارکـه بـه شـرکت فـولاد متیـل و تیـم حاضـر در ایـن مجموعـه، 
موفق شـدیم بسـیار قـوی و مسـتحکم در مسـیر رشـد و توسـعه حرکت 
کنیم و در راسـتای پیاده سـازی استانداردهای تعیین شـده، تغییراتی 

پدیـد آوریـم.
در پایان مجمع، صورت های مالی سال مالی منتهی به 29 اسفند 1401 به 

تصویب رسید. همچنین تنفیذ معامات مشمول ماده 129 قانون تجارت 
و تقسیم سود به میزان 10 درصد به تصویب مجمع رسید.

گفتنی است انتخاب مؤسسه کاربرد تحقیق به عنوان حسابرس مستقل و 
بازرس قانونی و مؤسسه ارقام نگر آریا به عنوان حسابرس مستقل و بازرس 
قانونی علی البدل و روزنامه صمت به عنوان روزنامه کثیرالانتشار شرکت 
فولاد متیل از دیگر مصوبات مجمع عمومی عادی سالانه شرکت فولاد 

متیل برای دوره منتهی به 29 اسفند 1401 بود. 

« پانزدهمین نمایشگاه بین المللی صنعتِ مالی را به خود اختصاص داد   گروه فولاد مبارکه عنوان»غرفه برتر
بر اساس اعلام دبیرخانه نمایشگاه و با رأی بازدیدکنندگان مردمی؛   

به گزارش ایراسین، در آیین اختتامیه پانزدهمین 
نمایشگاه بین المللی صنعت مالی )FINEX( بورس، 
بانک و بیمه که در تهران برگزار شد، غرفه گروه فولاد 
مبارکه در این نمایشگاه، »غرفه برتر« از دیدگاه بازدیدکنندگان مردمی 

اعلام شد و با اهدای لوح و تندیسی از این شرکت تجلیل گردید.
گفتنی است شرکت فولاد مبارکه به همراه شرکت های زیرمجموعه خود 
شامل شرکت فولاد هرمزگان و گروه سرمایه گذاری توکافولاد )با شرکت های 
زیرمجموعه خود شامل شرکت سرمایه گذاری توسعه توکا، کارگزاری باهنر 

و سبدگردان آتیه توکا( از 16 تا 19 خردادماه سال جاری در سالن 38 محل 
دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران ضمن برپایی غرفه ای، اقدام به 
ارائه خدمات خود در موضوعات نمایشگاه کرد که با استقبال چشم گیر 

و گسترده ای از سوی مردم، مراجعه کنندگان و سهام داران روبه رو شد.

خبر بین الملل

با توجه به داده های  منتشرشده، قیمت جهانی کویل 
نورد گرم فولادی  با رقابت زیاد در بازارها در حال کاهش است.

به گزارش آرتان پرس، قیمت جهانی کویل نورد گرم فولادی در 
ژوئن 2023 در حال کاهش است و باید توجه داشت که چنین 
روندی به ویژه در بازار کویل نورد گرم فولادی اروپا نیز مشاهده 
می شود. بررسی ها نشان می دهد فولادسازان در چین منتظر 
اقدامات بیشتر از سوی دولت هستند و شرکت های مستقر در 
هند باید روندهای جهانی را در نظر بگیرند. بازار اروپا تحت فشار 
پیشنهاد های وارداتی است و تولیدکنندگان فولاد در چین منتظر 

اقدامات بعدی دولت است.

 کاهش قیمت جهانی کویل نورد گرم فولادی
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شما و فولاد

عارف باقری، مدیر مجتمع معدنی سرب نخلک خبر داد: با هدف 
کاهش هزینه های استخراج، استفاده از ماشین آلات جدید و به روز 
معدنی در طبقات مختلف زیرزمینی و نیز تهویه و تردد مطمئن کارکنان، 
به عنوان نخستین واحد در مجموعه ایمپاسکو و ایمیدرو اقدام به 
حفر تونل اسپیرال کردیم. تا پیش از اجرای این طرح، دسترسی به 
طبقات زیرزمینی تنها به وسیله آسانسور انجام می شد و امکان انتقال 
ماشین آلات معدنی به طبقات زیرزمینی وجود نداشت.

محسن مصطفی پور مدیرعامل مجتمع فولاد غدیر نی ریز در همایش 
تأمین مالی پروژه های حوزه معدن و صنایع معدنی گفت: ما با اتخاذ 
تصمیمات درست و با اصلاح ساختار مالی، موفق به تأمین مالی 
پروژه های خود در قالب یک بسته تجمیعی به روش های مختلف در 
دو سال گذشته شده ایم. افزایش سرمایه ۳۰۰۰ درصدی شرکت، انتشار 
بیش از ۱۰۰۰۰ میلیارد ریال اوراق مرابحه و خریدهای اعتباری بدون 
کارمزد ازجمله روش های تأمین مالی مجتمع فولاد غدیر نی ریز است.

 خـبــــــــــــــــــر      

امکان دسترسی آسان تر به طبقه ۲۰۰ متری معدن سرب 
نخلک فولاد غدیر نی ریز برای ورود به بورس آماده می شود

ایمیدرو تشکیل صندوق سرمایه گذاری کالا 

بر مبنای فولاد و مس را کلید زد

رئیس هیئت  عامل ایمیدرو اعلام کرد: ایمیدرو به منظور 
جذب نقدینگی از سطح جامعه، هدایت منابع به سمت تولید 
و اشتغال زایی و امکان سرمایه گذاری عموم مردم در کالاهای 
 )ETC( پایه، تشکیل صندوق های سرمایه گذاری چندکالایی

را در دستور کار قرار داده است. 
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، امیر خرمی شاد در آستانه »دهه 
تولید و تجارت«، با بیان خبر فوق، افزود: یکی از مهم ترین نکات 
برای عمق بخشیدن به بازارهای مالی، امکان انجام معامات 

ثانویه است.  
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: با توجه به محدودیت 
قانونی درخصوص مالیات ارزش افزوده در کالاها به جز طا، 
تشکیل صندوق های سرمایه گذاری بهترین الگو به منظور 

دست یابی به اهداف فوق است. 
وی با بیان اینکه این صندوق، خود خریدار گواهی های سپرده 
کالایی از قبیل مس، فولاد، آلومینیوم یا سایر فلزات و محصولات 
معدنی خواهد بود، گفت: در این زمینه دو شرکت فولاد مبارکه 
اصفهان و ملی صنایع مس ایران اقدام به طی مراحل قانونی 
برای تأسیس دو صندوق سرمایه گذاری چندکالایی منبع پایه 

کرده اند.
خرمی شاد افزود: برنامه اولیه برای عرضه کالا در این صندوق ها 
معادل 30 هزار تن کاتد مس و 500 هزار تن فولاد با ارزش حدودی 
600 میلیون دلار )بیش از 24 هزار میلیارد تومان( پیش بینی 

شده است.
   منبع: دنیای اقتصاد

ارتقای کیفیت اولویت اصلی نورد سرد فولاد مبارکه
 مدیر محصولات سرد خبر داد: 

در فولاد مبارکه نزدیک به 1200 قرارداد و اصلاحیه در سال منعقد می شود

برگزاری مناقصات درواقع فرایند دعوت از صاحبان پیشنهادِ  
انجام کار در پروژه های بزرگ است که معمولاً توسط نهادهای دولتی 
و گاهی خصوصی انجام می شود. هدف اصلی فرایند مناقصه ایجاد 
فضای رقابتی، جلوگیری از فساد و ایجاد شفافیت در اعطای کار به 
شرکت هاست. به عبارت دیگر، مناقصه دعوتی از طرف کارفرما به 
پیمانکار است که طبق آن برخی کارها با هزینه تعیین شده و در زمان 

مشخص انجام می شود.
با عنایت به تعداد زیاد پروژه های در فولاد مبارکه، بدون شک برگزاری 
مناقصه می تواند به سامت، شفافیت و انجام به موقع امور کمک کند. 
در همین زمینه و در یکی دیگر از برنامه های رادیوفولاد، سید وحید 
مدینه، مدیر قراردادهای خرید فولاد مبارکه، در پاسخ به سؤالات مجری 
این برنامه، برخی موضوعات این مبحث را تشریح و تبیین کرده که آن را 

در ادامه می خوانید.
در مورد واحد قراردادها توضیح دهید.

واحد قراردادها از زیرمجموعه های معاونت خرید است و تأمین 
خدمات را به عهده دارد. به طورکلی می توان گفت تمامی قراردادهایی 
که در شرکت از طریق برون سپاری صورت می گیرد در این واحد پیگیری 
، رستوران و  می گردد. قراردادهایی مانند ایاب و ذهاب، فضای سبز
پروژه های توسعه شرکت نیز در این واحد منعقد می شود. با توجه 
به گستردگی و تنوع موجود در این واحد، این مدیریت شامل سه 

زیرمجموعه است:

بخش اول واحد قراردادهای توسعه است که در آن کلیه قراردادهای 
توسعه ای شرکت از قبیل احداث نیروگاه خورشیدی قرارداد نورد گرم 

شماره 2 و ... منعقد می شود.
بخش دوم واحد خرید خدمات است که در آن کلیه قراردادهای خدمات 
عمومی و رفاهی، نگهداری و تعمیرات، بازسازی و تعمیر تجهیزات و 

قراردادهای آموزشی، مشاوره ای و تحقیقاتی منعقد می شود.
بخش سوم واحد قراردادهای حمل ونقل است که با توجه به حجم زیاد 
حمل ونقل شرکت، قراردادهای مرتبط با این بخش، ازجمله حمل و 
نقل ریلی، زمینی و دریایی در این واحد منعقد می شود. به طورکلی همه 
قراردادهای حمل مواد اولیه از مبادی مختلف و محموله های صادراتی 

شرکت انجام می گیرد.
انجام تمامی مراحل ازجمله تعیین قیمت پایه، تهیه اسناد مناقصه و 
انجام فرایند آن طبق آیین نامه معامات شرکت، ارزیابی اولیه شرکت ها 
توسط گروه ارزیابی و کلیه مراحل تا مرحله انتخاب و اباغ قرارداد در این 

واحد انجام می گیرد.
فرایند عقد قرارداد چگونه صورت می پذیرد؟

کلیه قراردادهای خرید خدمات در واحد امور قراردادها منعقد می شود. 
این واحد، مثل تمامی فرایندها، دارای ورودی، فرایند و خروجی دارد. 
ورودی ما بر اساس نیاز واحدهاست. زمانی که واحدی به انعقاد قرارداد 
یا برون سپاری فعالیت یا خدماتی نیاز داشته باشد، به این امور اعام 
می کند. سپس تعهدات طرفین، محدوده خدمات و... کاملاً مشخص 
می گردد که ما آن را به عنوان شرایط خصوصی و فنی قرارداد می شناسیم. 
پس از آن، درخواست تأمین اعتبار صادر می شود، بودجه ها پیش بینی 
می گردد و این واحد در چهارچوب قوانین و مقررات جهت انتخاب و اباغ 

قرارداد اقدام می کند.
در واحد امور قراردادها، دسته بندی ها با توجه به مبلغ معامات صورت 
می گیرد. معامات جزئی و متوسط در اختیار معاونت خرید و واحد 
قراردادهای خرید است و معامات عمده در اختیار کمیسیون معامات 
قرار می گیرد. واحد قراردادها موظف است تمام شرایطی را که از واحد 
متقاضی می گیرد تبدیل به قرارداد کند. در ادامه فرایند مناقصه انجام 
می گیرد. بیش از 90 درصد فعالیت ها بر اساس مناقصه صورت می گیرد تا 
بستر مناسب فضای رقابتی ایجاد شود و تمام شرکت های توانمند بتوانند 
در این فضای رقابتی حاضر و انتخاب شوند. سیستم به گونه ای است 

که شرکت ها می توانند از طریق سایت فولاد مبارکه اعام آمادگی کنند و 
توسط کمیته های مربوطه مورد ارزیابی قرار گیرند تا در زمینه فعالیت های 
موردنیاز ما شناسایی شوند. نکته مهم این است که بیشتر فعالیت ها بر 
گهی فراخوان در روزنامه ها، سایت های معتبر و همچنین  اساس درج آ

سایت فولاد مبارکه صورت می گیرد.
از چه منابعی در فرایند استفاده می کنید؟

شناسایی تأمین کنندگان و پیمانکاران از طریق خوداظهاری شرکت 
و  به صورت سیستمی صورت می گیرد و یا از طریق شرکت های صنایع 
مشابه و یا شرکت در نمایشگاه ها و بازدید از شرکت ها انجام می شود. 

مهم ترین منبع هم بانک اطاعاتی تأمین کنندگان است.
فعالیت های خارج از فنس فولاد مبارکه از طریق واحد امور 

قراردادها پیگیری می شود؟
بعضی فعالیت ها از قبیل تعمیرات برخی از تجهیزاتی باید خارج از فنس 
شرکت انجام گردد. در فولاد مبارکه قراردادهایی برای تعمیر قطعات 
و تجهیزات خارج از فنس وجود دارد که در این امور انجام می شود. 
نگهداری و تعمیرات ویاهای شرکت در مجموعه فرهنگی فردوس و 
چادگان و سایر خدمات موردنیاز در خارج از شرکت نیز در همین واحد 

انجام می گیرد.
چه پارامترهای فنی در مناقصات تأثیرگذارند؟

، مانند  برای بعضی از مناقصات، با توجه به اهمیت و حساسیت کار
پروژه های توسعه، پارامترهای فنی را ارزیابی می کنیم. مناقصات معمولاً 
به صورت دومرحله ای انجام می شود. پارامترهای فنی  به طور معمول 
در قالب استاندارد، دوام، کارایی و تضمین عملکرد تعریف می شود 
که در مناقصات به شرکت ها اطاع داده می شود. بر اساس نمراتی که 
شرکت ها براساس مدارک و مستندات کسب می کنند، قیمت طایی به 
دست می آید. به نوعی ما امتیاز فنی را در قیمت لحاظ می کنیم و قیمت 
ترازشده حاصل می شود، یعنی قیمتی که هم متأثر از مباحث فنی و هم 

قیمت باشد.
چگونه از نظرات پیمانکاران برای انعقاد قراردادها استفاده 

می کنید؟
 با توجه به اینکه ما اعتقاد داریم پیمانکاران شرکای کسب وکار ما هستند، 
تاش می کنیم در جهت پیشبرد اهداف و بهینه ساختن قراردادها از 
نظرات آن ها استفاده کنیم. آخرین جلسه ما با شرکت ها گردهمایی با 

پیمانکاران قسمت های تعمیراتی بود. با پیمانکاران توسعه نیز جلسات 
مختلفی داشتیم و نظرات آن ها را دریافت کردیم. یکی از موارد مطرح شده 
موضوع تعدیل ها بود که سعی کردیم آن را اصاح کنیم. همچنین 
همواره سعی می کنیم نظرات پیمانکاران را از طریق سیستم نظرسنجی 
و همچنین در مناقصات دریافت و برای اصاح قرارداد استفاده کنیم. 
گفتنی است به منظور ارائه موارد مختلف و برطرف کردن ابهامات و 
نقص ها بعد از ارسال اسناد، در زمان هر مناقصه جلسات شفاف سازی 

مناقصات با شرکت ها برگزار می شود.
برای کارکنان پیمانکار چه تمهیداتی در نظر گرفته اید؟

در فولاد مبارکه نزدیک به 1200 قرارداد و اصاحیه در سال منعقد می شود. 
با توجه به اینکه موضوع کارکنان پیمانکار موضوع بسیار مهمی در شرکت 
است و همیشه نظر مدیریت عالی شرکت بر این بوده که تمهیدات لازم 
برای این نیروها در نظر گرفته شود، دستورالعمل هایی در قراردادها 
قید می کنیم که از طریق کمیته هایی در شرکت پیگیری می شود. در 
خصوص موضوعاتی نظیر دستورالعمل مزد که پیمانکاران موظف اند 
آن را پرداخت کنند، موضوع گروه های شغلی که در قراردادها قید 
می شود، موضوع پایه سنوات، محیط کار، بیمه های تکمیلی، بن های 
مناسباتی که معمولاً پرداخت می شود، استفاده از نظرات پیمانکاران 
و کارکنان آن ها در نظام های مشارکتی شرکت و پاداش های مناسبتی 
دستورالعمل هایی وجود دارد که ضمیمه قراردادها می شود و شرکت ها 
باید در چارچوب دستورالعملی که شرکت فولاد مبارکه تعیین کرده با 

کارکنان خود رفتار کنند.
سخن آخر؟

یکی از موارد مهم در فرایند قراردادها ورودی هایی است که به امور 
قراردادها ارسال می شود. هرقدر این ورودی ها کامل تر باشد، زمان 
کمتری برای بررسی نیاز دارد. درعین حال قراردادها منجر به الحاقیه 
و افزایش مبلغ نخواهد شد. ازاین رو از واحدهایی که درخواست 
خود را به واحد قراردادها ارسال می کنند خواهشمندیم شرایط 
ح کنند. از دوپهلو بودن و  خصوصی را کاملاً شفاف و روشن مطر
تناقض گویی پرهیز شود تا بتوان یک مناقصه کامل برگزار کرد. در غیر 
این صورت، در حین انعقاد قرارداد، برخی موارد منجر به الحاقیه ها 
و کار اضافی می شود که هم فرایند را طولانی می کند و هم خود پروژه 

دچار مشکل می شود.

مدیر قراردادهای خرید مطرح کرد:

برنامه  مهمان  سرد،  محصولات  ،مدیر  استکی  محسن 
رادیوفولاد بود و به سؤالات مجری این برنامه چنین پاسخ داد:

در مورد حوزه فعالیت خود توضیح دهید.
ناحیه نورد سرد از 23 خط تولید و کارگاه  مختلف تشکیل شده و مأموریت 
ویژه تأمین کاف های صنایع مهم کشور را بر عهده دارد. محصولات 
سرد قسمتی از ناحیه نورد سرد است که شامل 13 خط و 3 کارگاه غلتک 
کس آنیلینگ  است. در این ناحیه خطوط اسیدشویی، بازیابی، نورد، با
و شست وشوی الکترولیتی وجود دارد که تولید محصولات سرد را بر 

عهده دارند.
دو خط اسیدشویی شماره 1 و 2 ورق گرم از نورد گرم تحویل می گیرند. در 
کسید آهن از روی سطح ورق  این بخش پس از اینکه با استفاده از اسید، ا

برداشته شد، ورق برای عملیات نورد آماده می شود.
در نورد سرد دو خط نورد تحت عنوان خط تاندم پنج و دوقفسه ای وجود 
دارد که وظیفه آن ها تقلیل ضخامت است. در خط تاندم پنج قفسه ای بنا 

بر سفارش مشتری، در حال حاضر کاهش ضخامت ورق تا 0.44 میلی متر 
انجام می شود. خط نورد دو قفسه ای رفت وبرگشتی هم در این بخش 
وجود دارد که تا 0.18 میلی متر کاهش ضخامت انجام می دهد. کمترین 

ضخامتی که وارد این خط می شود 1.5 میلی متر است.
خط قلع اندود یکی از بخش های زیرمجموعه نورد سرد است که در 
ادامه فرایند خط نورد دو قفسه ای قرار دارد. در این خط، ورق موردنیاز 
کارخانه های تولیدکننده صنایع بسته بندی مواد غذایی تأمین می شود.

خط تاندم پنج قفسه ای با ظرفیت 120 هزار تن در ماه، خطوط بعدی از 
جمله خطوط نهایی گالوانیزه و رنگی را تغذیه می کند. این خط تنها خط 
تاندم پنج قفسه ای کشور است و محصولات موردنیاز خودروسازها و 
قطعه سازها را تأمین می کند و اهمیت ویژه ای دارد. بخشی از محصولات 
این خط به شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری تحویل می شود تا 

در آن شرکت به ورق گالوانیزه خودرویی تبدیل شود.
با بهبود کمی و کیفی خط تاندمیل می توان تنوع محصولات 

را افزایش داد. در این باره توضیح دهید.
سیاست کان مدیریت فولاد مبارکه حرکت به سمت تنوع محصولات 
و تولید محصولات ویژه است؛ تاجایی که به طورکلی در سال گذشته در 
فولاد مبارکه 14 محصول جدید و به طور مشخص بیش از 8 گرید جدید در 
نورد سرد تولید شد. تولید گرید ویژه در خط نورد سرد و تاندم ماحظات 
فنی خاص خود را دارد. در هر حال دانشی که طی این سال ها در فولاد 
مبارکه و بین کارکنان فولاد نهادینه شده است در این زمینه راهگشاست.

در زمینه کاهش مصرف انرژی و بهینه سازی مصارف در 
نورد سرد چه اقداماتی انجام شده است؟

 در ناحیه نورد سرد، کمیته انرژی متشکل از کارکنان ناحیه و متخصصان 

این حوزه ها تشکیل شده است. در این کمیته تصمیم گیری ها و تعریف 
پروژه ها برای کاهش و بهینه سازی مصارف انرژی انجام می شود. یکی 
از این پروژه ها نوسازی )ریومپ( خط تاندم است که در تیرماه انجام 
می شود. فاز اول این پروژه بهینه سازی خطوط است. بخش دیگر 
مربوط به نوسازی سیستم فرسوده هیدرولیک است. اقدام بعدی در 
این فرایند پروژه کاهش مصرف آب است که پیشرفت 60 درصدی داشته 
است. پروژه کاهش مصرف گاز متان در نورد سرد نیز نزدیک به 80 درصد 

پیشرفت داشته است.
برای افزایش کیفیت محصولات چه پروژه هایی تعریف 

شده است؟
»کیفیت« اولویت اصلی شرکت است که در سال جاری از سوی مدیریت 
سازمان در دستور کار قرار گرفته است. البته از سال ها قبل بر ارتقای 
کیفیت نیز تمرکز کرده ایم، تاجایی که در سال گذشته و فروردین ماه 

امسال در خط تاندم هم زمان با رکورد کمّی، رکورد کیفی نیز داشتیم.
درباره خط نورد دوقفسه ای توضیح دهید.

در خط دوقفسه ای، محصولات با ضخامت  کم و قلع اندود را تولید 
می کنیم. این خط اولین خط نورد دوقفسه ای رفت وبرگشتی در دنیا 
بود که محصولات با ضخامت کم تولید می کرد و در واقع اولین تجربه بود. 
خوشبختانه از آن سال ها تا به امروز هم به خوبی کار می کند. محصول 
قلع اندود محدود است و در فولاد مبارکه هم همین یک خط برای تولید 
محصول موردنیاز قلع اندود وجود دارد. باید اعام کنیم که در این بخش 
بدون افزودن هیچ بهینه سازی کان در پی افزایش ظرفیت تولید خط 
هستیم. همچنین طرح های مبتنی بر دانش را در دستور کار داریم که 

دستاوردهای بزرگی را برای شرکت در پی خواهد داشت.

استفاده از توان دانشگاهی و شرکت های دانش بنیان در 
طراحی های جدید دارد؟

در نــورد ســرد بیــش از 15 پــروژه بــا همــکاری شــرکت های دانش بنیــان 
تعریــف شــده اســت کــه خوشــبختانه برخــی از آن هــا بــه نتیجــه رســیده 
و از ایــن جهــت کــه از مطالعــه طــرح شــروع شــده و بــه ســاخت و نصب و 
بهره بــرداری موفقیت آمیــز تجهیــز منتهــی شــده اند، بســیار ارزشــمند 

اســت.
در پی همکاری با شرکت های دانش بنیان، دستاوردهای ارزشمند 
دیگری هم به بار نشسته که به عنوان مثال، می توان به نصب دوربین 
کیفیت جهت عکس برداری از خروجی محصول اسیدشویی اشاره  با
کرد. همچنین برای پردازش تصویر نیز با یک شرکت دانش بنیان در 
حال همکاری هستیم. عاوه بر این، ساخت بتن ضداسید را در برنامه 
داریم و این موضوع را از طریق شرکت های توانمند پیگیری می کنیم. از 
سوی دیگر، پروژه ای را  در خط اسیدشویی برای مکش بخارات با شرکتی 

دانش بنیان پیش می بریم.
درباره توسعه ورق های رنگی و افزایش توان تولید توضیح 

دهید.
حدود 15 هزار تن از خروجی تاندم به خطوط گالوانیزه رنگی در نورد 
سرد سرازیر می شود و در فرایند تولید، به ورق گالوانیزه و رنگی تبدیل 
می شود. ورق های رنگی در تولید لوازم خانگی صنایع ساختمانی کاربرد 
دارند. خوشبختانه در بخش رنگی توسعه هایی تعریف شده که ارتقای 
کیفیت را در پی داشته است. مدیریت شرکت با توجه به نیاز روزافزون 
صنایع پایین دست به ورق رنگی، احداث یک خط رنگی جدید را در 

دستور کار قرار داده است.

سید وحید مدینه،  مدیر قراردادهای خرید

محسن استکی ، مدیر محصولات سرد

913****890
913****084

گروه  از مسئولان محترم درخواست می کنیم سقف 
شغلی کارکنان مدیریت شهری را متناسب با سختی 

فعالیت هایشان اصاح فرمایند.
913****729

از مسئولان محترم خواهشمندیم با توجه به استقبال 
کثری همکاران و خانواده های آن ها از مجموعه  حدا
فرهنگی ورزشی فردوس، به ویژه در فصل تابستان، 
جهت بهسازی و افزایش وسایل بازی و سرگرمی کودکان 

اقدام فرمایند.
913****080

از مسئولان محترم فولاد مبارکه درخواست داریم موضوع 
یکسان سازی حقوق بازنشستگان فولاد مبارکه را پیگیری 

و اطاع رسانی کنند.
930****663

برگزاری  جهت  خواهشمندم،  محترم  مسئولان  از 
کاس های آموزشی متناسب با فعالیت شغلی کارکنان 
پیمانکار نیز برنامه ریزی کنند. همچنین از مسئولان 
محترم واحد OGC تقاضامندم جهت نظارت کامل و اباغ 
الزام در خصوص متناسب سازی و همسان سازی حقوق 
و گروه شغلی پرسنل بخش مدیریت شهری متناسب با 

شرح فعالیت آن ها به شرکت پیمانکار اقدام گردد.
921****417

از ابتدای امسال تا امروز قیمت کالاها، اقام مصرفی 
و غذایی دائماً افزایش یافته است؛ اما حقوق کارکنان 
متناسب با این میزان تورم رشد نکرده است. لطفاً در این 

باره چاره اندیشی شود.
913****638

لطفاً مسئولان محترم اعام فرمایند کمک هزینه سفرهای 
بلندمدت و کوتاه مدت چه موقع واریز می شود. 

990****752
از معاونت محترم سرمایه های انسانی درخواست داریم 

درخصوص نتایج آزمون استخدامی اطاع رسانی کنند.
913****080

از مسئولان محترم درخواست می شود جهت تغییر 
تأمین  به  درمانی  خدمات  بازنشستگان  صندوق 

اجتماعی اقدام نمایند.
913****302

با  فولاد  کارکنان  رفاه  برای  محترم  مسئولان  لطفاً 
فروشگاه های زنجیره ای جانبو، کوثر و رفاه شهر  بهارستان 

قرارداد منعقد کنند.
913****579

 از فولاد مبارکه بازدید داشتم. باید اذعان داشت 
ً
اخیرا

که بازدید بسیار خوبی بود. این بازدیدها می تواند در 
امیدآفرینی جامعه و تقویت عرق ملی تأثیر زیادی داشته 

باشد.

خبر کوتاه
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ک بازنشستگان فولاد راه اندازی زنجیره فولاد کردستان جان می گیرد بانک اطلاعات حقوقی و املا
می شود

کاظمی مدیرعامل صندوق بازنشستگی فولاد در نشست  سید حجت 
با حضور علیرضا عسکریان معاون رفاه و امور اقتصادی وزیر تعاون، کار 
گفت: حفظ و بهبود دارایی ها و موضوعات حقوقی  و رفاه اجتماعی 
صندوق را با جدیت کامل پیگیری می کنیم و تا یکی دو ماه آینده، بانک 
ک صندوق راه اندازی خواهد  اطلاعات حقوقی و بانک اطلاعات املا
از  ک صندوق  تا همه فرایند پرونده های حقوقی و همچنین املا شد 
طریق آن قابل رصد و بررسی باشد.

بختیار خلیقی، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت کردستان در نشست 
خبری با خبرنگاران استان که به مناسبت دهه تولید و تجارت برگزار 
شد، گفت: برای اجرا و تکمیل پروژه زنجیره فولاد در کردستان رقمی 
معادل ۴ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری و اشتغال ۲ هزار نفر 
کردستان از خام فروشی و  صورت می گیرد. با راه اندازی زنجیره فولاد 
خروج مواد معدنی از استان جلوگیری می شود و فرآوری محصولات 
می تواند ارزش افزوده قابل توجهی را به استان کردستان برساند.

خبــــــــر

 گــــــروه فـــــولاد مبــــــــارکه  

اختصاص عنوان خانه بهداشت کارگری برتر در سطح ملی به شرکت فولادسنگ مبارکه

ثبت سومین رکورد متوالی ماهانه در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری 

از  تجلیل  ملی  جشنواره  سیزدهمین  آیین  در 
بهداشت  خانه های   ، سلامت محور کارفرمایان 
کارگری برتر و شورای هماهنگی خدمات بهداشت 
به بیمه شدگان در سطح ملی، با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، از اقدامات خانه بهداشت کارگری شرکت فولادسنگ 

مبارکه تقدیر شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولادسنگ مبارکه، سید احمدرضا 
صمیمی، رئیس سرمایه های انسانی و سازماندهی شرکت فولادسنگ 
مبارکه، درخصوص کسب این افتخار و با اشاره به انتخاب خانه بهداشت 
کارگری از میان 400 خانه بهداشت کارگری در سطح بنگاه های اقتصادی 
، گفت: آینده نیروی کار به سامت کارکنان بستگی دارد و این  کشور
فرصتی برای کارفرمایان فراهم می کند تا عاوه بر رفاه مادی، برای سامت 

کارکنان اقدام کنند.
وی با اشاره به اقدامات واحد منابع انسانی شرکت فولادسنگ مبارکه در 
راستای سامت کارکنان، تصریح کرد: زدودن موانع تنش آفرین در محیط 
کار، توجه به سامت جسم و روان و ترویج سبک زندگی سالم به همراه 
تدوین و استقرار برنامه جامع سامت کارکنان از اولویت های شرکت 

فولادسنگ مبارکه در این حوزه است.
و  مدیرعامل  حمایت های  و  زحمات  از  تشکر  ضمن  صمیمی 
هیئت مدیره شرکت فولادسنگ مبارکه در زمینه سامت کارکنان، 

گفت: ایجاد برنامه های خودارزیابی سامت کارکنان، نظارت و پایش 
، آموزش بهداشت  اجرای پروتکل های بهداشتی به صورت مستمر
تخصصی مشاغل و برنامه های پایش محیطی از دیگر فعالیت های 
پیش رو در واحد سرمایه های انسانی و سازماندهی شرکت فولادسنگ 

مبارکه است.
تدوین و جاری سازی نظام جامع سلامت کارکنان فولاد 

سنگ
در ادامه سیدمهدی مقدم، مسئول خانه بهداشت کارگری شرکت 
فولادسنگ مبارکه با اشاره به اهم اقدامات و فعالیت های خانه بهداشت 
کارگری شرکت فولادسنگ مبارکه، گفت: تهیه، تدوین و جاری سازی 
کلیه دستورالعمل ها و گردش کارهای لازم برای کلیه فرایندهای اجرایی 
شرکت از منظر ایمنی، بهداشت و محیط زیست، در قالب بیش از 40 
دستورالعمل اجرایی و برگزاری دوره های آموزشی بدو استخدام، تکمیلی 
و تخصصی HSE برای کلیه کارکنان به تعداد 4100 نفر ساعت در سال 

گذشته از اقدامات صورت گرفته بوده است.
وی افزود: انجام معاینات ادواری برای کارکنان شرکت فولاد سنگ با 
مشارکت 99.7 درصد طی سال گذشته، تجمیع داده ها، آنالیز، پیگیری 
ارجاعات، انجام اقدامات اصاحی، پیگیری درمانی، جابه جایی 
پست های شغلی به فراخور نتایج معاینات افراد و همچنین تدوین و 
جاری سازی نظام جامع سامت کارکنان فولاد سنگ به همراه تشکیل 

کمیته نظام آراستگی )5s( و اجرای بیش از 60 پروژه اقدام اصاحی با هزینه 
20 میلیارد ریال در سال گذشته بخش دیگری از اقدامات خانه بهداشت 

کارگری شرکت فولادسنگ مبارکه بوده است.
اجرای کامل سیاست های ابلاغی برنامه کشوری جوانی 

جمعیت
وی با اشاره به احداث دیواره اطمینان ایمنی لبه جاده معدن به طول 
4000 متر و عرض 2 متر به منظور ایمن سازی جاده معدن، بیان کرد: 
تخصیص بالغ بر 11 میلیارد ریال بودجه برای معاینات، درمان، بیمه 
ح های حمایتی و تشویقی، ورزش و بسته های  تکمیلی درمان، طر
سامت در سال گذشته، همکاری مستمر و مشارکت در کلیه جلسات 
اعام شده از سوی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی، دانشگاه علوم 
پزشکی، تأمین اجتماعی و تعامات علمی و اجرایی متعدد با اساتید 
دانشگاه و همچنین جذب و حضور پزشک دوره دیده ترک اعتیاد و 
برگزاری دوره های آموزشی بهداشت روان، غربالگری، مداخات درمانی 
در قالب طرح کشوری پیشگیری از آسیب های اجتماعی و اجرای کامل 
سیاست های اباغی برنامه کشوری جوانی جمعیت در قالب برنامه های 
تشویقی و حمایتی در این حوزه بخش دیگری از اقدامات خانه بهداشت 

کارگری شرکت فولادسنگ مبارکه است.
گفتنی این آیین روز سه شنبه، سی ام خردادماه در محل برگزاری 

همایش های سایپادیزل برگزار شد.

در آخرین ساعات باقی مانده از آخرین روز خردادماه 
سال جاری اعداد و ارقام تولید در شرکت ورق خودرو 
کی از آن بود که با تلاش  چهارمحال و بختیاری حا
جمعی کارکنان این شرکت، برای سومین بار در سال »مهار تورم و رشد 

تولید«، رکورد جدیدی به ثبت رسیده است. 
به گزارش روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری و به 
گفته نوید ایزدی مدیر ارشد کارخانه ورق خودرو، کارکنان تاشگر این 
شرکت در سایه همدلی و با فراهم شدن شرایط و بهبود زیرساخت های 
لازم توانستند برای سومین بار پیاپی در سال جاری با تولید 33 هزار و 37 

تن ورق گالوانیزه رکوردشکنی کنند. 
ایزدی در این باره افزود: کارکنان شرکت ورق خودرو با ثبت رکوردهای 
پی در پی سعی دارند در مدت زمانی هرچه کوتاه تر به ظرفیت نامی 

شرکت یعنی تولید 400 هزار تن انواع محصولات گالوانیزه در سال دست 
کنون در این مسیر توانستند موفقیت های  یابند که خوشبختانه تا
شایان توجهی به دست آورند.  کسب این توفیقات نتیجه همت والای 
همکاران و همکاری واحدهای مختلف، تدابیر سازنده و راهگشای 

مدیریت شرکت و حمایت های بی دریغ شرکت فولاد مبارکه است. 
در همین زمینه، فردین علیمیرزایی، مدیر تولید شرکت ورق خودرو نیز 
ضمن تبریک این موفقیت و قدردانی از همه کارکنان رکورد قبلی تولید 
در شرکت ورق خودرو را مربوط به اردیبهشت ماه سال جاری و به میزان 
کثری محصولات  31 هزارو23تن اعام کرد و گفت: عاوه بر تولید حدا
گالوانیزه که از اهداف کمّی شرکت در سال جاری است، به گونه ای 
برنامه ریزی شده است که محصولات و گریدهای جدید دیگری نیز به 

سبد محصولات شرکت اضافه گردد.

طی مراسمی با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی صورت گرفت؛

28 پروژه راه و برق رسانی توسط ایمیدرو در 

دست اجراست

با هدف توسعه زیرساخت ها در بخش معدن و صنایع 
معدنی، ایمیدرو 28 پروژه راه سازی و برق رسانی در 15 استان 

را دست اجرا دارد.
به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، در این راستا 21 پروژه راه سازی 
به طول 261.4 کیلومتر و سرمایه گذاری 15،845 میلیارد ریال 
در دست اقدام است. همچنین هفت پروژه برق رسانی در پنج 
استان به طول 213.7 کیلومتر و سرمایه گذاری 2،278 میلیارد 
ریال هدف گذاری شده است.از سوی دیگر 32 پروژه راه سازی 
در قالب 23 قرارداد به طول 481.5 کیلومتر و به سرمایه گذاری 
116.9 میلیارد ریال و 20 پروژه برق رسانی در قالب 9 قرارداد به 
طول 394.6 کیلومتر و سرمایه گذاری 28.5 میلیارد ریال در 

دست مطالعه است. 

خبر کوتاه

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان مطرح کرد:

افزایش پویایی فولاد هرمزگان با اجرای طرح های توسعه ای

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان در مجمع عمومی 
سالانه این شرکت گفت: اجرای طرح های توسعه ای 
به تثبیت بقا و افزایش قدرت رقابــت فولاد هرمزگان 
در بازارهای داخلی و بین المللی منجر خواهد شد و افزایش پویایی 

شرکت را به دنبل خواهد داشت.
به گــزارش روابــط عمومی شــرکت فولاد هرمــزگان، عطــاالله معروفخانی 
افزود: اجــرای طرح های توســعه ای باعث بقای تولیدکننــدگان در بازار 
داخلی و بازارهای بین المللی و افزایش قدرت رقابت آن ها در مقابل سایر 
تولیدکنندگان خواهد شد. امروز شاهد پویایی در فولاد هرمزگان هستیم و 
طرح های بزرگی در این شرکت به اجرا درآمده اند. از مهم ترین این طرح ها 
می توان به افزایش ظرفیت فولادسازی از 1.5 میلیون تن به 3.2 میلیون 
تن، طرح احیا مســتقیم 1.72 میلیون تنــی در فولاد هرمــزگان، احداث 
واحد تولید گازهای صنعتی شماره 2 به ظرفیت 10 هزار نرمال مترمکعب، 
پروژه سیلوهای آهن اسفنجی به ظرفیت 30 هزار تن، پروژه تولید آهک 
در شرکت سنگ و فولاد هرمزگان، پروژه احیا مستقیم 1.72 میلیون تنی 

ستاره سیمین هرمز و در نهایت پروژه نورد گرم پیوسته اشاره کرد.
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان با بیان اینکه در سال قبل با چالش های 
نســبتاً جدی تری برای تولید در مقایســه با ســال های گذشــته مواجه 

شــدیم، عنوان کرد: با وجود تمامی مشــکات، تولید در فولاد هرمزگان 
حتی برای یک روز به دلیل کمبود مواد اولیه متوقف نشــد و توانســتیم 
با بیش از 30 رکورد تولیدی، پنــج رکورد ماهانه و در پایان ســال، با عبور از 

ظرفیت اسمی، رکورد تولید سالیانه را نیز ثبت کنیم.
کید کرد: دســتاوردهای فــولاد هرمزگان در دو ســال اخیر  معروفخانی تأ
وظیفه ما را برای اجرای طرح های توسعه ای سنگین تر می کند و حضور 
مدیرعامل فولاد مبارکه و بسیاری از مدیران این شرکت در مجمع فولاد 
هرمزگان و حمایت همه جانبه آن ها از طرح های توسعه ای، این نوید را 
به مردم اســتان هرمزگان می دهد که عزم مدیران بــرای اجرای طرح ها 
بسیار جدی است و به زودی شاهد رقم خوردن اتفاقات مبارکی در این 

زمینه خواهیم بود.
در ابتدای مجمع عمومی عادی سالانه شرکت فولاد هرمزگان، مصطفی 
متقی، معاون مالی و اقتصادی این شرکت، در خصوص عملکرد شرکت 
به سهام داران گفت: فولاد هرمزگان در سال 1401 جایگاه خود را به عنوان 
چهارمین تولیدکننده فولاد خام کشور تثبیت نمود و یک میلیون و 545 
هزار و 753 تن تختال را به عنوان محصولی نهایی خود تولید کرد. به این 
ترتیب، مطابق با گزارش ســالانه ایمیــدرو، فولاد هرمزگان با ســهم 6.64 
درصد در تولید فولاد خام، در رتبه چهارم تولیدکنندگان فولاد کشور قرار 

گرفت. همچنین این شرکت در سال قبل یک میلیون و 361 هزار تن آهن 
اسفنجی و 122 هزار تن آهک تولید کرد. 

وی با اشاره به فروش و درآمدزایی فولاد هرمزگان در سال قبل افزود: در 
سال 1401 توانستیم یک میلیون 551 هزار تن تختال را در بازارهای داخلی 
و صادراتی به فروش برسانیم که این میزان رشد 9 درصدی را نسبت به 
سال قبل از آن نشان می دهد. فولاد هرمزگان در سال قبل 835 هزار تن 
تختال را در بازارهای داخلی فروخت که در مقایسه با سال 1400 از رشد 2 
درصدی برخوردار بود. همچنین این شرکت توانست بیش از 715 هزار تن 
کی از رشد 19 درصدی  تختال خود را روانه بازارهای صادراتی کند که حا
نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن است. میزان فروش داخلی 123 
هزار میلیارد ریال، فروش صادراتی 102 هزار میلیارد ریال و مجموعاً 225 
هزار میلیارد ریال از فروش تختال در بازارهای داخلی و صادراتی حاصل 

شده است.
متقی در خصوص ســود و زیان فولاد هرمزگان در ســال 1401 عنوان کرد: 
درآمد کلی 227 هزار میلیارد ریال، ســود ناخالص 41 هزار میلیارد ریال و 
سود خالص 54 هزار میلیارد ریال بوده است. به این ترتیب سود هر سهم 

فولاد هرمزگان در سال قبل به 112 تومان رسید.
معاون مالــی و اقتصادی شــرکت فــولاد هرمزگان با اشــاره بــه طرح های 

توســعه ای شــرکت، خاطرنشــان کرد: یکی از مهم ترین طرح های ما در 
سال قبل افزایش ظرفیت کوره های قوس الکتریکی از طریق نصب لنس 
ســایدوال بوده که پیشــرفت آن به 97 درصد رســیده اســت. همچنین 
احداث مدول سوم واحد آهن ســازی به ظرفیت 1.72 میلیون تن آهن 
اسفنجی در سال، واحد تولید گازهای صنعتی شماره 2، افزایش ظرفیت 
سیلوهای آهن اسفنجی، ایســتگاه کاهش فشــار گاز طبیعی شماره 2، 
تصفیه خانه پساب های صنعتی و تعویض و ارتقای ترانسفورماتور کوره 
قوس الکتریکی شــماره 2 به 140 مگا ولت آمپر از مهم ترین طرح های در 
حال اجرا به شمار می روند. در همین حال طرح توسعه ظرفیت به 3.2 
میلیون تن تختال در سال، احداث مدول چهارم آهن سازی به ظرفیت 
1.6 میلیون تن آهن اسفنجی در سال، احداث کارخانه نورد گرم پیوسته، 
احداث واحد تولید گازهای صنعتی شماره 3، توسعه پســت برق 230 و 
ارتقای شبکه توزیع برق و ایستگاه کاهش فشــار گاز طبیعی شماره 3 از 

مهم طرح های در حال مطالعه و مهندسی به شمار می آیند.
در پایان مجمع عمومی فولاد هرمزگان، گزارش فعالیت هیئت مدیره به 
تصویب سهام داران رسید. همچنین سهام داران با تقسیم 650 ریالی سود 
به ازای هر سهم موافقت کردند تا باقی مانده سود توزیع نشده به منظور 

اجرای طرح های توسعه ای در اختیار شرکت قرار گیرد.

نگاه توسعه محور در حوزه معدنی با 

استفاده از ابزارهای نوین تأمین مالی

چهارمین کنفرانس تخصصی استیل پرایس با موضع 
تأمین مالی پروژه های حوزه معدن و صنایع معدنی در هتل 
پارســیان اوین با حضــور جمع گســترده ای از مدیــران بزرگ 
شرکت های صنایع معدنی ازجمله مدیران ارشد گروه فولاد 
متیل برگزار و در آن به اهمیت تأمین مالی جهت اجرای هرچه 

کید شد. بهتر پروژه های حوزه معدن و صنایع معدنی تأ
بــه گــزارش روابــط عمومــی هلدینگ فــولاد متیــل، در حاشــیه 
کنفرانــس تخصصی اســتیل پرایس، آرمــان امیــری، مدیرعامل 
شرکت توسعه و بازرگانی متیل همیار به عنوان یکی از شرکت های 
هلدینگ فــولاد متیــل، در خصوص اهمیــت تأمین مالــی برای 
اجرای پروژه هــای معــدن و صنایع معدنی اظهــار کرد: الــزام هر 
شــرکتی برای بقــا در بــازار، توســعه پایــدار و متناســب با شــرایط 
منطقه ای و مطابق با نیازهای آینده در سطح بین المللی است؛ 
ازاین رو برای رســیدن به توســعه، لــزوم ســرمایه گذاری از طریق 

استفاده از منابع مالی مناسب به شدت احساس می شود.
به گفته وی، در ایران نیز با توجه به شــرایط سیاسی منطقه ای 
و سیاست های کان کشور، الزام به توسعه، اهمیتی دوچندان 
دارد؛ ازاین رو تأمین مالی باید از برنامه های اصلی هر شرکت باشد.
امیری تصریح کرد: در حال حاضر تأمین مالی از طریق بانک ها از 
اصلی ترین روش های مالی در کشور است و با توجه به نرخ تورم 
موجود، حرکت در مسیر اخذ تسهیات بانکی جهت گیری درستی 
محسوب می شود. در این راستا لازم است ایجاد اعتبار واحدهای 
اعتباری نزد بانک ها در رأس سیاست های بنگاه های اقتصادی 

و صنعتی قرار گیرد.
کیــد کــرد: تجمیــع حــد اعتبــاری در مجموعــه  وی در ادامــه تأ
گروه های فولادی منجر بــه هم افزایی منطقی و اقتصادی قابل 
قبولی خواهد شــد که خوشــبختانه در هلدینگ فــولاد متیل و 
در سطح کان شرکت فولاد مبارکه این مهم در حال شکل گیری 
نهایی اســت. برای نمونه شرکت توســعه و بازرگانی متیل همیار 
به درستی در این مسیر قرار گرفته و با کسب حد اعتباری بیش از 
10 هزار میلیارد ریال، امکان مناسبی برای جذب منابع مالی ایجاد 
کرده اســت. امید می رود با لطــف خداوند و با ســرمایه گذارهای 
مناسبی که در زیرساخت ها انجام شده، این روند با رشد بسیار 

خوبی ادامه داشته باشد و شاهد توسعه پایدار باشیم.
مشکل اصلی در حوزه تأمین مالی در حوزه معدن و 

صنایع معدنی شامل نرخ سود و مبلغ تأمین مالی است
رسول پورسعادت، رئیس هیئت مدیره شــرکت توسعه بازرگانی 
متیل همیار نیــز به عنوان یکــی دیگــر از حاضــران در چهارمین 
کنفرانــس تخصصــی اســتیل پرایــس بــا موضــوع تأمیــن مالــی 
پروژه های حوزه معدن و صنایع معدنی اظهار کرد: مشکل اصلی 
در حوزه تأمین مالی در حوزه معدن و صنایع معدنی شامل نرخ 

سود و مبلغ تأمین مالی است.
به گفته وی، دو منبع مالی همواره بــرای تأمین مالی وجود دارد 
که شامل بازار پول به شکل سنتی و بازار سرمایه است که طی یک 
دهه اخیر رونق گرفته؛ این در حالی است که تأمین مالی در ایران 
همواره از بازار پول و به شکل سنتی انجام می شود، اما در سطح 
بین المللی بسیاری از شرکت ها و ســازمان ها تأمین مالی خُرد را 
از طریق بــازار پول و تأمین مالــی کان را از طریق بازار ســرمایه به 

دست می آورند.
رئیس هیئت مدیره شرکت توسعه و بازرگانی متیل همیار با اشاره 
به اینکه ابزار خوبی در فضای بورس برای تأمین منابع مالی وجود 
دارد افزود: تأمین مالی در سطح کان در ایران از طریق بانک ها، 
پروســه ای طولانی و سخت دارد و تنها برای شــرکت های بزرگ و 
توسعه یافته امکان پذیر است؛ ازاین رو بسیاری از شرکت ها برای 
تأمین مالی در رقم های کان، از طریق بازار سرمایه اقدام می کنند. 
البته در این مسیر نیز به دلیل زیاد بودن بهای تمام شده پول در 
بازار سرمایه نســبت به بازار پول، مشکاتی سد راه تأمین منابع 

مالی قرار دارد.
گــر بتوانیــم ســود قابــل قبولــی از محــل  وی ادامــه داد: ا
ســرمایه گذاری های خــود به دســت آوریم همچنــان می توانیم 

منبع قابل توجهی تأمین مالی از بازار داشته باشیم.
کید کرد: برگ برنده مدیران حوزه تأمین مالی این  پورسعادت تأ
کثر منابع را با حداقل هزینه تأمین کننــد؛ به این  اســت که حدا
شکل که برای محل های سرمایه گذاری برنامه ریزی انجام دهند 

تا بیشترین سود را به دست آورند. 

از سوی مدیران ارشد گروه فولاد متیل مطرح شد؛
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اعلام آمادگی بانک ملی برای حمایت از 

شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری

مدیرامورشعب بانک ملی استان چهارمحال و بختیاری مطرح کرد:

خبر  کوتاه

 گــــــروه فـــــولاد مبــــــــارکه      

قدردانی فولاد سفیددشت از اقدامات شرکت ایریسا

مدیر پروژه خطوط ریلی فولاد سنگان از احداث 
بزرگ ترین خطوط ریلی شرق کشور توسط فولاد 

سنگان خبر داد.
محمدرضا سبزواری با اشاره به شرایط منطقه معدنی سنگان و استقرار 
کارخانه های صنعتی مختلف افزود: در شرکت صنایع معدنی فولاد 
سنگان با شناسایی پروژه های استراتژیک و گلوگاه های خطوط تولیدی، 
پیش بینی های لازم در خصوص شرایط حال و توسعه ای کارخانه و 
همچنین شرکت فولاد مبارکه دیده شده و بارگیرخانه ریلی به ظرفیت 
5 میلیون تن ازجمله پروژه هایی است که می توان در این زمینه به آن 

اشاره کرد.
وی افزود: بارگیرخانه کامیونی نیز با توجه به برنامه های تولید و تأثیر 
مستقیم نحوه حمل ونقل در میزان کمی و کیفی خطوط تولید کارخانه، 
در اولویت پروژه های توسعه ای قرار گرفته و پروژه مزبور وارد فاز اجرا شده 
است. ضمن اینکه حمل ونقل ریلی اولویت شرکت است که بیش از سه 

سال قبل مرحله نخست آن به بهره برداری رسیده است.
وی با بیان اینکه در این راستا مهم ترین مشکل ایستگاه بود، افزود: این 
ایستگاه پاسخ گوی حجم دریافت و ارسال محصول شرکت نبود و نهایتاً 
با بررسی های انجام گرفته و برگزاری جلسات کارشناسی، پروژه تکمیل 

خطـوط ریلی تعریف و برنامه ریزی شد.
سبزواری در این خصوص اضافه کرد: برای راه اندازی و ساخت این پروژه 
سرمایه ای بالغ بر 1500 میلیارد ریال در بحث تأمین و مهندسی و بیش از 

2000 میلیارد ریال در اجرا هزینه شد.
کید بر اینکه راه اندازی این  مدیر پروژه خطوط ریلی فولاد سنگان با تأ
خطوط به توسعه اقتصادی در شرق کشور و تأمین مواد اولیه مورد نیاز 
هـلدینگ فولاد مبارکه کمک می کند، گفت: هرچه زمان انباشت و بارگیری 
محصول کمتر باشد، در کیفیت نهایی آن و به تبع فروش تأثیر دارد. از 
سویی، خطوط راه آهن توانایی سرویس دهی و ارائه خدمات بهتری را 
داراست و بارگیری به موقع حتی بر شرایط تولید شرکت فولاد سنگان تأثیر 

مثبت خواهد گذاشت.
وی ادامه داد: در خصوص این پروژه با در نظر گرفتن ظرفیت شرکت ها و 
مشاوران حاضر در منطقه و کشور، از ریل ساخت داخل کشور استفاده 
کردیم و با همت و تاش همکاران بازرگانی، این مهم با سرعت تأمین 

گردید.
سبزواری با اشاره به بومی سازی سوزن های ریـل گفت: بومی سازی 
سوزن ها در داخل کشور صرفه جویی ارزی مناسبی در پی داشت و 
کید در این خصوص تسهیل و تسریع در روند ساخت  موضوع مورد تأ

و پیشرفت کار بود.
به گفته مدیر پروژه خطوط ریلی فولاد سنگان، شرکت فولاد سنگان 
با ظرفیت سازی  مناسب 10 میلیون تن بارگیرخانه، عملاً پیش بینی 
پروژه های توسعه ای را نیز مد نظر قرار داده و با افزایش ظرفیت تولید در 
سال های آینده، خطوط راه آهن و ایستگاه مربوط نقش مهمی در حمل 

محصولات تولیدی خواهد داشت.

سبزواری با اشاره به افزایش خطوط صورت گرفته در این پروژه گفت: 
راه آهن کشور حدود 14268 کیلومتر خط ریلی دارد که در 20 منطقه 
فعالیت دارد و شامل 620 ایستگاه است. اداره کل راه آهن شرق حدود 900 
کیلومتر خط ریلی دارد و از بزرگ ترین اداره های کل  راه آهن کشور است که 

مرکزیت آن در شهر طبس واقع شده است.
وی ادامه داد: فولاد سنگان دارای 7 خط است و با توجه به شرایط فعلی، 
9 خط دیگر را احداث کرده ایم؛ بنابراین دارای یک خط بارگیرخانه، 6 خط 
ورود یا تحویل و 9 خط ارسال هستیم. به این ترتیب شرکت صنایع معدنی 
فولاد سنگان در خصوص میزان خطوط قبول و اعزام، دارای بزرگ ترین 

ایستگاه در شرق کشور است.
سبزواری اشاره کرد: فولاد سنگان درصدد است تا خطوط مانوری و 
تعمیراتی را ایجاد کند و امید است با انجام پروژه های لازم، در خطوط 

هفت گانه ابتدایی نیز اصاحات لازم صورت پذیرد.
کاهش زمان انباشت و سهولت در ارسال محصول

وی گفت: شهرستان خواف دارای 12 خط قبول و اعزام به طول 9640 متر 
و فولاد سنـگان دارای شانزده خط قبول و اعزام به طول 11870 متر است؛ 
بنابراین این شهرستان بزرگ ترین ایستگاه قبول و اعزام در شرق است 
و این مهم مطمئناً منتج به کاهش زمان انباشت و سهولت در ارسال 
محصول خواهد شد. این در حالی است که فولاد سنگان به همراه فولاد 
مبارکه درصدد همکاری با راه آهن برای تدوین پروژه های مشترک در 

خصوص تسریع و توسعه خطوط راه آهن هستند.

وی در خصوص زمان اجرای پروژه ادامه داد: پیش بینی اولیه برای 
اجرای این پروژه 9 ماه بود، اما با توجه به اهمیت و اولویت کار، 3 ماه زودتر 

از پیش بینی، آماده بهره برداری شد.
مدیر پروژه خطوط ریلی فولاد سنگان این پروژه را از اقدامات ارزشمند 
فولاد سنگان برشمرد و اضافه کرد: عاوه بر کاهش زمان و صرفه جویی 
مؤثر در این پروژه، همدلی و هم افزایی همه حوزه های شرکت در این پروژه 
مثال زدنی بود. در طی این پروژه شاهد کار تیمی و ارزشمندی بودیم و 

تک تک همکاران نقشی اساسی در این پروژه داشته اند.
بهبود فرایندهای زیست محیطی، صرفه جویی در مصرف 

سوخت و کاهش خطرات جاده ای
سبزواری بهبود فرایندهای زیست محیطی، صرفه جویی در مصرف 
کاهش خطرات جاده ای را از مهم ترین دستاوردهای  سوخت و 
اجرای این پروژه دانست و گفت: عاوه بر این، دو پروژه دیگر ازجمله 
احداث مشترک ساختمان راه آهن به مساحت 2600 مترمربع و با هدف 
ساماندهی در حال انجام است که به صورت مشترک توسط شرکت های 

مستقر در منطقه استفاده خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: کاهش زمان حمل ونقل و افزایش سرعت عمل در 
گن و کاهش دپوسازی محصول از مهم ترین مزایای  پذیرش و ارسال وا
دیگر این پروژه است که به یقین با توجه به وضعیت جوی و بادهای 
موسمی منطقه، از نظر زیست محیطی نیز اقدام و دستاورد ارزنده ای 

به شمار می آید.

احداث بزرگ ترین خطوط تخلیه و بارگیری خطوط ریلی شرق کشور توسط فولاد سنگان

قدردانی رئیس دانشگاه پیام نورخراسان 

رضوی از اقدامات فناورانه فولاد سنگان

با حضور جمعی از مدیران و کارشناسان شرکت فولاد 
سنگان، مدیر پردیس فناوری صنایع معدنی شرق کشور و 
رئیس دانشگاه پیام نور خراسان رضوی از اقدامات فناورانه 

شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان قدردانی شد.
به گزارش خبرنگار روابط عمومی فولاد سنگان، در این جلسه 
که با هدف هم افزایی بیشتر بین دانشگاه ها و شرکت های 
دانش بنیان با بخش صنایع معدنی و به میزبانی فولاد سنگان 
برگزار شد، یوسف یوسفی، مدیر پردیس فناوری صنایع معدنی 
، ضمن خیرمقدم به مهمانان و ارائه گزارشی از  شرق کشور
ظرفیت های منطقه صنعتی سنگان دلایل و ضرورت های 

تأسیس پردیس در منطقه سنگان را تشریح کرد.
وی گفت: مسائل مربوط به حوزه تحقیق و توسعه از ورودی های 
مختلفی می تواند حاصل شود که بهترین آن ها پیشنهادهای 

اساتید دانشگاه و شرکت های دانش بنیان است.
یوسفی افزود: این پیشنهادها وقتی جنبه عملی به خود می گیرد 
که پس از بازدیدهای متعدد و جلسات مداوم ارائه شده باشد و 
خوشبختانه نگاه به تحقیق و توسعه در شرکت صنایع معدنی 
فولاد سنگان بسیار پررنگ است و همین دیدگاه و تفکر بود که 
منجر به تأسیس پردیس فناوری در منطقه گردید و امیدواریم 
از این فرصت ایجادشده، دانشگاه ها و شرکت های فناور بتوانند 

بهره لازم را ببرند.
ابتکار شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان در 

تأسیس اولین پردیس تخصصی صنایع معدنی کشور 
ستودنی است

در ادامه جلسه، هادی مولودیان، رئیس دبیرخانه منطقه 9 
دانشگاه پیام نور کشور و رئیس دانشگاه پیام نور خراسان رضوی، 
ضمن قدردانی از نگرش بسیار خوب شرکت فولاد سنگان به 
حوزه دانش و فناوری گفت: ابتکار شرکت صنایع معدنی فولاد 
سنگان در تأسیس اولین پردیس تخصصی صنایع معدنی 

کشور ستودنی است.
 وی گفت: دانشگاه پیام نور دارای قابلیت های بسیار خوبی در 
حوزه آموزش با توجه به نیازهای مطرح شده به صورت حضوری 
و یا در بستر اینترنتی است و آمادگی لازم برای ارائه این خدمات به 

بخش صنایع معدنی را دارد.

تیه فولاد نقش جهان معرفی شد مدیرعامل جدید شرکت آ
در آیینــی با حضــور جمعی از مدیــران فــولاد مبارکه و 
شرکت آتیه فولاد نقش جهان، حامدحسین ولی بیک 
به عنــوان مدیرعامــل جدیــد هلدینــگ آتیه فــولاد 
نقش جهان معرفی و از زحمات احمد سعیدبخش مدیرعامل سابق 

این مجموعه قدردانی شد.
کبـری محمدی،  بـه گـزارش ایراسـین، در ابتـدای ایـن جلسـه، عبـاس ا
معـاون سـرمایه گذاری و امـور شـرکت های فـولاد مبارکـه، اظهـار کـرد: 
شـرکت آتیه فولاد نقش جهان طی سـال های گذشـته توانسـته به رشد 
کنون سـرمایه ثبتـی آن  مناسـب و قابـل قبولـی برسـد؛ به نحوی کـه هم ا

1500 میلیـارد تومـان اسـت.
وی در ادامه گفت: یکی از تفاوت های آتیه فولاد با شرکت های دیگر گروه 
فولاد مبارکه این است که شاغلین و بازنشستگان فولاد مبارکه بخش 
عمده ای از ترکیب سهامداری این شرکت را در اختیار دارند و به همین 
خاطر ما موظفیم به بازگشت منافع آن ها توجه ویژه ای داشته باشیم.

فولاد مبارکه برای هلدینگ آتیه فولاد برنامه های مهمی را در 
نظر گرفته است

معاون سرمایه گذاری و امور شرکت های فولاد مبارکه افزود: فولاد مبارکه 
برای هلدینگ آتیه فولاد برنامه های مهمی را در نظر گرفته است که بخشی 
از آن ها در چند ماه آینده عملیاتی می شود. در همین راستا، در اواخر سال 

گذشته، با حمایت فولاد مبارکه دو شرکت لوله سازی به هلدینگ آتیه فولاد 
ک نیز با تأمین مالی با  اضافه شد و امیدواریم پروژه بزرگ لوله سازی پارتا
سرعت به نتیجه برسد. البته در تمامی شرکت های زیرمجموعه آتیه فولاد 
توسعه های خوبی انجام شــده و امیدواریم در ســال جاری شاهد به بار 

نشستن ثمره این توسعه ها باشیم.
کز  وی در بخش دیگری از ســخنان خود تصریح کرد: امیدواریم تمام مرا
خدماتی گروه فولاد مبارکــه در هلدینگ آتیه فولاد متمرکز شــود و از این 
رهیافت، ارزش افزوده بیشــتری را در این گروه ایجاد کنیم تا عاوه بر آن، 
کز خدماتی نیز اتفاق بیفتد. همچنین باید هرچه  وحدت رویه ای بین مرا
سریع تر افزایش سرمایه هلدینگ صورت پذیرد تا بتوانیم ضمن اصاح 
ساختار سهام داری، شرایط ورود به بورس را نیز فراهم کنیم، زیرا ما باید 
ارتقای ســودآوری را نیز مدنظر قرار دهیم تا سهام داران حقیقی بتوانند 

سود مناسبی کسب کنند.
وی در پایان از زحمات مدیرعامل و هیئت مدیره، مدیران ستاد و مدیران 
کید کرد: در این مقطع که آقای  عامل شرکت های زیرمجموعه تشکر و تأ
ولی بیک این وظیفه را به عهده گرفته است، امیدواریم با سابقه و تجربه ای 
که ایشــان در  حوزه مالی دارد و با تاش دیگر همکاران، ســکان مدیریت 
این شرکت را به بهترین نحو به ســمتی هدایت کند که بیشترین منافع 

عاید سهام داران شود.

در حال حاضر نــگاه ویژه ای به هلدینــگ آتیه فولاد وجود 
دارد

در ادامــه این جلســه حامد حســین ولی بیک ضمــن تشــکر از زحمات 
احمد ســعیدبخش مدیرعامل ســابق شــرکت آتیه فــولاد نقش جهان و 
همکاران وی گفت: حوالی ســال 88 اولین افزایش سرمایه شرکت فولاد 
مبارکه به مبلغ 1000 میلیارد تومان انجام پذیرفت و در آن زمان کسی فکر 
نمی کرد ارزش بازار سهام فولاد مبارکه تنها یک دهه بعد در بازار سرمایه 
به بیش از 450 هزار میلیارد تومان برســد. این موضوع مرهون سیاست 
درستی بود که در یک دهه گذشته توسط فولاد مبارکه به کار گرفته شد؛ 
به نحوی که بخش اعظمی از سود و بازده کسب شده در طرح های توسعه 
و ســرمایه گذاری در سهام شرکت ها، مجدداً ســرمایه گذاری شد و خدا را 
کریم که در حال حاضر گروه فولاد مبارکه در بازار سرمایه و اقتصاد کشور  شا

نقش بسیار مهمی ایفا می کند.
وی ادامــه افــزود: در حــال حاضــر نگاه ویــژه ای بــه هلدینــگ آتیه فولاد 
وجود دارد و این شرکت در آینده نیز سهم بسزایی در رشد و توسعه سبد 
کسب وکارهای آینده فولاد مبارکه به عهده خواهد داشت. این امر برای 
ما مسئولیت بزرگی به همراه دارد و امیدواریم به لطف خداوند و همکاری 
همه دوستان بتوانیم امانتی را که برای مدتی تحویل ما داده شده است 

به درستی مدیریت کنیم.

ادغــام و چابک ســازی برخــی شــرکت های زیرمجموعــه 
هلدینگ آتیه فولاد

ولی بیـک بـه ادغـام و چابک سـازی برخـی شـرکت های زیرمجموعـه 
کـز خدماتـی و طرح هـای توسـعه شـرکت های تولیـدی  به خصـوص مرا
ازجمله تـاراز پرداخت و افـزود: بایـد هرچه سـریع تر ایـن برنامه ریزی ها 
بـه مرحلـه اجـرا برسـد و همچنیـن افزایـش سـرمایه شـرکت  به سـرعت 
پیش بـرود کـه ایـن امـر ممکـن اسـت به صـورت چندمرحلـه ای صورت 

پذیـرد.
ولی بیک به سیاست فولاد مبارکه مبنی بر رشد و توسعه سرمایه گذاری ها 
اشاره کرد و گفت: باید روی ایده هایی که در کسب وکارهای جدید وجود 

دارد، برنامه ریزی دقیق و عملیاتی صورت پذیرد.
 بیشتر شدن سهم سود هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان از 

حوزه بازرگانی خارجی
مدیرعامل جدید شرکت آتیه فولاد نقش جهان عنوان کرد: ظرفیت های 
بااســتفاده زیادی در صنعت فــولاد وجــود دارد و مهم این اســت که ما 
بتوانیم از ظرفیت های موجود به روش های مختلف ازجمله مشارکت، 
قراردادهای بلندمدت و... برای کسب بازده بیشتر استفاده کنیم و با توجه 
ویژه مدیریت ارشد فولاد مبارکه، در آینده سهم سود هلدینگ آتیه از حوزه 

بازرگانی خارجی بیشتر شود.

مدیـر امـور شـعب بانـک ملـی اسـتان چهارمحـال و 
از شـرکت ورق خـودرو بازدیـد می کـرد، در  کـه  بختیـاری 
جلسـه ای بـا حضـور مدیـران و معاونـان ایـن بانـک و 
مدیرعامـل و مدیـران شـرکت ورق خـودرو چهارمحـال و 
بختیـاری از آمادگـی بانـک ملـی بـرای حمایـت از شـرکت 

ورق خودرو خبر داد.
صباغیـان مدیـر امـور شـعب بانـک ملـی اسـتان ضمـن ابـراز 
خرسندی از حضور در شرکت ورق خودرو و دیدار با مدیرعامل و 
کارکنان این شرکت خاطرنشان کرد: بانک ملی بر این باور است 
که رسالت اصلی سیستم بانکی کشور حمایت بی دریغ از تولید 

و مجموعه هـای مولد اسـت.
وی اظهار امیدواری کرد: در سالی که از سوی مقام معظم رهبری 
کید به مهار تورم و رشد تولید مزین شده است، بتوانیم  با تأ

سهمی در تداوم افتخارات شرکت ورق خودرو داشته باشیم.
بـه گـزارش روابـط عمومـی شـرکت ورق خـودرو چهارمحـال و 
کثـری  بختیـاری، در ایـن جلسـه کـه راهکارهـای حمایـت حدا
بانـک ملـی از شـرکت ورق خـودرو و تعامـل و همـکاری بیشـتر 
ایـن دو مجموعـه مـورد بررسـی و تبادل نظـر قـرار گرفـت، حمید 
شـجاعی، مدیرعامل شـرکت ورق خودرو نیز بر اهمیت توسـعه 
همـکاری سـازنده فی مابیـن بانـک ملـی و شـرکت ورق خـودرو 
کید کرد و افزود: بدون شک هرگونه همکاری نظام و سیستم  تأ
بانکـی کشـور از صنعـت می توانـد بـرای اقتصـاد کشـور بسـیار 
راهگشا باشد؛ ازاین رو مدیریت ورق خودرو نیز برای توسعه این 

همکاری هـا اعـام آمادگـی می کنـد.

جمشید علی بابایی، مدیر تکنولوژی و توسعه شرکت 
فولاد سفیددشت طی نامه ای خطاب به مدیرعامل 
شرکت ایریسا از انجام موفقیت آمیز ارتقای زیرساخت 

کل از نسخه 11 به 19 در این شرکت قدردانی کرد. اورا
مهدی معینی، مدیر پروژه شرکت ایریسا در پروژه سیستم های اطاعاتی 
فولاد سفیددشت در این خصوص، همراهی مدیرعامل، مدیر تکنولوژی، 

مدیر و کارشناسان واحد فناوری اطاعات شرکت فولاد سفیددشت 
و شرکت تیدا به عنوان دستگاه نظارت را قابل تقدیر دانست و گفت: 
با توجه به نیاز روزافزون به روزرسانی تکنولوژی و افزایش تهدیدهای 
کل از 11G به 19C با هدف  نرم افزاری، پیشنهاد ارتقای پایگاه داده اورا
افزایش سرعت و قابلیت های عملکردی، جلوگیری از امکان نفوذپذیری 
و پیشگیری از حمات سایبری و امکان ادامه پشتیبانی پایگاه داده 

به شرکت فولاد سفیددشت ارائه گردید و با استقبال کارفرما و دستگاه 
نظارت پروژه همراه شد.

وی خاطرنشان کرد: با برنامه ریزی دقیق انجام شده، تاش و همت گروه 
تخصصی فناوری اطاعات واحد سیستم های اطاعاتی شرکت ایریسا، 
عملیات ارتقا بدون بروز مشکل در سیستم های فعال شرکت فولاد 
سفیددشت در نیمه دوم اردیبهشت ماه 1402 تکمیل و پیاده سازی شد.
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       بـــــــــــــــازار

اتحادیه اروپا در مورد اصلاحات انرژی به توافق نرسید

خبــــــــــــــــر       

جلسه ارزیابی هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان روز 
چهارشنبه 31 خرداد سال جاری با حضور تیم ارزیابی شرکت 
فولاد مبارکه و جمعی از مدیران و معاونان این هلدینگ در 

شرکت آتیه فولاد برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان، در این 
جلسه، ابتدا رضا طهماسبی زاده، معاون مالی، اداری و مجامع 
هلدینگ آتیه فولاد، ضمن خیرمقدم به ارزیابان شرکت فولاد 
مبارکه اظهار داشت: ارزیابی فرایند فرصت مناسبی است که 

موجب تعالی سازمان می گردد.
وی با پیشنهاد اینکه ارزیابی ها به صورت توصیفی و همراه با ارائه 
اقدامات اصاحی از سوی تیم ارزیابی صورت پذیرد، گفت: به 
نظر می رسد در این صورت نتایج آن در چارچوب بهبود مستمر 

متجلی خواهد شد.
در ادامه این جلسه، رسول همامی، رئیس راهبری شرکت های 
فولاد مبارکه و سر تیم ارزیابی، بابیان اینکه شرکت آتیه فولاد 
تحقق  راستای  در  مهم  شرکت های  از  یکی  نقش جهان 
استراتژی های کان شرکت فولاد مبارکه است، افزود: امضای 
مدیران در ذیل نقشه استراتژیک شرکت ها مبین این است که 
آن ها خود را به اجرا و پیاده سازی استراتژی های شرکت متعهد 
می دانند و به همین دلیل است که با تبیین استراتژی های 
سازمان، کارکنان را به داشتن تفکر استراتژیک به همراه نگاه 

سیستمی و اجرای اثربخش استراتژی ها ترغیب می کنند.
نقش جهان  آتیه فولاد  شرکت  عملکرد  ارزیابی  گفت:  وی 
به منظور بررسی میزان تحقق اهداف استراتژیک سال 1401 و 
کنترل همسویی استراتژی های تدوین شده 1402 این شرکت با 
استراتژی های فولاد مبارکه و همچنین بررسی آخرین وضعیت 
میزان پیشرفت طرح های توسعه آتیه فولاد توسط تیم ارزیاب 

شرکت فولاد مبارکه انجام شد.
کید بر اینکه هدف از ارزیابی، شناسایی نقاط  همامی با تأ
قابل بهبود و یافتن نقاط قوت شرکت های زیرمجموعه گروه فولاد 
ک دانش  مبارکه است، ادامه داد: این فرایند می تواند به اشترا
میان شرکت ها منجر شود و در این صورت است که می توانیم 
ضمن ارتقای توانمندی های سازمان، از یافته های ارزیابی برای 

رسیدن به اهداف تعریف شده گروه استفاده کنیم.
به گفته سرتیم ارزیابی شرکت فولاد مبارکه یکی دیگر از دلایل 
ارزیابی شرکت آتیه فولاد نقش جهان شناسایی جایگاه این 
شرکت در میان چهارده شرکت اصلی گروه فولاد مبارکه است. 
ازاین رو ارزیابی هلدینگ آتیه فولاد در دو بخش ارزیابی عملکرد 
مالی و غیرمالی انجام شد. در بخش غیرمالی اهداف استراتژیک 
و پروژه های توسعه ای بررسی شد. در خصوص پروژه های 
توسعه ای، انحراف از زمان و هزینه آن ها و در بخش استراتژیک 
نیز تدوین اهداف، اقدامات و شاخص های استراتژیک 1402 
و تحقق اهداف و شاخص های استراتژیک 1401 مورد بررسی 

قرار گرفت.
ارزیابی عملکرد جنبه حیاتی مدیریت استراتژیک در 

هر سازمان است
مسعود پناهنده، مدیر ارزیابی و تعالی سازمانی شرکت آتیه فولاد 
نقش جهان نیز ضمن قدردانی از تیم ارزیابی شرکت فولاد مبارکه 
بابیان اینکه مهم ترین هدف ارزیابی عملکرد سازمان، سنجش 
میزان موفقیت سازمان در تحقق استراتژی ها و اهداف است، 
تصریح کرد: درواقع به کمک ارزیابی عملکرد، به شاخص های 
کمی و کیفی دست می یابیم و می توانیم با آن ها روند پیشرفت 
فعالیت هایمان را بررسی کنیم و پس ازآن عملکردمان را بهبود 

بخشیم.
کید بر اینکه نتایج ارزیابی زمانی می تواند اثربخش  وی با تأ
اقدام اصاحی به منظور رفع  که پس ازآن منجر به  باشد 
تیم  فرایند،  این  در  کرد:  تصریح  گردد،  قابل بهبود  نقاط 
ارزیابی با دو رویکرد گذشته نگر و آینده نگر به بررسی میزان 
کنترل همسویی  تحقق استراتژی ها و اهداف و همچنین 
استراتژی های تدوین شده برای سال 1402 با استراتژی های 

شرکت فولاد مبارکه پرداختند.
پناهنده خاطرنشان کرد: یکی از نقاط قوت این دوره از ارزیابی ها 
بررسی چگونگی نحوه تدوین و ترسیم نقشه استراتژی ها در 
افق 1402-1404 به صورت کارگاهی به منظور توسعه قابلیت های 
سازمانی و یادگیری در شرکت بود که این امر منجر به توسعه 

سرمایه های انسانی خواهد شد.
مدیر ارزیابی و تعالی سازمانی شرکت آتیه فولاد نقش جهان در 
پایان اظهار امیدواری کرد نتایج حاصل از ارزیابی منجر به رشد و 

تعالی شرکت آتیه فولاد نقش جهان گردد.

اتحادیه اروپا پس از پیشنهاد رئیس جمهور دوره ای سوئد مبنی بر تمدید 
حمایت دولتی از انرژی زغال سنگ، در مورد اصلاحات پیشنهادی در 
بازار انرژی خود به توافق نرسید، زیرا اعضای اتحادیه اروپا نگرش های 
متفاوتی نسبت به زغال سنگ و اهمیت آن در ترکیب انرژی ملی دارند. 
بااین حال، برخی از کشورها ازجمله آلمان، هلند و اتریش با ایده ارائه 
قراردادهای با قیمت ثابت نه تنها برای تولیدکنندگان انرژی بادی و 
خورشیدی، بلکه برای مولدهای انرژی هسته ای مخالف بودند.

خبر کوتاه

افزایش صادرات محصولات فولادی نورد شده طویل 
از اوکراین

با توجه به داده های منتشرشده، فولادسازان اوکراینی میزان صادرات 
محصولات فولادی نوردشده طویل را در ماه می 59 درصد نسبت 
به ماه قبل افزایش دادند. داده های خدمات گمرکی دولتی نشان 
می دهد شرکت های فولادی مستقر در اوکراین در می ۲۰۲۳، صادرات 
محصولات فولادی نورد شده طویل را به 57.۲5 هزار تن رساندند. 
همچنین از نظر پولی نیز میزان صادرات محصولات ذکرشده از اوکراین 
با ۱۴.۳ درصد افزایش نسبت به ماه قبل به ۴۰.۳5 میلیون دلار رسید.

هلدینگ آتیه فولاد
 از شرکت های مهم در تحقق 

استراتژی های کلان فولاد مبارکه است

سرتیم ارزیابی شرکت آتیه فولاد نقش جهان:
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گهی آ

جهت دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر در خصوص فراخوان های عمومی، ارزیابی کیفی، مناقصات و مزایدات به وب سایت شرکت به نشانی www.msc.ir، منوی خرید و تأمین کنندگان، مناقصات مراجعه و 
طبق راهنمای موجود، نسبت به انتخاب مناقصه موردنظر از طریق سیستم ارتباط با تأمین کنندگان )SRM( اقدام نمایید. اطلاعات سایر فراخوان ها از طریق سایت شرکت، قسمت اطلاعیه ها قابل دسترس است.

روابط عمومی شرکت فولادمبارکه اصفهان

ع موضو

کارگاه اســکلت فلــزی ناحیه تعمیرگاه مرکزی شــرکت فولادمبارکه انجــام عملیات راهبری 

ید، ســاخت، حمل، نصب، تســت و راه اندازی، آمــوزش و تضمین ملکرد کلیه تجهیزات پروژه جدا ســازی  طراحــی، خر

یخته گری آبی ثانویه ماشــین های  3و  4ر کردن ســایت  و مدولار 

اجرای آموزش های لازم در حوزه فنی و مهندســی وســایرحوزه های مرتبط در راســتای ارتقای دانش، مهارت و توســعه ســرمایه های  انســانی شــرکت فولادمبارکه 

آســفالتی  مناقصه حفاری، رفع نشــتی، نصب علائم ترافیکی و اصلاح مســیر های 

تیلبرها  ید دو ردیف تایــر پا  خر

یــق مزایده عمومی  گازها( از طر فــروش محصولات جانبی)

یکی  یز ســرباره از کوره های قــوس الکتر ر انجام عملیات کاهش ســر

تــدارک 12424 تن فرو ســیلیکو منگنــز با درصد کربن بالای1.8
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آمــار معاملات محصولات شــرکت فــولاد مبارکه در بورس کالای ایران

نماد

G

محصول

ورق گالوانیزه

تاریخ معامله

1402/03/29

اداره فروش بورسجمع کل

یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

ا قیانوس ها سرشــار از فرصت هــای ســرمایه گذاری برای گــذار از امــروز به فردا 
هستند. این منبع عظیم سرمایه فرصت های سرمایه گذاری متنوعی را می تواند 

پیش روی صنایع مرتبط و یا حتی غیر مرتبط با این حوزه را داشته باشد. 
آب سرچشمه حیات است و زندگی بدون آن معنایی نخواهد داشت. از زمانی که انسان بخشی از 
کره زمین بوده است، اقیانوس ها در زندگی و کارش حضور داشته اند. بااین حال این منابع عظیم 
آب در سال های اخیر به دلایلی غیر از زیبایی و رمز و رازشان موردتوجه کسب وکارها قرار گرفته اند. 
صنایعی همچون صنعت انرژی های تجدیدپذیر، ماهیگیری، پرورش ماهی، حمل ونقل دریایی، 
گردشگری و نفت و گاز دریایی اخیراً سرمایه گذاری های بیشتری جذب کرده اند؛ زیرا متخصصان 
آینده روشــنی برای صنایع اقیانوســی در نظــر گرفته اند. بــرای مثال، بانــک ســرمایه گذاری اروپا 
)European Investment Bank( در ســال 2019 برنامه ای ترتیب داد تا با تشــویق بخش خصوصی 
به ســرمایه گذاری روی این بخش، دســت کم 5 میلیارد یــورو ســرمایه را در این بخــش به جریان 
بیندازد. صندوق سرمایه گذاری کتپولت اوشــن )Katapult Ocean( نیز به صورت تخصصی روی 
استارت آپ هایی سرمایه گذاری می کند که به نحوی بر اقیانوس ها اثر مثبتی به جا می گذارند. این 

سازمان تابه حال روی 146 استارت آپ مربوط به اقیانوس سرمایه گذاری کرده است.

بحران های زیست محیطی فرصت های سرمایه گذاری مناسبی در اقیانوس ها به وجود آورده اند؛ 
برای نمونه، کربن زدایی از صنعت حمل ونقل دریایی یکی از بزرگ ترین چالش های این صنعت 
است که فرصت سرمایه گذاری چند تریلیون دلاری در ســوخت های کم کربن و فناوری های نو را 
گر صنعت حمل ونقل دریایی بخواهد طبق وعده های خود تا سال 2050 حدود  فراهم می کند. ا
50 درصد از میزان انتشار کربن خود را کاهش دهد، باید سوخت های کم کربن را وارد صنعت کند. 
مشکل اینجاست که فعالان این حوزه هنوز بر سر نوع انرژی جایگزین با هم به توافق نرسیده اند 
کنون هیــدروژن، موتورهای الکتریکــی، گاز طبیعی مایع )LNG( و ســوخت های زیســتی جزو  و ا
گزینه ها هستند. موتورهای الکتریکی برای مسافت های کوتاه مناسب اند و نروژ با استفاده از انرژی 
هیدروالکتریسیته در این زمینه فعالیت دارد؛ اما فناوری باتری سازی هنوز به میزان پیشرفت کافی 
ک  برای مسافت های طولانی تر نرسیده است. بسیاری در این شرایط به سرمایه گذاری بر گاز آمونیا
که برای کودسازی در  رو آورده اند که برای طی کردن مسافت های طولانی مناسب اســت و ازآنجا
صنعت کشاورزی به کار می رود، تا حد کافی در دسترس است. شرکت MISC، سامسونگ هوی 
ایندستریز )Samsung Heavy Industries( و چند شرکت دیگر با بینش نسبت به همین موضوع 
در سال 2020 با یکدیگر وارد همکاری شدند تا یک کشتی نفت کش با سوخت بدون کربن بسازند. 
برای اینکه کاهش 50 درصدی میزان انتشار کربن تا سال 2050 ممکن باشد، باید از سال 2030 تا 2050 

میادی مقدار سرمایه گذاری معادل 1 تا 1.4 تریلیون دلار در کار باشد.
گر صحبت از حمل ونقل دریایی در میان نباشد، اقیانوس ها فرصت های دیگری هم برای  حتی ا
سرمایه گذاری های زیست محیطی فراهم می کنند. نیروگاه های بادی دریایی یکی از فناوری هایی 
هستند که در اقتصاد اقیانوسی رشد سریعی داشته اند. این فناوری در کشورهایی مانند برزیل، 
کش، فیلیپین، آفریقای جنوبی، سریانکا، ترکیه و ویتنام رو به رشد است. سرمایه گذاری بر  هند، مرا
روی اقیانوس های این کشورها و انرژی بادی از جهت کاهش رقابت بر سر منابع ارضی و مشکات 
حمل ونقل مفید خواهد بود. ترکیب نیروگاه های بادی دریایی با صنعت هیدروژن سبز یک ترکیب 

فوق العاده برای آینده است. شرکت هایی مانند شل )Shell( که در صنعت نفت و گاز فعالیت دارد و 
آی تی ام پاور )ITM Power( که در صنعت هیدروژن مشغول است، کارخانه هایی با محوریت انرژی 
ترکیبی راه اندازی کرده اند تا از قدرت نیروگاه های بادی دریایی بهره مند شوند. آژانس بین المللی 
انرژی های تجدیدپذیر )IRENA( هم صنایع را به تلفیق نیروگاه های بادی و انواع دیگر انرژی های 
تجدیدپذیر تشویق می کند تا همه صنایع به صورت برابر و مسئولانه از نیروگاه های بادی بهره مند 
که در سال 2021 میادی 25,403  شوند. به نظر می رسد کشورها هم به این توصیه عمل کرده اند؛ چرا
مگاوات ظرفیت پروژه نیروگاه بادی دریایی در دست ساخت بوده که بیشتر این ظرفیت به دست 

بریتانیا، چین و تایوان تأمین شده است.
روشن است که سرمایه گذاری بر اقتصاد اقیانوس از چندین جهت جذاب است و سرمایه گذاران 
روزبه روز بیشتر سرمایه خود را از صنایع آلاینده خارج و به میدان های تازه وارد می کنند. برای نمونه 
صندوق ثروت ملی نروژ در سال 2018 تصمیم گرفت سرمایه 1 تریلیون دلاری خود را تنها به صنایعی 
اختصاص دهد که از اقیانوس حفاظت می کنند؛ بنابراین به زودی اقیانوس ها منبع درآمد صنایعی 
خواهند بود که اقتصاد اقیانوس را توسعه می دهند. فراموش نکنیم که فولاد بازیگر مهمی در این 
اقتصاد خواهد بود. ســازه های آبی از کشــتی های غول پیکر گرفته تا برج هــای بلند نیروگاه های 
بادی در اقیانوس، همگی از فولاد ساخته خواهند شد؛ اما فولاد آینده باید بتواند با اهداف اقتصاد 

اقیانوسی که حفاظت از اقیانوس و کاهش ردپای کربن است، هماهنگی داشته باشد.
   منابع:

1.https://cdn.vev.design
2.https://katapult.vc
3.https://www.lr.org
4.https://www.energy.gov
5.https://www.reuters.com

 اقیانوس ها سرمایه های آبی آینده
   تهیه کننده:دفتر استراتژی واهداف

ــر  ــه صف ــتیابی ب ــدی و دس ــش 50 درص ــرای کاه ــاز ب ــرمایه گذاری موردنی ــزان س ــکل 1. می ش
ــی ــل دریای ــت حمل ونق ــص در صنع خال

کشــورهای  در  ســاخت  دســت  در  یایــی  در بــادی  نیروگاه هــای  ظرفیــت   .2 شــکل   
مــگاوات برحســب  مختلــف 

نباشد،  از حمل ونقل دریایی در میان  گر صحبت  ا حتی 
اقیانوس ها فرصت های دیگری هم برای سرمایه گذاری های 
زیست محیطی فراهم می کنند. نیروگاه های بادی دریایی یکی 
از فناوری هایی هستند که در اقتصاد اقیانوسی رشد سریعی 
داشته اند. این فناوری در کشورهایی مانند برزیل، هند، مراکش، 
فیلیپین، آفریقای جنوبی، سریلانکا، ترکیه و ویتنام رو به رشد است
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 شرکت SpaceX که در سال 2002 با هدف کاهش هزینه 
سفرهای فضایی )و در نهایت مهاجرت به مریخ( 
توسط ایلان ماسک تأسیس گردید، در حال توسعه 
پروژه Starship، به عنوان یک سیستم پرتابگر با قابلیت استفاده 
چندباره برای پروازهای بین سیاره ای و فضایی است. چیزی که این 
پرتابگر را منحصربه فرد می سازد ماده انتخاب شده جهت ساخت 
بدنه و بوستر فوق سنگین آن است. استارشیپ در ابتدا قرار بود با 
استفاده از به روزترین فیبرهای کربنی ساخته شود، ولی پس از مدتی 
SpaceX اعلام کرد که فولادهای زنگ نزن سری 300 را جایگزین فیبر 

کربن کرده است.
 می توان گفت که پس از تاش های ناموفق در دهه 50 میادی جهت 
استفاده از این ماده در ساخت موشک بین قاره ای اطلس )ICBM(، این 
اولین بار است که از این فلز در ساخت یک موشک استفاده می گردد. 
هدف اصلی استارشیپ سفرهای بین سیاره ای است و انتخاب مواد اولیه 
مناسب، برای تحقق هدف اصلی که سفر به چهارمین سیاره دور از 

کتور کلیدی به شمار می آید. خورشید است، یک فا
 نقطه ذوب بسیار بالای فولاد زنگ نزن یک مزیت کلیدی در سفرهای 
فضایی است. آلومینیوم و فیبر کربن باید در زیر دمای 150 درجه 
سانتی گراد )در بازه های زمانی کوتاه تا حدود 180 تا 200 درجه سانتی گراد، 
آن هم با افت خواص مکانیکی( به کار گرفته شوند. برخی از انواع فیبر 

کربن می تواند به طور پیوسته تا دمای 200 درجه سانتی گراد مورداستفاده 
قرار گیرد، اما آن ها هم با کاهش استحکام همراه است.

فولادها با دارا بودن قابلیت کنترل توزیع دما، می توانند تا دماهای 820 تا 
870 درجه سانتی گراد را به خوبی تحمل کنند؛ بنابراین ساخت یک 
سیستم نوآورانه با استفاده از فولاد می تواند به عنوان سپر حرارتی برای 
استارشیپ مورداستفاده قرار گیرد تا از سفینه در مقابل دماهای بسیار 
زیادی که در بدو ورود به اتمسفر سیاره ای نظیر مریخ یا زمین ایجاد 
می گردد، محافظت می کند. سپر حرارتی از دو لایه فولاد زنگ نزن که 
توسط رشته هایی به هم متصل شده و آب بین آن ها جریان دارد، ساخته 
شده است. لایه خارجی میکرو سوراخ هایی دارد که به آب اجازه تراوش 

به خارج می دهد و دما را در سطح مطلوب نگاه می دارد.
کتور کلیدی جهت موفقیت کلی پروژه  کاهش هزینه سفر به مریخ یک فا
است و اینجاست که فولاد زنگ نزن در مقابل رقبا عملکرد بسیار بهتری 
از خود نشان می دهد. فیبر کربن هزینه ای در حدود 135 دلار به ازای هر 
کیلوگرم دارد و بیش از یک سوم آن در طول فرایند تولید ضایعات می گردد. 
این بدان معنی است که قیمت واقعی هر کیلوگرم فیبر کربن حدود 200 
دلار است. این در حالی است که این مقدار فولاد زنگ نزن تنها 3 دلار 

هزینه خواهد داشت.
 زمانی که یک سفینه به خارج از جو کره زمین پرتاب می شود، هر گرم وزن 
باید محاسبه و در صورت امکان کم گردد. به طورکلی، فولادها یک گزینه 

سبک وزن در نظر گرفته نمی شوند، ولی دیگر ویژگی های منحصربه فرد 
فولادهای زنگ نزن آن را به عنوان بهترین گزینه جهت کاهش وزن مطرح 
می سازد. در تاریکی فضا دما به 270- درجه سانتی گراد می رسد. در این 
شرایط محیطی بسیار سرد، استحکام فولاد زنگ نزن تا 50 درصد افزایش 
می یابد. محتوای نیکل-کروم آن اجازه تُرد شدن فلز حتی در دماهای 
بسیار پایین را نمی دهد. برای یک موشک بین سیاره ای، چقرمگی و 
انعطاف پذیری بالا با احتمال شکست پایین در دماهای بسیار پایین، 
کتور حیاتی است. این ویژگی بدین معنی است که ماده کمتری در  یک فا
ساخت آن مورداستفاده قرار گرفته و با کاهش وزن سازه، فولاد زنگ نزن 
یک انتخاب مناسب جهت سفرهای فضایی خواهد بود. استارشیپ 
جهت استفاده چندباره طراحی شده و ادعا می گردد که سفینه تنها یک 
ساعت پس از فرود، آماده پرتاب مجدد می گردد. با در نظر گرفتن این 
نکته، تیم انتخاب مواد شرکت SpaceX در حال کار بر روی یک گرید 
جدید از فولاد زنگ نزن است که نوعی آلیاژ 304L بوده و مقاومت بسیار 
زیادی در برابر خوردگی و تجزیه از خود نشان می دهد؛ بنابراین گزینه 

بسیار مناسبی جهت استفاده چندباره به شمار می آید.
بدیهی است که عاوه بر توانایی مهندسان SpaceX و شجاعت تیم 
فضانورد در اجرای این پروژه عظیم برای اولین بار، توانمندی همیشگی 
فولاد است که سفر انسان به مریخ را یک ایده بسیار تحقق پذیر می سازد.
Worldsteel.org :منبع    

 علم و فناوری       

امنیت سایبری

تلسکوپ فضایی اقلیدس به زودی از اسرار ماده تاریک و 
انرژی تاریک پرده برمی دارد

محققان از کشف رابطه ای مهم میان تابش های کیهانی و 
زلزله های زمین خبر دادند

فضاپیمای اقلیدس ۱ ژوئیه سال جاری پرتاب می شود تا سفری طولانی 
گرانژی دوم  را تا فاصله ۱5۰ میلیون کیلومتری زمین طی کند و در نقطه لا
قرار گیرد. سپس تلسکوپ اقلیدس در آنجا شروع به کار می کند تا درباره 
انرژی و ماده تاریک تحقیق کند. ماده تاریک مستقیماً قابل رصد نیست 
واقلیدس از پدیده ای موسوم به لنزینگ گرانشی کمک می گیرد. در این 
روش، محققان کش آمدن نور بر اثر گرانش در اطراف کهکشان ها را در 
تصاویر ثبت شده از این تلسکوپ بررسی می کنند.

کادمی علوم لهستان )IFJ PAN( در سال  آ مؤسسه فیزیک هسته ای 
تابش های  میان  رابطه  تا  کرد  آغاز  را   CREDO به نام  پروژه ای   ۲۰۱6
کیهانی و زلزله های زمین را بررسی کند. حالا بررسی ها نشان داده که واقعاً 
کتشاف برای  آینده می توان از این ا رابطه ای وجود دارد و احتمالاً در 
ک استفاده کرد. نکته مهم اینجاست که این  پیش بینی زلزله های خطرنا
رابطه با تأخیری ۱5 روزه در وقوع زلزله ها همراه است. این یعنی احتمالاً 
می توان به راحتی زلزله های پیش رو را شناسایی کرد.

پرداخت غرامت مایکروسافت به 
FTC به دلیل نقض قانون حفاظت 

از حریم خصوصی آنلاین کودکان

باج افزار؛ محبوب ترین سرویس 
جرائم سایبری

 ،)FTC( به دنبال اتهامات کمیسیون تجارت فدرال
مایکروسافت 20 میلیون دلار برای حلوفصل نقض قانون 
حفاظت از حریم خصوصی آنلاین کودکان )COPPA( هزینه 

خواهد کرد.
FTC مایکروسافت را به دلیل جمع آوری اطاعات شخصی از 
کودکانی که بدون اطاع والدین یا کسب رضایت والدینشان در 
سیستم بازی Xbox ثبت نام کرده اند و نگه داشتن غیرقانونی 

اطاعات شخصی کودکان متهم کرد.
به عنوان بخشی از دستور پیشنهادی ارائه شده توسط وزارت 
دادگستری به نمایندگی از FTC، مایکروسافت ملزم به انجام 
اقدامات متعددی برای تقویت حفاظت از حریم خصوصی برای 
کاربران کودک سیستم Xbox خود است. یکی از این دستورات 
مبنی بر آن است که درصورتی که مایکروسافت بخواهد داده هایی 
ک بگذارد، باید حریم خصوصی  را با ناشران بازی ها به اشترا
COPPA را گسترش دهد. عاوه بر این در صورت جمع آوری 
آواتارهای تولیدشده از تصویر کودک و اطاعات بایومتریک و 
سامت، با سایر داده های شخصی و... باید آن ها تحت پوشش 

قانون COPPA قرار  گیرد.
security magazine :منبع 

طبق مطالعات تیم هوش ردپای دیجیتال کسپرسکی که 
97 خانواده بدافزار توزیع شده در وب تاریک و سایر منابع را 
بین سال های 2015 تا 2022 تجزیه وتحلیل کرده است، در دوره 
موردبررسی، باج افزار تحت مدل MaaS، 58 درصد از خانواده  

بدافزارهای توزیع شده را تشکیل می دهد.
این تحقیق نشان می دهد 24 درصد از خانواده های بدافزاری که 
به عنوان سرویس فروخته می شوند، سارقان اطاعاتی هستند؛ 
بدافزارهایی که به مهاجمان اجازه می دهند داده های حساس 

قربانیان مانند اعتبار، رمز عبور و اطاعات بانکی را سرقت کنند.
 MaaS کوسیستم این مطالعه همچنین ساختار سلسله مراتبی ا
را با مجرمان سایبری که به عنوان »اپراتور« کار می کنند و کسانی 
که خدمات را خریداری می کنند به عنوان »وابسته ها« نشان 
می دهد؛ شرکت های وابسته به اجزای مختلف MaaS ازجمله 
کنترل، سازندگان و پشتیبانی دسترسی   پنل های فرمان و 
می یابند و آن ها را قادر می سازد تا حمات را کنترل و هماهنگ 

کنند.
 زابروفسکی می گوید: »مجرمان سایبری به طور فعال کالاها و 
خدمات غیرقانونی، ازجمله بدافزار و داده های دزدیده شده را در 
بخش های سایه اینترنت تجارت می کنند«. با درک چگونگی 
ساختار این بازار، شرکت ها می توانند بینشی در مورد روش ها و 
انگیزه های مهاجمان بالقوه به دست آورند. برای محافظت از 
کسپرسکی  کارشناسان  سازمان ها در برابر این تهدیدات، 
از  بهره برداری  از  جلوگیری  برای  را  نرم افزار  به روزرسانی 
فعلی  کتیک های  تا از  ماندن  مطلع  آسیب پذیری ها، 
مورداستفاده مهاجمان و استفاده از ابزارهایی برای شناسایی 
بردارهای حمله بالقوه توصیه کردند. گزارش کسپرسکی چند 
هفته پس ازآن منتشر شد که مقامات ایالات متحده ادعا کردند 
یک سرویس جرائم سایبری محبوب را در تاریک وب به نام 

»بررسی کارت« از بین برده اند.
infosecurity-magazine :منبع  

قسمت دوم
در این قسمت می خواهیم بریک اوت ها را در 

تریدینگ رنج بررسی کنیم.
در تریدینگ رنــج هــا، بــه دلیــل خاصیــت آهن ربــا اســپایک بــه ســقف 

زده می شــود، امــا لــگ دومــی وجــود نخواهــد داشــت و برعکــس تنهــا 
در 20 درصــد مواقــع بریــک اوت موفــق خواهــد داشــت. 80 درصــد 
ــه ســطح  ــه برگشــت قیمــت ب بریک اوت هــا در تریدینگ رنج هــا منجــر ب
گــر کندلــی از حــد بــالا و پاییــن )High و Low(  کنــدل  مقابــل می شــوند. ا

قبلــی بالاتــر رود بریــک اوت شــده اســت.
نکتــه 1: زمانی کــه اســپایک تشــکیل می شــود، در وســط آن یک گــره، الگو 
گــر محــدوده ایــن الگــو را به صــورت اســتاتیکی ادامــه  تشــکیل می شــود. ا
دهیــم، محدوده های بســیار خوب برگشــتی بــرای ما می ســازند و قیمت 

به ســادگی نمی توانــد ایــن ســطح را بشــکند.
 کندل سنگین برگشتی: کندلی نزولی که open آن بالای close کندل 
صعودی باز شود و close آن زیر Open کندل صعودی بسته شود. کندل 

سنگین می تواند سیگنال برگشتی باشد.

یم بورس بیاموز

پروژه استارشیپ و استفاده از قابلیت های فولاد زنگ نزن

   گردآوری:امور سهام و مجامع

فولادهـا بـا دارا بـودن قابلیـت کنتـرل توزیـع 
دما، می توانند تا دماهای ۸۲۰ تـا ۸۷۰ درجه 
سانتی گراد را به خوبی تحمل کنند؛ بنابراین 
سـاخت یک سیسـتم نوآورانه با اسـتفاده از 
فـولاد می توانـد به عنوان سـپر حرارتـی برای 
استارشـیپ مورداسـتفاده قـرار گیـرد تـا از 
سـفینه در مقابل دماهای بسـیار زیادی که 
در بدو ورود به اتمسفر سیاره ای نظیر مریخ 
یا زمیـن ایجـاد می گـردد، محافظـت می کند

   تهیه کننده: واحد تحقیق و توسعه

)Price Action (در معامله به روش پرایس اکشن )Breakout( یک اوت بر
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  گرمازدگی در سالمندان

 اجتمـــــا             عـــــــی

شب زنده دارها زودتر از سحرخیزها می میرند، اما نه 
به دلیل زمان خواب

آیا مصرف قهوه باعث بروز کم آبی در بدن 
می شود؟

کشیده است  آن ۳7 سال طول  انجام  که  بزرگی  محققان در مطالعه 
دریافته اند که ادعاهای قبلی پیرامون مرگ زودهنگام افراد شب زنده دار 
درست است؛ اما این افراد نه به خاطر دیر خوابیدن، بلکه به خاطر تمایل 
به انجام رفتارهای پرریسک مثل مصرف دخانیات و الکل زودتر از افراد 
سحرخیز در معرض خطر مرگ قرار می گیرند. ارزیابی اطلاعات ۲۲,976 
شهروند فنلاندی نشان داده زمان خوابیدن و بیدار شدن آن ها با نرخ 
مرگ ومیرشان بی ارتباط است یا ارتباط اندکی دارد.

بدن  در  کم آبی  بروز  موجب  قهوه  مصرف  می دهد  نشان  تحقیقات 
است.  طبیعی  ادرارآور  یک  که  است  کافئین  حاوی  زیرا  می شود، 
دادن  دست  از  باعث  و  می دهند  افزایش  را  ادرار  تولید  دیورتیک ها 
کند  کلیه ها را تحریک  کافئین می تواند  مایعات بدن می شود؛ همچنین 
کم آب شدن بدن می شود.  که باعث  کنند  تا سدیم و آب بیشتری دفع 
میزان قهوه ای که می تواند باعث بروز کم آبی شود، با توجه به تحمل بدن 
فرد نسبت به کافئین و وضعیت کلی هیدراتاسیون او متفاوت است.

با نهایت تأسـف در هفته گذشـته، تعـدادی از همکاران 
گرامـی داغـدار عزیـزان خـود شـدند، ازجملـه مختـار 
کرمیـان شـاغل در خدمـات شـهری و محمـد ریاحـی 
  ، شـاغل در  مهندسـی کارخانـه در غـم درگذشـت پـدر
قاسم حمامی شـاغل در فولادسـازی  در غم درگذشت 
همسر و  مهرداد تولائیان شاغل در  انرژی و سیالات  در 

غـم درگذشـت  بـرادر بـه سـوگ نشسـتند.
ایـن غـم جانـکاه و ضایعـه جبران ناپذیـر را بـه محضـر 
خانواده هـای ایـن عزیـزان تسـلیت عـرض می کنیـم و 
بـرای آنـان علـو درجـات را از درگاه حق تعالـی مسـئلت 

می نماییـم.

ابراز همدردی

خانواده 

فرشید مسیحی
فولادسازی و ریخته گری مداوم

روز بازنشستگی :  1401/11/30

ولی اله عموزادی ریزی
حراست

روز بازنشستگی :  1401/12/25

حجت اله براتی کوه بادسده
مرکز تعمیرات نسوز

روز بازنشستگی :  1401/11/30

کرمعلی خاشعی ورنامخواستی
نیروی انسانی و سازماندهی
روز بازنشستگی :  1401/11/30

بیژن رضایی بندارتی
خرید

روز بازنشستگی :  1401/11/30

اسماعیل میری
فولادسازی و ریخته گری مداوم

روز بازنشستگی :  1401/10/30

فضل اله محمدی سورچه بالایی
خرید

روز بازنشستگی :  1401/11/30

رحیم امیدی بهجت آبادی
آهن سازی

روز بازنشستگی :  1401/11/30

ابوالقاسم دهقان
مرکز تعمیرات نسوز

روز بازنشستگی :  1401/11/30

محمد شیخان
حراست

روز بازنشستگی :  1401/12/25

حسنعلی عباسی
مجتمع فولاد سبا

روز بازنشستگی :  1401/10/30

غلامرضا عباسی
 حمل و نقل و پشتیبانی

روز بازنشستگی :1401/12/25

لاد 
 فو

ان
تگ

شس
ازن

ب

هرساله با فرارسیدن فصول گرم تعداد زیادی از مردم   
دچار پدیده گرمازدگی می شوند. این پدیده که اغلب به دلیل 
ک باشد که  کمبود آب در بدن است، می تواند به قدری خطرنا
موجب مرگ گردد. افراد جوان معمولاً به دلیل توانایی بالای 
جسمی، آستانه تحمل بالاتری نسبت به گرمازدگی دارند؛ اما 
سالمندان با شروع فصل گرما معمولاً بر اثر عوارض ناشی از 
کمبود آب بدن و گرمازدگی، دچار اختلالات اساسی می شوند.

گهانی گرم یا سرد  محققان معتقدند زمانی که دمای هوا به طور نا
می شود، فشارخون، ضربان قلب و میزان کلسترول متناسب با 
آن تغییر می کنند و این عوامل منجر به ایجاد ناراحتی های قلبی 
می شوند. تغییر غیرقابل پیش بینی دمای هوا خطر مرگ ناشی 
از بیماری های قلبی عروقی را نیز افزایش می دهد. این تغییرات 
و صدمات ناشی از آن در افراد چاق و سالخورده و بیماران دیابتی 

به مراتب بیشتر است.
مرگ ومیر سالمندان بر اثر گرما، بیشتر ناشی از اشکال در عملکرد 
مغز است که نمی تواند تخمین درستی از میزان آب موجود در بدن 
داشته باشد. این اختال به طور ویژه در مواردی که سالمندان 
کز درمانی هستند،  به تنهایی زندگی می کنند یا اینکه دور از مرا
شدت بیشتری خواهد داشت و در نهایت ممکن است به مرگ 
سالمند منجر شود. بررسی های جدید محققان در همین زمینه 
نشان می دهد یک اشکال موجود در مغز موجب بروز کم آبی در 
بدن سالمندان می شود. به طور معمول زمانی که محتوای آب 
بدن کاهش می یابد، مغز با افزایش حس تشنگی و همچنین 
جذب بیشتر آب سعی می کند مقدار آب بدن را در حد طبیعی 
حفظ کند. در چنین شرایطی بخشی از قشر مغز افراد سالمند که 
با حس تشنگی ارتباط دارد، با نوشیدن مقادیر اندکی آب غیرفعال 
می شود و این وضع موجب می گردد تا فرد نوشیدن آب را متوقف 

کند، درحالی که بدنش به آب نیازمند است.
راه های پیشگیری از گرمازدگی در سالمندان

که افراد مسن و مبتایان به بیماری های نهفته به شدت  از آنجا
در برابر گرما و سرما آسیب پذیرند، توجه به یک سری از راهکارها 
می تواند در پیشگیری از عوارض ناشی از گرما به سالمندان 

کمک کند:
-  سالمندان در فصول گرم به خصوص در ساعات اوج گرما، 
تاحدامکان نباید از محل اقامتشان بیرون بروند. قرار نگرفتن 
در برابر آفتاب و هوای گرم بزرگترین عامل پیشگیری از گرمازدگی 
است. درصورت بیرون رفتن باید از مکان هایی که سایه دارند 
عبور کنند و برای جلوگیری از تابش مستقیم آفتاب حتماً از کاه 

استفاده نمایند.
-  این افراد باید در هوای گرم باید از فعالیت های شدید بدنی که 
باعث افزایش متابولیسم می شوند خودداری کنند. هر چند عرق 
کردن مکانیزم خنک سازی بدن است، اما حرارت ایجادشده 
به دلیل افزایش فعالیت بدنی بسیار بیشتر از آن است که بدن 

بتواند به راحتی و در مدت کوتاهی با عرق کردن آن را جبران کند.
-  سالمندان باید لباس مناسب بپوشند؛ لباس های گشاد و رنگ 
روشن که نور را منعکس می کنند، خنک شدن پوست و تبخیر 

عرق را راحت تر می کنند.
-  معمولاً بدن انسان به طور طبیعی به 6 تا 8 لیوان آب در روز نیاز 
گر تشنه نیستند، در طول  دارد. افراد سالمند باید سعی کنند حتی ا
روز این میزان آب را بنوشند. وجود کمی آب لیمو و نعناع به در آب 
می تواند تأثیر چشمگیری در جلوگیری از گرمازدگی داشته باشد.

-  سالمندان باید به اعان های بدنشان توجه کنند. گرفتگی 
عضانی، خستگی، ضعف، اختال تمرکز، سردرگمی، سرگیجه، 
تهوع، تنفس با تقا، ضربان نبض سریع یا غیرطبیعی ممکن 
است عائم بروز مشکل باشند و سالمندان باید این عائم 

هشداردهنده را جدی بگیرند. 
-  افراد مسن باید به داروهای خود توجه کنند؛ برخی از داروها 
هیپوتالاموس مغز را که به عنوان ترموستات بدن عمل می کند، 
دچار اختال می کنند. در نتیجه افرادی که این داروها را می خورند 
ممکن است آن چنان که باید عرق نکنند. داروهای مسکن ممکن 
گاهی فرد را نسبت به گرما کم می کنند  است از این لحاظ که آ
ک باشند. از دست دادن مایع از راه ادرار به علت مصرف  خطرنا
برخی داروها مانند لازیکس و برخی داروهای ضدفشارخون 
ممکن است در شرایط معمول مشکلی ایجاد نکند، اما در 

آب وهوای گرم، فرد را در معرض خطر کم آبی بدن قرار دهند.
برخی از کارشناسان معتقدند داروهای مسدودکننده گیرنده بتا 
مانند پروپرانولول یا ایندرال با کاستن از سرعت ضربان قلب خطر 
گرمازدگی را افزایش می دهند. البته سالمندان صرفاً به خاطر گرم 
بودن هوا نباید داروی خود را قطع کنند، بلکه هنگام بالارفتن 
گر به تهویه مطبوع دسترسی  درجه حرارت محیط به خصوص ا

ندارند، با پزشک خود مشورت کنند.
www.bamanajan.com :منبع   

کودکان امروز نسبت به کودکان چند دهه پیش، از نظر  رفتار و 
گانی استفاده  گفتار بسیار تفاوت دارند. برخی از کودکان از ادبیات و واژ
می کنند که با سن آن ها تناسب ندارد. برخی این رفتار را نشان از 
باهوشی کودکان می دانند و برخی به عنوان یک مشکل به آن می نگرند. 
درواقع بعضی وقت ها شیوه های تربیتی والدین به طور نامناسب و به 
صورت افراطی و بیشتر از حد نیاز اتفاق می افتد که این موضوع آسیب زا 
خواهد بود. ما مثالی از این مسئله را در کودکانی می بینیم که شاید 
بتوان آن ها را کودک بزرگسال نامید که رفتارهای بزرگسالانه را از خود 

نشان می دهند.
ویژگی های کودک بزرگسال

کودک بزرگسال کودکی است که در جریان زندگی یاد گرفته است، مانند 
آدم بزرگ ها رفتار و مانند آن ها فکر کند و به قدری درگیر خصوصیات 
بزرگسالانه می شود و عامت های بالغ بودن و بالغ شدن را نشان می دهد 
که کم کم فراموش می کند که یک بچه است. درنتیجه آن گونه که اریک برن 
دانشمند بزرگ تعبیر می کند؛ این کودک با کودک درون خود ناآشنا بوده  و 

آن را نمی شناسد؛ بنابراین زمانی برای زندگی کردن پیدا نمی کند.
چنانچه رفتارهای بزرگسالانه کودک ناشی از عدم رعایت اصول تربیتی 
درست به وسیله والدین باشد، بدون تردید والدین نباید این روش های 
تربیتی را ادامه دهند و بگذارند که کودک زندگی عادی خود را داشته باشد. 

ک بازی  درواقع پدر و مادرها  باید اجازه بدهند که کودک بچگی کند، خا
کند، بدود، زمین بخورد، زخمی شود و حتی درد زخمی شدن را تجربه کند 
و بالاتر از همه این ها باید بگذارند تا فرزندشان حتی با دوست و همکاسی 
خود مشکل پیدا کند تا جایی که یاد بگیرد در چنین شرایطی، چگونه 
باید خود را آرام و مشکاتش را برطرف کند؛ زیرا متاسفأنه شواهد علمی 
بسیاری وجود دارد که نشان می دهد کودکان بزرگسال از رشد عاطفی 
مناسبی برخوردار نیستند.والدین باید بچه ها را در محیط هایی قرار دهند 
که بیشتر با همسن وسالان خودشان ارتباط داشته باشند؛ رفتن بچه ها به 
مهدکودک یکی از این گزینه ها است. بهتر است که بچه ها از سنین 3سالگی 
ساعاتی را در مهدکودک با همسن وسالانشان سپری کنند یا پدر ومادرها 
سعی کنند در مهمانی ها تعدادی بچه در کنار هم قرار بگیرند تا با یکدیگر 

بازی کنند و صحبت هایی از جنس کودکی داشته باشند.
اغلب زمانی که افراد به یک مهمانی می روند که هیچ بچه ای در آنجا 
حضور ندارد، کودک آن ها مجبور است که کنار والدین خود بنشیند و به 
حرف های بزرگانه ای گوش دهد که مناسب سنش نیست؛ در حقیقت 
زمانی که کودکی حرف هایی در حد بزرگترها می زند، به نظر اطرافیان 
لذت بخش است و از آن به شیرین زبانی تعبیر می کنند، اما این کودک از 
دنیای کودکی خود بیرون آمده و در حقیقت این موضوع می تواند برای 

او زنگ خطر باشد.

مورد اطمینان بودن کودک بزرگسال
به طور کلی، والدین از داشتن کودک بزرگسال خوششان می آید و از او 
راضی هستند و همین رضایتمندی والدین و تأیید و تشویق مسؤلان 
آموزشی، معلمان و... است که باعث می شود رفتارهای بزرگسالانه کودک 
، غرق شدن کودک در رفتارها و  مورد تشویق قرار بگیرد. نتیجه این امر
افکار بزرگسالانه است و  باعث می شود که او هرگونه فعالیت کودکانه ای 

را فراموش کند.
بعضی اوقات پدر و مادر کودکان را تشویق می کنند که شبیه بزرگترها لباس 
بپوشند، حرف بزنند و حتی رفتار کنند، درحالی که والدین وظیفه دارند به 
فرزندان خود گوشزد کنند که در محدوده سنی خود قدم بگذارد و آنان را 

در مسیر رشد شخصیتی راهنمایی کنند.
درواقع پدر و مادر باید با امرونهی به موقع، به کودکان آموزش دهند 
که در کجا چه حرفی بزنند و چطور رفتار کنند؛ ولی متأسفانه بعضی 
از والدین با رفتارهای نسنجیده خود کودکان را از رشد طبیعی خارج 
می کنند. بنابراین کودکانی که بیشتر از سن شان می فهمند و بزرگتر از 
سن شان حرف می زنند، دچار بلوغ زودرس نشده اند؛ بلکه آنان در 
نزدیکی بزرگسالی قرار گرفته اند و نمی توان توقع داشت که بزرگسالانی 

شاد و سالم شوند.
www.beytoote.com :منبع   

طی هفته گذشته واحد آموزش و توسعه سرمایه های انسانی 
میزبان گروه اول از پذیرفته شدگان آزمون سال 1401 بود.

در بخش نخست این آیین، مدیر واحد آموزش و توسعه سرمایه های 
انسانی، ضمن خوشامدگویی، به بیان اهمیت و نقش این گروه از همکاران 
در تعالی شرکت پرداخت. در ادامه میثاق نامه و مرام نامه شرکت فولاد 
مبارکه به صورت جمعی قرائت شد و پس از آن فرایندهای قانونی حضور 

کارکنان جدیدالاستخدام و اباغ قوانین لازم الاجرا پیگیری شد.
عابدینی، کارشناس ارزیابی اثربخش و بهبود استانداردهای آموزش 
فولاد مبارکه در این باره گفت: این گروه از همکاران به مدت 25 روز کاری 
در واحد آموزش و توسعه سرمایه های انسانی، فرایند جامعه پذیری را 
طی خواهند کرد و طی این مدت، در معرض آموزش عمومی شرکت قرار 
می گیرند، با الزامات فرایندهای قانونی آشنا می شوند، قادر خواهند بود 

تصویری جامع از کلیت فرایندهای تولیدی فولاد مبارکه داشته باشند، 
ساختارها، سلسله مراتب و مراجع سازمانی را به درستی تشخیص دهند، 
ادبیات سازمانی فولاد مبارکه را درک می کنند و در نهایت انتظار می رود با 
کمک آموزش های دریافتی، توانایی مدیریت هیجانات ناشی از تغییر ریتم 

زندگی خود را ارتقا دهند.
کارکنان  وی با اشاره به اینکه بخش مهمی از فرایند جامعه پذیری 
جدیدالاستخدام شامل انتقال اخاق، فرهنگ و ارزش های سازمانی 
گون سعی در انتقال این مهم شده است،  است که با رویکردهای گونا
تصریح کرد: رویکردهای جاری انتقال اخاق، فرهنگ و ارزش ها طی برنامه 
جامعه پذیری شامل موارد ذیل می شود: 1- به روزرسانی سند مرام نامه 
رفتاری فولاد مبارکه ویژه کارکنان جدیدالاستخدام و اطاع رسانی آن ضمن 

برگزاری دوره آموزشی؛ 2- رویکرد کتابخانه انسانی.

عابدینی گفت: با توجه به اینکه سه دهه پرافتخار از عمر فولاد مبارکه 
می گذرد و لازم است نسل جدید روایت سازندگی ما را بشنوند، رویکرد 
گردید. ضمن این رویکرد، طی مجموعه  کتابخانه انسانی طراحی 
نشست های صمیمانه کوتاه مدت، همکاران باسابقه تجربه زیستی 
ک می گذارند و از  خود در فولاد مبارکه را با این گروه از کارکنان به اشترا
مجاهدت های عالمانه و صبورانه خود روایت می کنند. در مرحله بعد، 
استقرار در پست و آموزش های تخصصی دنبال می شود و به مدت دو سال 
در قالب طرح توانمندسازی و انطباق پذیری کارکنان جدیدالاستخدام 
ک( به عنوان بخشی از فرایند جامعه پذیری، ابعاد روان شناختی  )طرح تا

عضویت در سازمان پیگیری می گردد.
وی اظهار امیدواری کرد کارکنان جدیدالاستخدام پس از طی این فرایند، 
مانند سایر همکاران متعهدانه، مشعل دار مسیر تعالی فولاد مبارکه باشند.

رفتارهای 
بزرگسالانه کودکان

واحد آموزش و توسعه سرمایه های انسانی 
میزبان نخستین گروه کارکنان جدیدالاستخدام

مینا عابدینی
 کارشناس ارزیابی اثربخش 

و بهبود استانداردهای آموزش
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 ورزش             

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، 
میگوئل تکسیرا، مربی پرتغالی  تیم فوتبال فولاد 
مبارکه سپاهان که در پنج فصل گذشته در کنار این 
تیم اصفهانی حضور داشت، به درخواست خود و به دلیل مسائل 

خانوادگی از سپاهان جدا شد.

این مربی ارزشمند که در فصول گذشته در کنار سرمربیان فولاد مبارکه 
سپاهان حضور داشت، به درخواست خود، همکاری اش را با سپاهان 

پایان داد.
باشگاه فولاد مبارکه سپاهان ضمن تقدیر از زحمات چندین ساله این 

مربی، برای او آرزوی سامتی و موفقیت دارد.

الماس هایی که منتظر تراشیده شدن هستند هدفمان بازیکن سازی برای سوپر لیگ سال های آینده است

کادمی  به گزارش روابط عمومی باشگاه سپاهان، فصل تازه تست گیری آ
فوتبال دختران فولاد مبارکه سپاهان در سه رده سنی نونهالان، نوجوانان 
و جوانان طی سه هفته برگزارشد.در پایان این مرحله نفرات برتر به 
مرحله دوم تست راه پیدا کردند تا برای راه یابی به تیم های دختران 
طلایی فولاد مبارکه سپاهان محک جدی تری زده شوند.مرحله دوم با 
کادمی برای این  حضور این منتخبان برگزار و طی روزهای آینده برنامه آ
افراد اعلام خواهد شد.

سرمربی تیم والیبال جوانان فولاد مبارکه سپاهان هدف اصلی  این تیم را 
بازیکن سازی برای یک تیم لیگ برتری با تمرکز بر بومی گرایی عنوان کرد.
کرم داوودی، پس  به گزارش روابط عمومی باشگاه فولادمبارکه سپاهان، ا
از کسب مدال طلا در رقابت های لیگ استانی، اظهار کرد: مسابقات زیر 
۲۰ سال رده سنی جوانان زیر نظر هیئت والیبال استان اصفهان به عنوان 
رقابت های داخلی برگزار شد که درنهایت تیم فولاد مبارکه سپاهان با 
کسب عنوان قهرمانی به لیگ جوانان کشوری راه یافت.

 ورزش              ورزش             

همایش ورزش صبحگاهی »سه شنبه های تندرستی«

ورزشکاران برتر دوماه اول سال 1402ورزش و سلامت مجموعه صفائیه

میگل تکسیرا از فولاد مبارکه سپاهان جدا شد

 ورزش              ورزش             

تغذیه

ویتامین ها و مواد معدنی برای طیف گسترده ای از 
فعالیت ها ازجمله تبدیل غذا به انرژی و تقویت استخوان ها 
حیاتی هستند. آن ها همچنین می توانند در میزان کارایی بدن 
کی از این  در فعالیت ها تأثیرگذار باشند. برخی تحقیقات حا
است که نیازهای ویتامینی در ورزشکاران افزایش می یابد. 
هرچند مکمل های ویتامینی و مواد معدنی ممکن است 
عملکرد ورزشکار را بهتر نکنند، اما کمبود آن ها می تواند 
عملکرد وی را مختل سازد. در زیر به برخی مواد مغذی مهم و 
نیز منابع غذایی آن ها اشاره شده است که می توانند باعث 

شوند در بهترین سطح ورزشی خود قرار بگیرید.
ویتامین های مؤثر در تولید انرژی

تعدادی از ویتامین ها در فرایند سوخت وساز موردنیاز هستند. 
این ویتامین ها کمک می کنند تا بدن درشت مغذی هایی مانند 
کربوهیدرات و چربی را شکسته و به اجزای کوچک تری تبدیل 
کند که بتواند به عنوان سوخت از آن ها استفاده نماید. این 

ویتامین ها عبارت اند از:
تیامین )ویتامین ب 1(

تجزیه  مانند  سوخت وسازی  مسیر  چندین  در  تیامین 
کربوهیدرات ها و اسیدهای آمینه شاخه دار )BCAA( اهمیت 

دارد.
منابع غذایی این ویتامین: غات سبوس دار یا غنی شده، 

بادام زمینی و لوبیا.
نیاسین )ویتامین ب 3(

کم یا زیاد نیاسین در بدن منجر به عوارض جانبی  مقدار 
ک می شود. برخی از این عوارض عبارت اند از  ناخواسته یا خطرنا

اسهال، زوال عقلی، بثورات پوستی و آسیب های کبدی.
کیان، بادام زمینی، ماهی،  منابع غذایی این ویتامین: گوشت ما

برنج قهوه ای و غات کامل.
ویتامین ب 6

ویتامین ب 6 که در 100 مسیر سوخت وسازی دخیل است، برای 
تجزیه مواد غذایی ازجمله کربوهیدرات ها اهمیت خاصی دارد.

کیان، پسته، نخود، عدس،  منابع غذایی این ویتامین: گوشت ما
موز و ماهی تُن.

ارتقای عملکرد
ویتامین ها و مواد معدنی که در زیر آمده اند اغلب برای ارتقای 
عملکرد ورزشی یا جبران کمبود مواد مغذی در رژیم های محدود 
به کار می روند. دقت کنید که دریافت مقادیر بسیار زیاد از این 
ویتامین ها از طریق مکمل ها می تواند عوارضی چون یبوست، 

آسیب به استخوان ها و سنگ کلیه را به دنبال داشته باشد.
ویتامین ب 12

ویتامین ب 12 فقط در غذاهای حیوانی وجود دارد و این 
ورزشکاران گیاهخوار را در معرض خطر کمبود قرار می دهد. 
کی و  غذاهای غنی شده ازجمله غات صبحانه، مخمر خورا
برخی غذاهای گیاهی غنی شده با این ویتامین، تأمین کننده 
این ویتامین هستند. مصرف مکمل ب 12 نیز ممکن است 
موردنیاز باشد، اما بهتر است ابتدا با پزشک یا کارشناس تغذیه 

مشورت نمایید.
منابع خوب غذایی: غذاهای دریایی، انواع گوشت، شیر و پنیر، 

غ و غات صبحانه غنی شده با ب12 تخم مر
آهن

آهن که از طریق حضور در خون به سرتاسر بدن می رود، برای 
کسیژن حیاتی است. فقدان مقدار کافی آهن در بدن  انتقال ا
موجب خستگی شدید شده، میزان انرژی مصرفی بدن را افزایش 
می دهد و روی عملکرد ورزشی اثر می گذارد. این کمبود در زنان 
ورزشکار، مخصوصاً ورزشکاران استقامتی شایع تر است. ورزش 

می تواند منجر به از دست دادن آهن یا کاهش جذب آن شود.
برخی منابع غذایی خوب آهن: سینه بوقلمون، غات صبحانه 

غنی شده با آهن، گوشت گاو، حبوبات، اسفناج و جوی دو سر
ویتامین آ

ویتامین آ که برای نقش در بینایی معروف است، دارای اثرات 
کسیدانی به خصوص در تمرینات استقامتی است. مقادیر  آنتی ا
خیلی زیاد از طریق مکمل ها می تواند اثرات سمی داشته باشد؛ 
بنابراین قبل از مصرف مکمل با پزشک یا کارشناس تغذیه 

مشورت کنید.
منابع غذایی ویتامین آ: سیب زمینی، هویج، کدو حلوایی، کلم 

سبز، اسفناج و پنیر
سلامت استخوان

کروباتیک و به طورکلی فعالیت های  دویدن، پریدن و حرکات آ
شدید ورزشی بر استخوان ها و مفاصل استرس تحمیل می کند. 
برخی ویتامین ها و مواد معدنی برای سامت استخوان ها 

مفیدند.
 ویتامین دی

ویتامین دی از طریق آفتاب در پوست ساخته و جذب بدن 
می شود؛ اما وزن فرد، موقعیت جغرافیایی و رنگ پوست، همه 
و همه می توانند در مقدار جذب ویتامین دی از طریق آفتاب 

مؤثر باشند.
منابع خوب ویتامین دی:شیر و شیر سویای غنی شده، روغن 

غ کبد ماهی، غذاهای دریایی و تخم مر
کلسیم

کلسیم عاوه بر نقش در سامت استخوان، برای عملکرد اعصاب 
و آزاد شدن هورمون ها مؤثر است. کمبود کلسیم و ویتامین دی، 
خطر آسیب به استخوان ها و شکستگی طی ورزش را افزایش 

می دهد.
منابع خوب کلسیم: شیر، پنیر، شیرسویای غنی شده با کلسیم 

و کلم سبز
www.darukade.com :منبع

ورزشکاران برتر

خبــــــــــــــــــــــر کوتاه

اطلاعیه

نفرات برتر

مهدی امینی 
فرزند همکار گرامی آبیجان الله امینی 

شاغل در فولادسازی،
ژیمناستیک دانشگاه اصفهان

هانیه سادات هاشمی 
فرزند همکار گرامی سید محمد هاشمی

 شاغل در اتاق برق قسمت نورد سرد
کادمی شنای پایگاه اسپینر آ

یوسف رنجبر 
فرزند همکار گرامی علی رنجبر 

شاغل در ترابری سبک فولاد سبا
کادمی والیبال پایگاه صفائیه آ

آیناز علیزاده
 فرزند همکار گرامی عبدالله علیزاده 

شاغل در انبارها
کادمی شنای پایگاه فردوس  آ

امیرحسین نصوحی 
شاغل در تولید آب دمین
14 کیلو گرم کاهش وزن

کریم احمد پور شاغل
 در واحد تعمیرگاه مرکزی 
 1۳ کیلو گرم کاهش وزن

مجتبی وکیلی شاغل
 در واحد نورد سرد

 19 کیلوگرم کاهش وزن

رسول خلیلیان 
شاغل در واحد حسابداری

11 کیلو کاهش وزن

محمد حسین حاجیان 
کسیژن، حضور بیش از  شاغل در واحد ا

1۰ سال در تمرینات ورزش و سلامت

هادی رضایی شاغل 
در واحد احیا ۲ 

 18 کیلو گرم کاهش وزن

مصطفی سلطانی 
شاغل در واحد خرازی 
1۳ کیلوگرم کاهش وزن

کامران صفائی 
شاغل در آزمایشگاه الکترونیک 

 ۲۰ کیلوگرم کاهش وزن

سهیل صفائی 
فرزند همکار گرامی مجتبی صفائی 

شاغل در واحد حمل ونقل
کادمی والیبال پایگاه فردوس  آ

هستی اسماعیلی 
فرزند همکار گرامی حمید اسماعیلی

 شاغل در نورد سرد
کادمی شنای پایگاه اسپینر  آ

غزل عزیزی
 فرزند همکار گرامی وحید عزیزی 

شاغل در قسمت اداری
کادمی والیبال پایگاه صفائیه آ

ماهان شکری زاده
 فرزند همکار گرامی حمید شکری زاده 

کسیژن شاغل در واحد ا
کادمی شنای پایگاه فردوس  آ

هستی غلامی 
فرزند همکار گرامی علیرضا غلامی

 شاغل در معاونت خرید
کادمی والیبال پایگاه فردوس  آ

آروین کرمی
 فرزند همکار گرامی محمدحسین کرمی، 

تکنسین نقشه کشی وآماده سازی
کادمی شنای پایگاه اسپینر  آ

ع بهار زار
ع  فرزند همکار گرامی مجید زار

 شاغل در شاغل در بخش فولاد افزا
کادمی والیبال پایگاه پردیس  آ

محمد صالح غفاریان
 فرزند همکار گرامی جواد غفاریان

شاغل در تعمیرات مرکزی
کادمی فوتبال باغ فردوس آ

امیرعلی صفا 
فرزند همکار گرامی مجید صفا

 شاغل در در بخش فنی مهندسی
کادمی والیبال پایگاه پردیس آ

فروز رضوان 
 فرزند همکار گرامی  شادروان 

امیرعلی رضوان
کادمی پایگاه رؤیاهای آبی شهرضا آ

ویتامین های موردنیاز ورزشکاران 

صبحگاهی  ورزش  همایش  برگزاری 
تندرستی« »سه شنبه های 

به اطلاع همکاران ارجمند می رساند روزهای سه شنبه هر   
هفته ساعت 07:30 صبح، ورزش صبحگاهی در جنب استخر 
تفریحی شرکت برگزار گردد، از همکاران محترم دعوت می شود 

به منظور ارتقای سلامت جسمی و روحی خود در این برنامه 
مشارکت فرمایند.

خواهشمند است با در نظر گرفتن موارد ذیل در تاریخ و ساعت مقرر 

در محل مذکور حضور به هم رسانید: 1-همراه داشتن کفش ورزشی 
مناسب؛ 2-سرویس ایاب و ذهاب بعد از همایش جهت سایت 

برقرار است.
   خدمات عمومی و امور رفاهی/ امور ورزش



                    

کرم)صل الله علیه و آله(: پیامبر ا
هر کس نیّتش صادق باشد، اوّلین قطره از خون قربانی اش ، 

کفّاره همه گناهان او است.
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حدیث

 فرهنــگݡــــی

روز دهم ذی الحجه مصادف با عید قربان   
از بزرگترین اعیاد مسلمانان است که اهمیت 
آن در آیات الهی قرآن و روایات ائمه اطهار)ع( 
کید شده است و هرساله مسلمانان به یاد  تأ
معجزه خداوند و حضرت ابراهیم و قربانی کردن 

فرزندش اسماعیل جشن می گیرند. 
در هشتمین روز از ماه ذی الحجه، حضرت ابراهیم 
فرشته ای را بر روی سرش یافت که به او می گفت: 
ای ابراهیم، پروردگار تو می فرماید که اسماعیل 
خود را برای من قربانی کن. حضرت ابراهیم بسیار 
هراسان شد و در شب دهم ذی الحجه نیز باز 
همین خواب را دید و با دیدن مجدد خواب، برای 
اجرای دستور خدا به یقین رسید. صبح از هاجر 
خداحافظی و با اسماعیل روانه منا شد. اسماعیل 
گفت: ای پدر  نیز در پی شنیدن سخن پدر 
گر هزار جان داشتم، همه را به فرمان  بزرگوار من، ا
الهی قربان می کردم و تسلیم امر الهی می شدم. 
زمانی که ابراهیم در مسیر منا به جمره اول رسید، 
شیطان بر او وارد شد و سعی در اغفال او کرد. 
ابراهیم)ع( هفت سنگ به او پرتاب کرد و در جمره 
دوم و سوم نیز هفت سنگ مجدداً نثار شیطان 
کرد. رمی جمرات از آن موقع جز مناسک و اعمال 
حج شده است. سپس پدر پیشانی اسماعیل را بر 
روی زمین و تیغ را بر گلوی او گذاشت؛ تیغ را کشید 
اما رگ و گوشت اسماعیل بریده نشد. آن گاه ندا 
از حق تعالی رسید که ابراهیم عملت مورد قبول 

درگاه ما واقع شده است. سپس قوچی برای ذبح 
به سوی آن ها روانه شد. این داستان آموزنده 

مبنای شکل گیری فلسفه عید قربان شد.
اضحی«  »عید  را  قربان  عید  عربی  زبان  در 
که اضحی جمع ماده ضحی به  می نامند، چرا
معنی ارتفاع روز و امتداد نور آفتاب است و هنگامی 
که خورشید بالا می آید را ضحی گویند. چون 
حجاج موقع بالا آمدن آفتاب قربانی می کنند، 
قربانی را اضحیه یا ضحیه گویند. بدین سبب روز 
دهم ذی الحجه را که قبل ازظهر آن عمل قربانی 

انجام می شود، عید اضحی می گویند.
در این روز ذبح یا قربانی کردن گوسفند، گاو و شتر 
بر کسانی که در مراسم حج شرکت می کنند واجب 
است. روزه گرفتن از اعمال حرام در این روز است و 
از اعمال مستحبی آن می توان به نماز عید قربان، 
غسل کردن، خواندن دعای ندبه و دعاهای 
وارده و قربانی کردن اشاره کرد. دراصل فلسفه 
عید قربان، به مسلخ بردن شهوات نفسانی و آمال 
دنیوی است که بندگان باید آن ها را به قربانگاه 
ببرند و در پیشگاه معبود خود قربانی کنند و به 

خدای متعال نزدیک تر شوند. 
www.imna.ir :منبع 

روز نهم ماه ذی الحجه، روز عرفه،  در تمام   
سال ممتاز به دعا و عبادت است. همان طور که 
در میان شب های سال هیچ شبی به اندازه شب 
قدر اهمیت ندارد، بعدازظهر روز عرفه نیز در میان 
روزهای سال امتیازی ویژه دارد. گرچه در روز عرفه 
حضور در کنار قبر مطهر سیدالشهدا و تشرف به 
حج و وقوف در صحرای عرفات فضیلت و توفیق 
عظیمی اســت، اما دعا و درخواســت از پیشــگاه 
خداونــد رحمان و رحیــم در عصــر روز عرفه برای 

هرکس در هر کجا که باشد بسیار مغتنم است.
ک، فهــم و  عرفــه کلمــه ای عربــی بــه معنــای ادرا
شــناختن چیزی همراه با تفکــر و تدبــر در آثار آن 
است. نام عرفه، از سرزمین عرفات )جایی در مکه 
که باید در این تاریخ در آن وقوف کرد( گرفته شده 
و گفته انــد عرفــات را از آن رو عرفــات خوانده انــد 
کــه زمینــی مشــخص و شناخته شــده در میــان 

کوه ها است. 
روز عرفــه روز آغــاز مناســک حــج اســت. نظــر به 
، ادعیــه و مناجاتــی ویــژه آن از  اهمیــت ایــن روز
معصومین و بزرگان دینی نقل شده است. ازجمله 
مشــهورترین این ادعیه، دعای امام حسین)ع( 
مشهور به دعای عرفه است که بسیاری از شیعیان 

هرساله در نقاط مختلف دنیا، به قرائت آن در این 
روز اهتمام جدی دارند. روایات بسیاری روز عرفه 
را به عنــوان روزی ویژه برای بخشــایش گناهان و 
اســتجابت دعا معرفی کرده انــد. همچنین یکی 
از مهم تریــن اعمــال روز عرفــه، خواندن نمــاز روز 

عرفه است. 
بنابر فقه شــیعه، حج گزاران باید از ظهــر تا غروب 
شــرعی در ایــن روز در صحــرای عرفــات گــرد هم 
 آینــد. در این روز ضمــن دعا و اســتغفار، از توفیق 
در ادای فریضــه مهــم حــج شــکرگزاری می کنند. 
در روز عرفه، فرد حج گــزار باید در صحرای عرفات 
بماند و از آنجا خارج نشود. این وقوف از ارکان حج 
است، چنانچه حج گزار به عرفات نرود و دست کم 
مقداری هرچند کوتاه در آنجا نماند، حج او باطل 

خواهد بود.
www.tabnak.ir :منبع 

روز 7 تیــر 1360 بــر اثــر انفجــار یــک بمب   
نیرومنــد در مقر حــزب جمهــوری اســلامی در 
تهران ، آیت الله بهشــتی و 72 تن از یــاران امام 
خمینی به شهادت رسیدند. عامل این انفجار، 
شــخصی به نــام محمدرضا کلاهی صمــدی از 

عناصر نفوذی سازمان مجاهدین خلق بود.
این حادثــه کــه از بزرگتریــن اقدامات تروریســتی 
ســازمان مجاهدین خلق پس از پیروزی انقاب 
اســامی محســوب می شــد، بــه فاصلــه یــک روز 
پس از انفجار در مسجد ابوذر تهران که منجر به 
مصدومیت شــدید آیت الله خامنه ای گردید، به 
وقوع پیوســت. محمدجــواد قدیری عضــو کادر 
مرکزی سازمان و از طراحان اصلی انفجار مسجد 
ابوذر، روز ششــم تیر نیــز قبل از فــرار از کشــور، به 
بعضــی از دوســتان و اعضای ســازمان گفتــه بود 
که فردا یعنی روز هفتم تیر کار نظام اسامی تمام 

است.
در روز هفتــم تیــر 1360 جلســه ای در ســالن 
اجتماعات دفتر مرکزی حزب جمهوری اسامی 
ایران واقع در سرچشمه تهران برگزار شــد. در روز 
واقعــه شــهید بهشــتی در اجــاس دفتــر مرکزی 
حزب جمهوری اســامی با جمعی از نمایندگان 
مجلس شورای اسامی و مقامات دولتی ازجمله 
معاونین وزارتخانه ها در حال تبادل نظر با یکدیگر 
در زمینه مشکات کشور بودند و موضوع جلسه 
تورم و انتخابات ریاست جمهوری آینده بود. پس 
از تاوت قرآن و اعام برنامه، آیت الله سید محمد 
بهشتی ســخنانش را به این شــکل آغاز کرد: » ما 
بار دیگر نباید اجازه دهیم اســتعمارگران برای ما 

مهره ســازی کنند و سرنوشــت مردم ما را به بازی 
بگیرند. تاش کنیم کسانی را که متعهد به مکتب 
هســتند و سرنوشــت مردم را به بــازی نمی گیرند 
انتخاب شوند.« که در این لحظه انفجاری سالن 

اجتماعات را ویران کرد.
فاجعه انفجــار در دفتــر مرکزی حــزب جمهوری 
اســامی بزرگ تریــن ضربه ای بــود که تروریســم از 
آغاز پیروزی انقاب اسامی بدان وارد آورده بود. 
به رغــم عریــان بــودن انگیزه هــا و نحــوه عملکرد 
ســازمان که حتی از پیش از تحقیقــات هم برای 
مردم روشــن بــود، به علــت ابعــاد و آثار گســترده 
داخلی و بین المللی این اقدام، سازمان مسئولیت 
انفجار 7 تیر را صریحاً اعام ننمــود، ضمن اینکه 
تلویحاً و با کنایه روشــن تر از تصریح، آن را به خود 

نسبت می داد.
امــا ایــن اقــدام نتوانســت اهــداف طراحــان این 
جنایت را تأمین کند و در نهایت موجب شکست 
و رسوایی دشمنان انقاب اسامی ایران شد. به 
تعبیر امام خمینی)ره(؛ بهشتی همچون یک ملت 
بود و حتی شــهادتش هم برای اســام، انقاب و 
ایران برکات فراوانی داشت که مهم ترین تأثیر آن، 
افشــای ماهیت واقعی و ضد مردمــی منافقین و 

اثبات حقانیت پیروان خط امام بود.
www.psri.ir :منبع  
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شهید

سید شمس الدین حسینی نائینی در سال 
1312 در شهرستان نایین متولد شد. او پس از پایان 
تحصیلات مقطع ابتدایی راهی شهر اصفهان شد 
و دوره متوسطه را در این شهر گذراند. سپس به 
گیری علوم و معارف  مدرسه صدر رفت و به فرا
اسلامی پرداخت. پس از پایان دوره مقدمات و 
سطوح برای تکمیل معلومات ابتدا به قم و سپس به 
تهران رفت و در مدرسه عالی استاد شهید مطهری 
)سپهسالار سابق( درس تفسیر قرآن و اصول عقاید 
اسلامی را در محضر مرحوم آیت الله طالقانی و 
فلسفه را از مرحوم راشد و استاد شهید مرتضی 

گرفت. مطهری و مرحوم آیت الله حائری فرا
شهید نائینی با پشتکاری که داشت وارد دانشکده 
الهیات و معارف اسامی تهران شد و پس از اخذ 
مدرک تحصیلی کارشناسی، برای تکمیل معلومات 
به کشور هند رفت و در دانشگاه اسامی »علیگره« 
که از بزرگ ترین دانشگاه های اسامی جهان است، 
رساله دکترای خود را با   عنوان »فلسفه مقایسه دعای 
اسام با سایر ادیان« را به رشته تحریر درآورد. شهید 
نائینی قبل از عزیمت تحصیلی به هند، مدت ها 
در دبیرستان های مختلف، تعلیمات دینی و علوم 
اجتماعی را به نوجوانان می آموخت. و در دبیرستان 

قدس با شهید محمدعلی رجایی و جال الدین 
فارسی همکار بود. دوستی و همکاری با شهید رجایی، 
سیر مبارزه شهید نائینی علیه رژیم طاغوت را نیز وارد 

مرحله جدیدی کرد.
شهید نائینی از همان آغاز تحصیل علوم حوزوی، 
مبارزه با دیکتاتوری پهلوی را آغاز کرد و در این مسیر و 
گری علیه رژیم پرداخت.  تحت نظر روحانیت به افشا
او با برپایی جلسات مذهبی، سخنرانی و به ویژه تفسیر 
قرآن، اصول مبارزه با ظلم و ستم و جریان های انحرافی 
را به جوانان می آموخت و ایده و افکار خود را در قالب 
شعر برنده علیه حکومت شاهنشاهی و در خدمت 
اسام به کار می گرفت. او در طول سال های مبارزه با 
مؤسسه خیریه »حضرت ولی عصر )عج(« که سرپرستی 
خانواده های محروم و مستضعف را برعهده داشت 
و »صندوق ذخیره جاوید« که از نهادهای انقابی و 
اسامی بود همکاری می کرد و مدتی نیز به تدریس 
علوم اسامی در سطح دانشگاه پرداخت.با پیروزی 
انقاب اسامی به رهبری حضرت امام خمینی)ره(، 
شهید حسینی نائینی باتوجه به سابقه ای که در امر 
تعلیم و تربیت و نیز اقدامات عام المنفعه داشت، به 
صحنه آموزش و پرورش بازگشت و به  عنوان کارشناس 
مسئول امور دینی و تربیتی با این اداره همکاری کرد. با 

نائینی حسینی  شمس الدین  سید  شهید 

معرفی کتاب

نویسنده:
محمد حکم آبادی
ناشر:
  راه یار 

کتاب »عملیات احیا« روایتی است از صعود 
یک مجموعه دانش بنیان به قله دانش و صنعت. 
این کتاب تلاشی در جهت ثبت بخشی از تاریخ 
گفته و مغفول مانده انقلاب در حوزه پیشرفت و  نا
صنعت است که از دو جنبه تبیین پیشرفت های 
علمی برای نسل حاضر و همچنین تجربه های 
مدیریت انقلابی و جهادی و کاربردی، بسیار حائز 
اهمیت است و قابلیت ارائه به همه مدیران و همه 

بخش های اداری و فعالان صنعتی و فرهنگی دارد.
کتاب عملیات احیا درباره نجات یک کارخانه تولید 
الکتروموتور از ورشکستگی و سپس صعود به قله 
دانش و فناوری ساخت الکتروموتورهای غول پیکر 
در صنایع مختلف ازجمله فولاد، پتروشیمی، نظامی 
)اژدر، زیردریایی و...(، هسته ای، جایگاه های سوخت، 

انتقال آب و... است.
کارگر و رنج نظام  کتاب عملیات احیا روایت رنج 
کارآمد و دنیازده و ترسو و غربگرا  اسامی از مدیران نا
و خائن است و به مهم ترین چالش کشور یعنی عدم 
وادادگی  و  مدیران  انتخاب  در  شایسته سالاری 
منصوبان پرداخته است. از سویی دیگر  به مخاطب 
نشان می دهد که چگونه مدیری جهادی و تیمی 
همدل و باانگیزه، با شناخت دقیق مسائل سازمان 
و برنامه ریزی و کار خالصانه و ساماندهی نیروهای 
انسانی توانسته ناممکن ها را ممکن سازد و صعود به 
قله های دانش و فناوری و موفقیت را برای یک شرکت 
ورشکسته و در حال نابودی به ارمغان بیاورد. روایت 
تیمی که نه تنها توانسته یک شرکت زیان ده را از نابودی 
و تعطیلی نجات بدهد، بلکه توانسته به فناوری های 

روز دنیا و کیفیتی بالاتر از استانداردهای بین المللی 
دست یابد. جالب اینکه مهندسان و نخبگانی که 
در این شرکت افتخارآفرینی کردند، غالباً از شهرها و 
شهرستان های کوچک برخاسته اند و این شرکت نه 
، بلکه در جوین شهرستان  تهران و اصفهان و تبریز
سبزوار مشغول به فعالیت است و درسی است که 
نشان می دهد دور بودن شرکت ها و صنایع از مرکز و 
گرچه سختی ها و محدودیت هایی  شهرهای بزرگ، ا
دارد، ولی با مدیریت جهادی و سیاست گذاری اصولی 
و برنامه ریزی هدفمند و حمایت ها و نظارت های 

به موقع، افتخارآفرین  است.
این کتاب تجربیات مدیریتی و خودکفایی جوانان 
متخصص و متعهد ایرانی را به تصویر کشیده است 
و مطالعه اش می تواند راهگشای حل بسیاری از 
مسائل و چالش های مبتابه مدیران باشد. تربیت 
و شایسته گزینی و توجه خاص به نیروی انسانی در 
که  کتاب  کاملاً احساس می شود. این  کتاب  این 
می تواند به عنوان نمونه ای عینی از تحقق روحیه 
خودباوری و اعتمادبه نفس و برکات ناشی از آن به 
جامعه مخاطبان عرضه شود و برای همه نوجوانان و 
جوانان، دانشجویان و اساتید، مدیران و کارمندان و... 

جذاب و خواندنی است.
کتاب عملیات احیا سرشار از نکته های ناب مدیریتی و 
تشکیاتی است. در این کتاب به برخی از دیدگاه های 
مدیریتی مهم، مانند قاطعیت مدیریت و حفظ و 
حراست از نیروی انسانی، تزکیه و خودسازی، مدیریت 
بحران و غلبه بر ترس و ناامیدی و مشکات، پیگیری 
مستمر از طرح ها و برنامه های موظفی، قدرت اقناعی 
و چانه زنی بالا، توجه به بخش بازرگانی به منظور تأمین 
منابع مالی، رسیدگی به وضع ظاهری محیط کار و وضع 
ظاهری کارکنان و...که از خصوصیات مدیران برجسته 

محسوب می شود، به خوبی اشاره شده است. 
www.ibna.ir :منبع  

احیا عملیات 
 مستند ترور سرچشمه

معرفی فیلم

معرفی اپلیکیشن

مستند »ترور سرچشمه« به یک واقعه تاریخی معاصر یعنی 
انفجار دفتر حزب جمهوری اسلامی در هفتم تیر 1360 پرداخته است. 
مهدویان ازجمله فیلمسازانی است که موفق شده با بهره گیری استعداد 
سینمایی اش، روایتی خاص از تاریخ انقاب را به سبد فرهنگی سینمای 
ایران بیاورد. او در سینمای داستانی خود از عناصر مستند بسیار بهره 
می گیرد و سینمای مستندسازی او سابقه مفصل تری دارد. مهدویان در 
یادداشتی درباره کارگردانی این مستند می نویسد: »بسیاری معتقدند 
حادثه هفتم تیر سال 1360 و انفجار دفتر حزب جمهوری اسامی که 
شهادت دکتر بهشتی و 72 نفر از مسئولان و چهره های مؤثر نظام را 
به دنبال داشت، شاید بزرگ ترین ضربه ای است که به نظام جمهوری 
اسامی وارد شده است و بعد از گذشت سال ها هنوز سؤالات بسیاری 
در مورد علت و انگیزه این حادثه تروریستی، عامان اصلی و تاثیرات 

مقطعی و درازمدت آن وجود دارد.«
کارگردان ضمن بازشناساندن آیت الله سیدمحمد بهشتی با نگاهی 
، مخاطب را با چهره جدیدی از یک روحانی سیاستمدار  کنکاش گر
مواجه می کند؛ بازتاب سخنان ایشان درباره ریاست جمهوری زنان 
یا حضور زمامداران در میان مردم بدون مراقب و محافظ، ازجمله 
مسائلی است که ممکن است باعث تعجب بیننده از فضای ذهنی 
و روشنفکری یک روحانی در دهه چهل و پنجاه شود. درواقع شهید 
بهشتی مردی آزاداندیش بود که به گفته مهدویان، منافقین دقیقاً در 

راستای اهدافشان، تفکرش را ترور کردند.
www.mehrnews.com :منبع    

اپلیکیشــن بازار کتاب قائمیه  با هدف در دســترس قــرار دادن 
متون و کتب شیعه راه اندازی شده است. کاربران به کمک کتابخانه 
دیجیتال بازار کتاب، به هزاران عنوان کتاب رایگان، کتاب صوتی، مجله 
و روزنامه دسترسی خواهند داشت که  این منابع در قالب هشت زبان 
فارســی، عربــی، انگلیســی، آذربایجانــی، چینــی، اندونزیایــی، اردو و 

فرانسه در اختیار علاقه مندان  قرار دارد.
ســازندگان این برنامه اعام کرده اند که به زودی کتب و متون موجود در 
گونی به  این اپلیکیشــن را افزایش خواهند داد و در آن کتب و متون گونا
سی زبان مختلف موجود خواهد بود. تمامی کتاب های موجود در این 
اپلیکیشن با کسب اجازه از ناشران و نویسندگان و دریافت مجوز کتبی از 
آنان، به صورت رایگان برای مطالعه و دانلود قرار داده شده است. همین 
امر باعث می شود که افراد به راحتی و بدون پرداخت هزینه به این عناوین 
دسترسی داشته باشــند. با اســتفاده از این برنامه، کاربران می توانند به 
صورت رایگان به بیش از 17000 عنوان کتاب دسترســی داشــته باشــند و 
آن ها را مطالعه کنند. نمایش فهرست یک کتاب به صورت درختی و امکان 
جســت وجو به صورت عادی و پیشرفته براساس نویســنده و سرفصل، 
ک گذاری متن، عامت گذاری صفحه و نمایش  نوشتن یادداشت و اشترا
اعراب به صورت رنگی، دانلود رایگان کتاب های متفاوت، دریافت لیست 
کتاب ها به صورت آفاین و به روزرســانی مداوم و افزایش تعداد کتاب ها 
به صورت مستمر را باید از مهم ترین ویژگی های این اپلیکیشن دانست. 

   www.cafebazaar.ir :منبع  
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تأسیس حزب جمهوری اسامی و آشنایی که با شهیدان بهشتی و باهنر 
داشت به عضویت حزب درآمد و برای اعتای آرمان های والای انقاب 
اسامی و آرمان های مکتبی که سالیان سال در حسرتش بود مجاهدتی 
دیگر نمود. سپس با آغاز انتخابات اولین دوره مجلس شورای اسامی، 
به توصیه حزب جمهوری اسامی از حوزه انتخابیه نائین نامزد انتخابات 

شد و اهالی نائین با قاطعیت او را برگزیدند.
گران بهاترین پشتوانه انقاب اسامی  حسینی نائینی شهادت را 
می دانست و با نهایت وجود آن را آرزو می کرد و از دوستان می خواست 
به  عنوان دعای خیر برای او طلب شهادت کنند. سرانجام خداوند 
علیم، دعای او را به نیکویی اجابت کرد و در حادثه انفجار در دفتر حزب 
جمهوری اسامی در 7 تیرماه سال 1360، درکنار شهید بهشتی و سایر 

یاران امام به شهادت رسید.
www.nedayeesfahan.ir :منبع  


